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Alžbeta Ožvaldová 
 
Takže, kolegyne, kolegovia, poprosím o kľud. Zaujmite svoje miesta, poprosím vás. Pani 
vicežupanka, poď si zaujať svoje miesto poprosím ťa. Ďakujem veľmi pekne. Dobrý deň, 
vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, dámy a páni, dovoľujem si vás na začiatku 
dnešného rokovania oznámiť, že pán župan Juraj Droba ma poveril vedením dnešného 
zasadnutia. Otváram teda trináste pracovné zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského 
samosprávneho kraja. Poprosím štátnu hymnu. (zaznie štátna hymna) Ďakujem pekne. Keďže 
tieto a nasledujúce dni sa už u nás na Slovensku, ale aj v susednom Česku, nesú v duchu 
pripomínania si tridsiateho výročia pádu železnej opony, chcem hneď na začiatku upútať vašu 
pozornosť na podujatie Víkend zatvorených hraníc, ktorý je súčasťou osláv Nežnej revolúcie 
v roku 1989. Podujatie organizuje Bratislavský samosprávny kraj v tomto okrúhlom výročí dňa 
17. novembra od desiatej do osemnástej hodiny rôznymi akciami, ktorými si uctíme obete 
železnej opony. Už tradične v deň osláv sa Cyklomost slobody bude dať prejsť len s cestovnou 
doložkou. Pridanou hodnotou tohtoročného okrúhleho jubilea sú prednášky, ktoré sa už od 
trinástej hodiny budú konať v priestore Bar Gril tenis pri Cyklomoste slobody v Devínskej Novej 
Vsi. Všetci ste na tieto spomienkové aktivity 17. novembra srdečne pozvaní. V úvode mi teraz 
dovoľte privítať tak ako vždy našich milých študentov, ktorí sa prišli prezentovať svojou tvorbou 
a praktickými ukážkami svojho študijného zamerania. Vítam dnes medzi nami žiakov Strednej 
odbornej školy beauty služieb z Račianskej 105 v Bratislave a zároveň žiakov Strednej 
zdravotníckej školy zo Záhradníckej 44, taktiež z Bratislavy. V hľadisku, tu v sále vítam žiakov 
zo Spojenej školy Tokajícka 24 Bratislava. Okrem študentov sa nám vo vestibule prezentujú 
aj zástupcovia sociálnych zariadení v našej zriaďovateľskej pôsobnosti. Konkrétne teda 
srdečne vítam zástupcov DSS Sibírka a DSS Integra. A budem veľmi rada, ak ich podporíme 
aj kúpou produktov, ktoré nám priniesli z vlastných dielní. O občerstvenie sa dnes postarajú 
žiaci Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu Na Pántoch 9, tiež z Bratislavy. 
Ešte raz, všetkých našich hostí srdečne u nás vítam. Zároveň mi dovoľte osobitne privítať 
nastupujúceho pána riaditeľa Odboru komunikácie a propagácie, pána Michala Feika. Vitajte 
pán riaditeľ aj vy medzi nami. Ďakujem. Na vašich stoloch ste si dnes ráno všetci našli 
v súvislosti s navrhovaným bodom pozvánky Správu o plnení podmienok nájmu v zmysle 
platných uznesení o prenájme Nadácie Cvernovka výročnú správu Nadácie Cvernovka 2018. 
Ešte si dovoľujem upriamiť vašu pozornosť na aktuálne septembrové vydanie mesačníka 
Bratislavský kraj, ktoré máte tiež rozdané pred sebou na stoloch. A napokon na vašich stoloch 
máte aj milú dobnú pozornosť od nášho odboru Interact. Prikročíme teraz už k oficiálnej časti 
nášho dnešného zasadnutia. Z dnešného zasadnutia sa ospravedlnili pani poslankyňa 
Katarína Augustinič, pán poslanec Martin Patoprstý, pán poslanec Peter Švaral, pán poslanec 
Peter Fitz. Na ceste do rokovacej sály sú pán poslanec Říha, pani poslankyna Oráčová, pán 
poslanec Chren, pán poslanec Káčer, pán poslanec Buzáš a pán poslanec Adamec už je tu. 
On už to stihol. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 50 poslancov 
Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja na dnešnom zasadnutí prítomných 
36  poslankýň a poslancov. V súlade s touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je 
spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle Zákona o samosprávnych krajoch. V zmysle článku 
5, bod 12 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, zastupiteľstvo volí z poslancov 
troch overovateľov zápisníc. Prikročíme teda k voľbe overovateľov zápisnice. Predkladám vám 
návrh týchto poslancov. Pani poslankyňa Zuzana Schwartzová, pán poslanec Juraj Štekláč, 
pán poslanec Martin Smeja. Má niekto z vás iný návrh? Ak nie, prikročíme k hlasovaniu, 
prosím prezentujte sa a hlasujte prosím teraz.   
 
Hlasovanie č.1 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení pani 
poslankyňa Zuzana Schwartzová, pán poslanec Juraj Štekláč, pán poslanec Martin Smeja. 
Keďže za bolo 38 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL, NEHLASOVAL jeden.  



 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
V prípade nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia určujem za skrutátorov 
v zmysle článku 5 bod 13 Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK našich technikov. 
Prikročíme teraz k voľbe návrhovej komisie. Predkladám teda návrh na nasledovných 
poslancov do návrhovej komisie. Pani poslankyňa starostka Zuzana Aufrichtová, pani 
poslankyňa Lucia Vidanová, pán poslanec Marek Machata. Má niekto iný návrh? Ďakujem, ak 
nie, prosím prezentujme sa a hlasujme teraz.  
 
Hlasovanie č.2 
 
ZA bolo 40, proti nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL, konštatujem, že návrhová komisia bola 
zvolená v zložení pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pani poslankyňa Lucia Vidanová, pán 
poslanec Marek Machata.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za pracovným stolom určeným pre 
návrhovú komisiu a určili si predsedu. Poprosím, zoberte si tiež so sebou hlasovacie karty, 
ďakujem veľmi pekne. Ďakujem. Teraz pristúpime k schvaľovaniu programu nášho dnešného 
rokovania. Dňa 29. októbra 2019 vám bola do vašich elektronických schránok doručená 
pozvánka s navrhovaným programom na dnešné rokovanie v súlade so Zákonom 
o samosprávnych krajoch a platným rokovacím poriadkom Zastupiteľstva BSK. Vzhľadom na 
predchádzajúce diskusie na komisiách a na zasadnutí predsedov poslaneckých klubov, 
predsedov komisií, navrhujem k programu z pozvánky zaradiť bod programu Informácie 
o výsledkoch kontroly hospodárenia s majetkom vloženým a zvereným BSK z akciovej 
spoločnosti RCB a kontroly vynakladania finančných prostriedkov BSK za poskytnuté služby 
za obdobie 2017 a 2018 na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. Materiál prerokujeme 
tak, ako vám bol zaslaný pánom hlavným kontrolórom. Zároveň si dovoľujem osloviť úpravu 
uznesenia tohto materiálu. Uznesenie je rozšírené o ďalšiu časť. Takto upravené uznesenie 
vám bolo rozdané na stoly. Spomínaný bod prerokujeme ako bod číslo 18 pred bodom Rôzne. 
Taktiež mi dovoľte informáciu, že k tejto téme župan zvolá zasadnutie zastupiteľstva 
v mimoriadnom termíne. O termíne zastupiteľstva budete informovaní. Aby sme postupovali 
v súlade s Rokovacím poriadkom, pýtam sa, má ešte niekto iný z vás poslancov návrh do 
programu dnešného rokovania? Ďakujem, nikto sa nehlási. Pardon? Poprosím. Ďakujem veľmi 
pekne, nech sa páči, poprosím o kľud. Pani Lucia Vidanová, nech sa páči.  
 
Lucia Vidanová  
 
Ďakujem pekne za slovo, ja nechcem dopĺňať nič, ja sa len chcem vyjadriť k tomu materiálu, 
ktorý mne osobne bol doručený včera tri minúty pred polnocou, mojim poslaneckým kolegom 
Martinom Vlačikym. Neviem prečo teda ako poslanec, ktorý je nezaradený v politickom klube, 
nemám rovnocenný prístup k informáciam, resp. materiálom a možno z tohto miesta to je 
otázka aj na pána hlavného kontrolóra, že prečo som nebola v tej mailovej komunikácii, ktorá 
údajne išla teda na poslancov ostatných. Neviem ako tu pán poslanec, kolega nezaradený 
Juraj Říha, Juraj Pátek, alebo pán Borgula. Jednoducho ja nemôžem hlasovať o niečom, ani 
o tom, že beriem na vedomie, keď som to nevidela. Ja som naozaj už v tom čase, keď mi ten 
mail prišiel už spala a ráno som sa chystala na zastupiteľstvo, ten materiál je rozsiahly, má 50 
strán, budem rada o ňom rokovať na mimoriadnom zastupiteľstve, ale toto považujem naozaj 
za neseriózne. Sme rovnocenní poslanci, päťdesiati, takže očakávam aj v budúcnosti, ak sa 
budú tu rozposielať nejaké materiály, tak poprosím vás, zaraďte aj nás nezaradených do 
mailovej komunikácie, Ďakujem veľmi pekne.  
 



 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, nech sa páči s faktickou pani vicežupanka Pätoprstá.  
 
Elena Pätoprstá 
 
Lucia, aby bolo naozaj zadosťučinené všetkým žiadostiam poslancov, tak sa urobilo aj 
mimoriadne zastupiteľstvo k tomuto bodu, to znamená, že sa to prerokuje, aj sa doplní ten 
materiál, pretože niektorí poslanci považujú ten materiál za nedostatočný a zároveň sa aj 
rešpektoval pán Vlačiky, to znamená, že sa dneska zaradí ten bod, aby sme mohli o ňom 
diskutovať. Ale samozrejme rozumiem tomu, že chcete to doplnenie, ja som mala ten istý 
názor, ale chcem rešpektovať všetky tieto tri názory.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Poprosím vyjadrime sa potom hlasovaním. Ja vás poprosím, aby sme z tohto teraz nerobili 
diskusiu, ale nasleduje pani Mária Hudáková, nech sa páči, pani poslankyňa. 
 
Mária Hudáková 
 
Ja len chcem teda upresniť, lebo mi to nebolo jasné, z toho čo ste predniesli, teraz budeme 
hlasovať o bode programu, ktoré predložil pán Vlačiky? Predložil ho jednu hodinu pred 
zastupiteľstvom, tak ako to vyžaduje Rokovací poriadok. Druhý návrh uznesenia došiel 
v rozpore s rokovacím poriadkom, takže môže byť predmetom ja neviem, v bode Rôzne 
nejakej diskusie, ale teraz by sme boli radi keby sme hlasovali o zaradenie do bodu programu, 
tak, ako to predniesol pán Vlačiky, aby odznela tu tá správa hlavného kontrolóra, tak ako ju 
urobil, ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Nech sa páči s faktickou, pani Aufrichtová. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ja sa len chcem uistiť, šak my môžme v rámci rokovania akékoľvek zmeny prijať, to nejde 
teraz, niečo bolo navrhnuté, ideme zaradiť tento bod do programu, či vôbec akože ho 
zaraďujeme do programu, pretože tak, ako bol zaslaný program v ňom nebol. Ale o bode sa 
bude rokovať až pred bodom Rôzne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Predkladateľom tohto materiálu je pán hlavný kontrolór. Ja zaraďujem materiál, ako vám bol 
zaslaný pánom hlavným kontrolórom. My sme dostali materiál od pána hlavného kontrolóra. 
Zaraďujem ako bod osemnásty podľa Rokovacieho poriadku. Ďakujem, ďalej nech sa páči pán 
poslanec Buocik.  
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pani predsedajúca, dámy a páni, len veľmi krátko sa vyjadrím k tomu, že pán 
predseda teda má ambíciu zvolať mimoriadne zastupiteľstvo. Ja túto ambíciu veľmi vítam. 
Chcem vám oznámiť, možno nie všetci ste stihli podpísať návrh na zvolanie mimoriadneho 
zastupiteľstva, o ktorom som vás včera informoval mailom. Tento návrh je dnes podaný, ja sa 
spolu s pánom predsedom županom, s pánom predsedom Drobom dohodnem na tom, ako to 



zastupiteľstvo bude vyzerať. Alebo samozrejme, všetci kolegovia poslanci, ktorí to podpísali, 
ten záujem je absolútne spoločný, rozprávať sa o tejto téme, rozprávať sa s dostatočným 
meritom informácii tak, aby sme tie materiály mali v dostatočnom predstihu. Vieme, že tá 
správa kontrolóra je k dispozícii od stredy ak sa nemýlim, včera bola doplnená, dnes bol teda, 
alebo včera bol doplnený návrh pánom poslancom Vlačikym. Celá tá téma si zaslúži naozaj 
samostatné zastupiteľstvo, v tomto duchu ten návrh je predložený v podateľni aj ostatných 
kolegov poslancov, ktorí sa nestihli k tomuto návrhu pripojiť, mám tu ešte hárok, nech sa páči, 
poďme sa k tomu pripojiť všetci, aby to bola naozaj spoločná aktivita všetkých poslancov. My 
všetci chceme vedieť, ako to tam vyzerá, všetci chceme tu situáciu zlepšiť. Ja musím povedať, 
že pani riaditeľka úradu, pani Mešťan ma v stredu informovala o tom, že prebiehajú rokovania 
o zmene stanov v spoločnosti RCB, prebiehajú rokovania o zmene tých dvoch zmlúv, jednej 
tej servisnej, ktorá je uzavretá až do roku 2022. Prebiehajú rokovania o tej zmluve nájomnej, 
ktorá vyprší k 31.12.2018, alebo vypršala k 31.12.2018, bola prolongovaná v súlade 
s Občianskym zákonníkom a vyprší 31.12.2019. A toto je dôležité s ohľadom na to, aby sa 
posilnili práva Bratislavského samosprávneho kraja v celom tomto vzťahu. O tom hovorí, 
ďakujem pekne kolegovia. O tom hovorí aj ten návrh, ktorý vám bol všetkým predložený. 
Naozaj vás poprosím, pridajme sa k tomu úplne všetci, aby bol ten záujem spoločný. Ďakujem 
pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nech sa páči s faktickou pán poslanec Dušan Pekár.  
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem pekne pani predsedajúca, oceňujem, že nakoniec si Úrad Bratislavského 
samosprávneho kraja osvojil názor, že tento bod bude dnes prerokovaný. Ja sa veľmi teším, 
pretože tá diskusia, možnože všetci poslanci nevedia, bola búrlivá a nie všetci boli jednotní, 
aby sme dnes prerokovali tento návrh, ďakujem. Ďakujem aj za prípravu mimoriadneho 
zastupiteľstva, síce neviem s akými bodmi, ale tu zasa súhlasím s predkladaným materiálom, 
respektíve žiadosťou, ktorá je už v podateľni, kde by sme mali na tomto mimoriadnom 
zastupiteľstve sa venovať a schvaľovať body týkajúce sa RCBčky, Regionálnej správy ciest, 
Regionálne cesty Bratislava a. s. presne, kde by sme mali prerokovať, alebo schváliť návrh 
zmien stanov RCB. Ďalej by sme mali schváliť dodatok k zmluve o výkone správy majetku 
a údržbe a rekonštrukcii ciest, návrh na schválenie dodatku číslo 3 nájomnej zmluvy zo dňa 
2.  januára 2009, návrh na schválenie personálnych zmien v predstavenstve a dozornej rade 
RCB, odvolanie a vymenovanie riaditeľa RCB a. s.  a informácie o nápravných opatreniach 
Úradu BSK vo vzťahu ku kontrole výkonov RCB a. s. Takže verím, že na tom mimoriadnom 
zastupiteľstve prerokujeme tieto navrhnuté body, ktoré sú už zaslané v podateľni. Ďakujem 
veľmi pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, s faktickou pán poslanec Dušan Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Vedie sa tu diskusia k bodu 18, ktorý sme neschválili. Schvaľujeme program a prosím vás, 
prestaňte s týmito hlúposťami. Ideme schvaľovať program s bodom číslo 18. A diskusiu pri 
bode číslo 18. Nezdržujte tu zbytočne takýmito hláškami.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, nech sa páči nasleduje pán poslanec Peter Tydlitát s faktickou. 
 



Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Presne toto isté som chcel povedať aj ja, kolega už na to 
myslel, ale ja som chcel ešte k tomu dodať jednu veľmi dôležitú vec, ktorá tu odznela a niekto 
ju asi trošku zle pochopil. Pani kolegyňa Vidanová oznámila, že sa jej materiály, ktoré sa budú 
v bode 18 prerokovávať, nedostala včas, respektíve nedostala vôbec. Takže toto je veľmi 
dôležité, aby do budúcna, pokiaľ sa budú rozposielať takéto vážne materiály, tak tieto materiály 
boli zaslané všetkým poslancom. Či sú v poslaneckých kluboch, alebo nie sú v poslaneckých 
kluboch. Lebo sú rovnocennými poslancami tohto zastupiteľstva. Takže vážení predrečníci, 
teraz myslím pána Buocika aj Pekára, prosím vás, prestaňte tu robiť volebnú kampaň a radšej 
sa zamyslite nad tým, ako by sa malo ďalej rokovať tak, aby všetci poslanci mali rovnocenný 
prístup k informáciám. A presne sa stotožňujem s kolegom Dvoranom, prestaňte hovoriť 
o veciach, ktoré budú súčasťou bodu, ak sa schváli 18, ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
S faktickou pán poslanec Jozef Uhler. 
 
Jozef Uhler 
 
Ďakujem za slovo, neviem či to kolegyňu Vidanovú poteší, ale ja som tiež nedostal ten mail. 
Takže aj napriek tomu, že som v poslaneckom klube, nedostal som ho a pokiaľ viem ani Peter 
Pilinský ho nedostal, čo som sa s ním rozprával. Takže ten mailing list bol asi celý zlý.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, nech sa páči s faktickou na seba asi pán poslanec Buocik, ale k vážnosti, nech sa 
páči.  
 
Ján Buocik 
 
Nie, ale naozaj veľmi krátko ku kolegovi Tydlitátovi, Peter, šak ty si sedel na tom zasadnutí 
predsedov poslaneckých klubov, kde sme sa práve rozprávali o tom, aby nevznikol chaos 
s tým, že kto kedy v akom termíne dostal materiál. Sme sa rozprávali o tom, že riešením je 
mimoriadne zastupiteľstvo. Ja som predložil návrh na zvolanie mimoriadneho zastupiteľstva. 
Ešte raz, s tým, to bude zvolané do tridsiatich dní, úrad pripraví všetky materiály, aby sme sa 
s nimi vedeli zoznámiť. To znamená že, ja rozumiem tvojim pripomienkam o tom, že niektorí 
to nedostali, respektíve to dostali neskoro. V poriadku, rozumiem tomu, práve na to má slúžiť 
to mimoriadne zastupiteľstvo, aby sme boli všetci v dostatočnom predstihu informovaní. 
Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nasleduje pán poslanec Martin Vlačiky.  
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem za slovo. Ja chcem v prvom rade veľmi pekne poďakovať za zaradenie tohto bodu 
na rokovanie a zároveň vyjadriť ľútosť, že teda to bude zaraďované až na náš tlak a nebolo to 
zaradené hneď vtedy, keď sme sa o tom rozprávali na rade. Zaradili ste to až potom, čo sme 
sa my tento bod rozhodli predložiť ako poslanecký návrh, ale teda budiž. Som rád, že to bude, 
dúfam teda že to bude bodom rokovania a zároveň sa chcem vyjadriť ešte k tomu, že to nebolo 
poslané všetkým. Ja v podstate keď som posielal ten návrh uznesenia, tak som si všimol, že 
v tom mailing liste, ktorý prišiel z Útvaru hlavného kontrolóra, niektorí poslanci chýbali, takže 
som si vtedy skontroloval menovite každého jedného poslanca a či tam je a vtedy som to poslal 



všetkým a aj s tou správou kontrolóra. Mrzí ma to, že to je takto, ale myslím si, že je to tak 
dôležitý bod, že odkladať jeho prerokovanie, hlavne pri tom, keď má Úrad BSK vlastne desať 
dní na vykonanie nápravných opatrení, aby v podstate a okrem toho na odstránenie príčin ich 
vzniku, zistených nedostatkov, tak si myslím, že je o tom potrebné hovoriť čo najskôr a zároveň 
potom vítam aj to mimoriadne zastupiteľstvo, kde by sme to mohli prebrať do väčšej hĺbky. 
Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, len k vášmu, ak mi dovolíte len toľko, že nie žeby úrad nechcel zaradiť. 
Viete veľmi dobre, že pán župan je na dlhodobo plánovanej dovolenke. Po dohode s pánom 
županom, ktorý chcel byť pri prerokovaní tohto bodu, sme sa rozhodli, že áno, nie na žiadny 
tlak, že tento bod programu dnes zaraďujeme. Vy rozhodujete o tom, či sa zaradí alebo 
nezaradí. Ale bol by veľmi rád, aby sa pri bode, ktorý je tak závažný a je čiastkový, bol aj 
prítomný župan. Ide s faktickou pán Juraj Říha.  
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne, pán kolega Vlačiky, ja teda vnímam a rešpektujem aj váš názor a záujem 
zaradiť tento bod. Ja teda neviem, ja som na mailoch nebol od polnoci, ja teda neviem, že čo 
mám v maile, alebo nemám a ak tu ideme ospravedlňovať nejaké mailing listy, prosím vás 
pekne, v noci, o polnoci, šak buď sa vyspinkajte, alebo dajte si pohárik, alebo sa pomilujte, 
veď noc by mala slúžiť na niečo úplne iné, aby sme my netrpezlivo čakali na maily. Ak tu 
chceme prerokovať nejaké polovičaté správy, veď je tu správa kontrolóra, ktorý skúmal jednu 
inštitúciu a to je úrad. Aj ženu keď chcete pozvať na rande a s ňou ste, tak nikdy 
nevyhodnocujete polovičné informácie ako vyzerá, ale chcete sa s ňou stretnúť viackrát, 
chcete poznať aj jej vnútro. Čiže ja si myslím, že je veľmi dôležité, ak máme tu dnes rokovať 
o nejakej polovičnej správe, tak aby sme poznali aj výstupy zo samotnej RCB. To si myslím, 
že je podstatné. A záverom mi dovoľte, ja som teda využil ten čas, lebo sa neustále tie 
príspevky opakujú, si pozrieť výročnú správu nadácie Cvernovka a musím im vzdať hold, tak 
krásnu výročnú správu som v rukách ešte nevidel, takže klobúk dole a ďakujem za ňu.  
 
Alžbeta Ožvaldová  
 
Ďakujem pekne, môžem vás poprosiť, vážené pani poslankyne, vážení pani poslanci, sme pri 
bode, či zaraďujeme tento materiál ako bod číslo 18. Veľmi pekne ďakujem, nasleduje 
s faktickou na seba pán Martin Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem za slovo. Mňa teda veľmi mrzí, že už vo viacerých príspevkoch zaznelo 
spochybnenie tejto správy, ktorá je predložená, že je neúplná. Vyplýva to aj z návrhu 
uznesenia, ktorý nám teraz bol sem doručený na stolík, kde teda sa žiada o doplnenie tejto 
správy, čo teda implikuje, že teda, nie je táto správa kompletná. Ja so myslím, že táto správa 
je kompletná a vyplývajú z nej závažné veci a naozaj si myslím, že niekto proste o polnoci spí, 
niekto ešte pracuje, preto aby ochránil finančné prostriedky daňových poplatníkov župy. Asi 
toľko k tomu. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Nasleduje pán poslanec Martin Borguľa. 
 
 
   
 



Martin Borguľa 
 
Ďakujem za slovo, ja len chcem zopakovať otázku kolegyne Vidanovej, kde sa teda pýta, že 
bola nejaká oficiálna komunikácia zo strany vyššieho územného celku a teda bola selektívne 
posielaná niektorým poslancom a niektorým nie, tak ja by som sa chcel opýtať, že prečo, 
proste celkovo počuť nejaké vysvetlenie tohto aktu, ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, ja by som len na doplnenie, vážený pán poslanec. Tento materiál 
neposielal úrad, ale spracovateľ materiálu a tým je pán hlavný kontrolór, len aby bolo jasné. 
Nech sa páči s faktickou, pán Bajan.  
 
Vladimír Bajan 
 
Ja sa ospravedlňujem všetkým poslancom, ja som len chcel zareagovať na pána Vlačikyho. 
Nie my sme spochybnili, že tá kontrola nie je úplná. Pán kontrolór nás v stredu informoval, že 
otvoril kontrolu na RCBčke, čiže z tohto titulu považujem za dobré ak sa na mimoriadnej, nie 
dnes, ale na tom zastupiteľstve bude hovoriť aj o výsledkoch už tej druhej kontroly, nazvime 
ju druhú pre túto chvíľu. Preto asi ten doplnok k uzneseniu.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Nech sa páči, s faktickou pán Borguľa. 
 
Martin Borguľa 
 
Prosím pána kontrolóra aby to vysvetlil, že prečo niektorí áno, niektorí nie. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nech sa páči, nasleduje pán Greksa.  
 
Marian Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Ja tiež takisto som nedostal ten mail od pána kontrolóra a za druhé, mám 
taký deja vu trošku, lebo mám pocit, že zažívam mestské zastupiteľstvo od 14 do 18. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
S faktickou pán Istvan Pomichal.  
 
Istvan Pomichal 
 
Ja sa usvedčiť a chcel by som sa opýtať pána nášho doktora právnika, že keď takéto námietky 
sú, že nedostali materiály štandardným spôsobom, že či to nie je v rozpore s rokovacím 
poriadkom.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nasleduje pán Juraj Štekláč.  
 
 
 
 



Juraj Štekláč 
 
Ďakujem pekne za slovo. Ja si myslím, že existuje všeobecná zhoda prerokovať tento materiál 
a tak by bolo dobré, keby sme to preukázali hlasovaním a nie nekonečne k tomu diskutovali 
o tom, kto bol kde prvý a kto sa na koho usmial. Takže poprosím kolegov aby zahlasovali, že 
či áno alebo nie. Predpokladám, že áno.  Zmeny v uznesení potom už v prerokovanom bode 
keby ste navrhovali. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne pán poslanec a teraz poprosím pána hlavného kontrolóra, aby sa ujal 
slova. A odpovedal na otázku pána poslanca Borguľu. 
 
Štefan Marušák 
 
Áno, ďakujem veľmi pekne za slovo vážená pani predsedajúca, vážené panie poslankyne, 
vážení páni poslanci. V stredu sa konalo pracovné stretnutie šéfov kontrolných skupín 
a politických klubov, na ktorých ste ma vyzvali, aby som vám poslal materiál spolu 
s námietkami z Úradu BSK k tejto správe, ale aj s mojim stanoviskom k týmto námietkam. To 
som urobil, naozaj ten zasielací mailový list, bol pravdepodobne nie celkom korektný, stiahli 
sme ho zo stránky úradu a ako príklad za všetkých som tam našiel napríklad pána Gujbera, 
ktorý tam má adresu starosta a tá adresa je asi rok alebo aj viac neplatná. Čiže zrejme sa tam 
našli takéto neplatné adresy, poprosím teda aby úrad tento mailing list z internetu aktualizoval. 
Posielal som ho preto ja, lebo boli sme nútení ten materiál prepracovať do takej podoby, aby 
sa dal predložiť do zastupiteľstva, čiže potreboval tam dôvodovú správu. Na výzvu viacerých 
poslancov som tam doplnil fotodokumentáciu. Nie je taká rozsiahla ako 200-stranová 
v základnej správe, ale bola rozšírená, boli tam pridané možno niektoré ďalšie tabuľky, čísla 
a zároveň teda tie vyjadrenia ako som vám už spomínal. Ja sám osobne som toho názoru, že 
nie je dobré, aby ste rokovali o niečom, čo nepoznáte. Takže je to vo vašich rukách. Možnože 
by bolo skutočne férovejšie, keby sa materiál prerokoval na osobitnom zastupiteľstve. Ale do 
toho vám ja nechcem zasahovať, je to vo vašich rukách. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči doktor Šaray, odznela otázka, poprosím odpoveď. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Kolegyne, kolegovia, áno, ak budeme striktne čítať rokovací poriadok, tak v podstate 
doplnenie bodu do programu rokovania sa môže uskutočniť vtedy, ak ten materiál je všetkým 
poslancom doručený, jednoznačne. Tu však vychádzame z toho, že bola tu široká diskusia. 
Vnímame túto situáciu ako trošku špecifickú. Bola tu požiadavka viacerých z vás, aby sa 
o tomto materiáli rokovalo už na tomto zastupiteľstve a súbežne s tým sa odohralo niekoľko 
vecí. Pán hlavný kontrolór posielal ten materiál v dobrej viere, že ho posiela všetkým. Bola 
diskusia na kluboch, bola všeobecná zhoda, že chceme, aj úrad aj vy ako poslanci, tento bod 
dnes zaradiť. Áno, ak by bola striktná výhrada poslancov, že ten materiál nedostali, v zmysle 
rokovacieho poriadku by o ňom nemalo byť rokované. Teraz je otázka, či je tu takáto 
všeobecná zhoda, že prerokujme to, čo máme na stole, to o čom sa vieme teraz baviť 
a samozrejme je tu aj prísľub pána župana, ktorý tlmočila pani predsedajúca o ďalšom 
zastupiteľstve, kde už budú tie materiály komplexné a respektíve aj doplnené o to, o čom bude 
možnože aj dnes diskusia. Takže naozaj na striktnú formálno-právnu otázku, či materiály mali 
byť, áno po správnosti podľa rokovacieho poriadku by mali byť pred zastupiteľstvom všetkým 
poslancom doručené. Ale hovorím, berme to tak, že je tu všeobecná zhoda, že to chceme 
prerokovať, takže by som sa aj ja prikláňal za to, aby ste sa vy hlasovaním vyjadrili o tom, že 
či teda tento bod zaradíme alebo nie. Ďakujem.  



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, ešte s faktickou pán Martin Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem za slovo, ja vám chcem povedať, že teda ak to nedošlo všetkým od pána hlavného 
kontrolóra, tak minimálne odo mňa to ešte včera prišlo. Ospravedlňujem sa, keby som bol rátal 
tých poslancov, tie mená v tom mailing liste skôr ako pred polnocou, tak by ste to mali skôr. 
Ale bolo to všetkým poslané, mohli ste si to ešte dnes ráno pozrieť prípadne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja si myslím, že vyjadrime sa hlasovaním, lebo ja ten bod som navrhla 
zaradiť do programu. S faktickou pán Michal Drotován, nech sa páči.  
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem, mal som za to, že mailové adresy, ktoré sú na webovej stránke, na ktorú môžu teda 
reagovať obyvatelia, sú brané ako za mailové adresy poslancov. Sú dvaja ľudia ktorí, alebo 
dve skupiny, ktoré za to zodpovedajú. Prvá vec hlavne poslanci, pretože je to ich kontakt 
a druhá vec úrad, ktorý ich má updateovať. Takže keď pán kontrolór poslal všetkých verejne 
známych 50 adries, ktoré je uvedených na oficiálnej stránke župy, tak nevidím v tom žiadny 
problém. Keď tam niekto má inú adresu, je to problém buď jeho, že neinformoval úrad, alebo 
problém úradu, že ju neupdateoval. Nevidím v tom žiadny problém, žiaľbohu.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Áno ja sa pripájam, tak ako pán poslanec povedal, poslanci majú informovať, že sa im zmenila 
nejaká mailová adresa asi a pán Gujber má správnu adresu tam. Nasleduje pán Juraj Říha, 
nech sa páči pán poslanec 
 
Juraj Říha 
 
Ja nie som členom žiadneho klubu. Ja preto neviem o akej tu hovoríte všeobecnej zhode. Ja 
za to nemôžem hlasovať, nemôžem to podporiť, pretože ja som žiadny materiál nevidel. 
Kolegovia, ak by sa toto stalo vám niektorým, ktorí tu hájite tieto princípy, tak by ste meter 
dvadsať skákali nad zem. Ja to rešpektujem a akékoľvek hlasovanie ktoré bude, nemôžem sa 
potom k tomu materiálu potom ďalej vyjadrovať. A prosím vás, je pohnutá doba, nedávajte 
nám verejným činiteľom obálky na stoly. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, uzatváram diskusiu a budeme hlasovať o. Ešte s faktickou pán Juraj 
Štekláč, nech sa páči. 
 
Juraj Štekláč 
 
Ďakujem, ja som chcel hovoriť skôr o všeobecnej vôli, nie o všeobecnej zhode, lebo myslím 
si, že viacerí ľudia majú vôľu to prerokovať, ale pokiaľ je tu naozaj reálna situácia taká, že 
niektorí poslanci nedostali ten materiál, tak by sme to mali ešte zvážiť.  
 
 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Vyjadrite svoj názor hlasovaním. Takže ja zaraďujem spomínaný bod a prerokujeme ho ako 
bod číslo 18. Hlasujeme o tom, prosím vás pekne, teraz. Kto je ZA. 
 
Hlasovanie č.3 
 
ZA bolo 35 poslancov, PROTI bol jeden, ZDRŽALO sa 7 poslancov. Takže a teraz poprosím 
vás, hlasujme o programu ako o celku. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č.4 
 
Ďakujem pekne, ZA bolo 41 poslancov, PROTI nebol nikto, ZDRŽALI sa dvaja. Konštatujem, 
že program rokovania 13. zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja bol 
Zastupiteľstvom Bratislavského samosprávneho kraja schválený.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Skôr ako pristúpime k jednotlivým bodom rokovania, ešte v rýchlosti niekoľko technických 
upozornení. Ak ste si už možno niektorí všimli, z vestibulu boli odstránené poštové schránky 
poslancov z dôvodu potreby rozšírenia priestoru pred vchodmi do rokovacej miestnosti. Ak 
vám bude doručená akákoľvek pošta z úradu BSK, tak odteraz vždy do podateľne úradu. 
Poštu na podateľni úradu si môžete vyzdvihnúť sami a zároveň, organizačné oddelenie bude 
pravidelne poštu adresovanú poslancom vyberať a okamžite vás informovať o jej doručení na 
úrad. Tak ako vždy na stoly vám boli rozdané tlačivá na písomné znenie nového uznesenia 
a zároveň tlačivá na písomne znenie interpelácií. Pripomínam, že návrh znenia nového 
uznesenia, ako aj interpelácie sa predkladá podľa platného rokovacieho poriadku písomne 
návrhovej komisii a zároveň ju treba prečítať z vášho miesta do mikrofónu. Prikročme teraz už 
k jednotlivým bodom rokovania podľa schváleného programu 
 
Bod č.1 
 
Poprosím o kľud v sále. Informácie o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 
samosprávneho kraja s termínom plnenia 1. september - 18. október 2019. Máte pred sebou 
materiál, poprosím pani riaditeľku úradu Patríciu Mešťan, aby nám materiál krátko uviedla.  
 
Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pani vicežupanka. Dobrý deň vám všetkým, panie poslankyne, páni 
poslanci. Máme pred sebou pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení 
Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja, v tomto prípade s termínom plnenia 1. 
september až 18. október 2019. V časti I. materiálu splnené uznesenia je sumár celkovo dvoch 
splnených uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja a v časti II. materiálu 
dlhodobo plnené uznesenia zastupiteľstva BSK a uznesenia s neskorším termínom plnenia 
nájdete odpočet plnenia celkovo 47 uznesení.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem vám veľmi pekne pani riaditeľka, otváram k tomuto bodu diskusiu. Poprosím o kľud 
v sále, ďakujem. Keďže nemáme nikoho prihláseného ukončujem diskusiu. Nech sa páči, 
slovo má návrhová komisia.  
 
 
 
 



Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenia, tak ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, prosím prezentujme sa a hlasujme teraz.  
 
Hlasovanie č.5 
 
Ďakujem pekne, ZA bolo 40 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, 
uznesenie bolo prijaté.  
 
Bod č.2 
 
Pristúpime k bodu číslo 2. Tým je Informácia o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva 
BSK pána magistra Buocika, Dušana Dvorana, magistra Švarala, doktora Martina Zaťoviča zo 
dňa 20. septembra 2019. Nech sa páči, úvodné slovo má pani riaditeľka úradu Patrícia 
Mešťan.  
 
Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem za slovo. Na poslednom zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 
kraja boli podané celkovo štyri interpelácie poslancov a to konkrétne zo strany pána poslanca 
Buocika, Dvorana, Švarala a pána poslanca Zaťoviča. Na predmetné interpelácie boli zo 
strany úradu v zákonom stanovenej lehote zaslané písomné odpovede, pričom samotné texty 
interpelácií, ako aj odoslaných odpovedí, sú samozrejme súčasťou materiálov, ktoré vám boli 
k dispozícii.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči pán poslanec Buocik. 
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pani predsedajúca, dámy a páni. Chcem sa poďakovať úradu, lebo naozaj 
som dostal tú odpoveď, ktorá sa týkala reklamných zariadení na pozemkoch rozpočtových 
a príspevkových organizácii Bratislavského samosprávneho kraja, prípadne priamo na 
pozemkoch Bratislavského samosprávneho kraja. Len vás chcem informovať, že ročný príjem 
z reklamných zariadení, to znamená z bilboardov je 19 127 euro. Ja za seba musím povedať, 
že pri rozpočte Bratislavského samosprávneho kraja je toto zúfalo nízka suma a budem sa 
snažiť a určite takýto návrh prerokujem aj s vedením Bratislavského samosprávneho kraja 
o tom, aby sme naozaj všetky tieto zmluvy ukončili. Ja v tomto kvitujem aj aktivitu pána 
predsedu Drobu, ktorý už s týmto začal. Napriek tomu sú niektoré ďalšie školy, ktoré teda 
poznám ja v Bratislave, ale nepochybujem o tom, že sú aj mimo Bratislavy, ktoré sú doslova 
obsypané bilboardami. Myslím si, že to je nehodné Bratislavského samosprávneho kraja, aby 
týmto spôsobom devalvoval verejný priestor a vnímam to ako nejaké rezíduum z minulosti 
a teším sa na to, že naozaj spoločnými silami sa zbavíme aspoň v tejto časti, ktorú vieme 
ovládať, vizuálneho smogu v areáloch škôl, ktoré sú v správe Bratislavského samosprávneho 
kraja. Ďakujem pekne.   
 
 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujeme veľmi pekne, ja si myslím, že pán župan sa bude tešiť na vašu pomoc. Ďakujem. 
Ešte niekto? Ak nemáme nikoho, uzatváram diskusiu, slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 
materiálu berie na vedomie informáciu o vybavení interpelácie poslancov Zastupiteľstva 
Bratislavského samosprávneho kraja Jána Buocika, Dušana Dvorana, Petra Švarala a Martina 
Zaťoviča zo dňa 20. septembra 2019. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne.Hlasujme teraz kolegyne a kolegovia.  
 
Hlasovanie č. 6  
 
ZA bolo 38 poslancov, PROTI nebol nikto, NIKTO sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. 
Pristúpime k bodu č.3.  
 
Bod č. 3 
 
Návrh na schválenie Transformačného plánu Domova sociálnych služieb a zariadenia 
podporovaného bývania MEREMA. O úvodné slovo k predkladanému materiálu poprosím 
pani riaditeľku Odboru sociálnych vecí, pani Maricu Šikovú. Nech sa páči máte slovo. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci. Máte pred sebou návrh na schválenie 
transformačného plánu Domova sociálnych služieb a zariadenia podporovaného bývania 
MEREMA so sídlom pri Starom mlyne v Modre, ktoré je zariadením v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja s kapacitou 42 miest v Domove sociálnych 
služieb s celoročnou pobytovou formou a 8 miest v zariadení podporovaného bývania taktiež 
s celoročnou formou. V rámci Integrovaného regionálneho operačného programu na roky 
2014 až 2020 sa Bratislavský samosprávny kraj uchádzal o nenávratný finančný príspevok na 
realizáciu projektu podpora deinštitucionalizácie zariadení sociálnych služieb v okrese 
Pezinok, Domov sociálnych služieb a zariadenie podporovaného bývania MEREMA. Jednou 
z povinných príloh žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na realizáciu 
tohto projektu je Transformačný plán tohto zariadenia. Aktuálne je k žiadosti o nenávratný 
finančný príspevok doložený Transformačný plán, schválený uznesením Zastupiteľstva 
Bratislavského samosprávneho kraja zo dňa 16. 11. 2018 s tým, že úplná deinštitucializácia 
tohto zariadenia bude dosiahnutá prostredníctvom zmeny fyzického prostredia a poskytovania 
sociálnej služby v novovybudovanom dome v obci Častá s celkovou kapacitou 12 miest, v obci 
Dubová taktiež s celkovou kapacitou 12 miest, v rekonštruovanom objekte zariadenia v obci 
Modra - Kráľová s celkovou kapacitou 12 miest, v dvoch bytoch v meste Pezinok s celkovou 
kapacitou 8 miest a zabezpečením sociálnej služby u iného poskytovateľa sociálnej služby. 
V danom čase sa zabezpečenie u iného poskytovateľa sociálnej služby dotýkalo siedmich 
klientov. V apríli 2019 sa uskutočnilo na Ministerstve práce sociálnych vecí a rodiny stretnutie 
zástupcov ministerstva, experta deinštitucionalizácie a zástupcov národného projektu 
Deinštitucionalizácia, podpora transformačných tímov, kde bolo zástupcom Bratislavského 
samosprávneho kraja a zástupcom domova sociálnych služieb MEREMA zdôraznené, že 
dosiahnutie úplnej deinštitucionalizácie nie je možné riešiť zabezpečením sociálnej služby 
u iného poskytovateľa sociálnej služby tak, ako je to uvedené v schválenom Transformačnom 
pláne zariadenia. Tieto skutočnosti boli dôvodom, že zástupcovia Bratislavského 



samosprávneho kraja na tomto stretnutí deklarovali, že Bratislavský samosprávny kraj za 
účelom dosiahnutia úplnej deinštitucionalizácie zostávajúcim siedmim prijímateľom neplánuje 
zabezpečiť poskytovanie sociálnej služby u iného poskytovateľa, ale bude situáciu riešiť 
z vlastných zdrojov prostredníctvom nájmu vhodných priestorov, alebo kúpou vhodného 
objektu alebo formou podpory samostatného bývania. Optimálnu možnosť zváži počas 
realizácie projektu. Vzhľadom k tomu, že kladné stanovisko súladu Transformačného plánu 
domova sociálnych služieb MEREMA so žiadosťou o poskytnutie nenávratného finančného 
príspevku bolo nevyhnutnou podmienkou schválenia predmetnej žiadosti, táto deklarácia je 
premietnutá v predkladanom návrhu Transformačného plánu. Okrem uvedenej navrhovanej 
zmeny prax však poukázala aj na potrebu uskutočnenia zmeny fyzického prostredia, pri 
plánovanom poskytovaní sociálnych služieb v dvoch bytoch v meste Pezinok, spolu pre 8 
prijímateľov. Zistené bolo, že zmena fyzického prostredia realizovaná presťahovaním do 
týchto bytov a v tejto komunite nevychádza z individuálnych potrieb prijímateľov sociálnej 
služby a nie je pre nich ani prirodzeným prostredím. Súčasné prostredie im totiž dáva možnosť 
realizovať sa v záhrade, pestovať zeleninu, bylinky, ovocie, umožňuje starať sa o domáce 
zvieratá a pracovať v dielni, čo vzhľadom na ich zdravotné postihnutie pôsobí terapeuticky nie 
len po psychickej, ale aj po fyzickej stránke. Preto je v predloženom návrhu Transformačného 
plánu zapracovaná aj zmena fyzického prostredia týchto 8 prijímateľov sociálnej služby a to 
poskytovaním sociálnej služby vo vhodných, novovybudovaných objektoch, alebo v objektoch 
získaných kúpou s prípadnou rekonštrukciou, alebo v objektoch získaných nájmom a to v im 
prirodzenom prostredí. Na dosiahnutie tohto cieľa Bratislavský samosprávny kraj plánuje 
použiť aj finančné prostriedky z predaja už spomínaných dvoch bytov v Pezinku, ktoré mali 
slúžiť na poskytovanie sociálnej služby týmto klientom. Záverom by som vás ešte chcela 
informovať, že rozhodnutím Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej 
republiky, riadiaci orgán schválil žiadosť Bratislavského samosprávneho kraja s výškou 
nenávratného finančného príspevku na realizáciu tohto projektu maximálne vo výške 
3 718 022,64 eura, pričom celkové oprávnené výdavky projektu boli schválené vo výške 
3 913 718,04 eura. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja rozhodlo vstúpiť do 
tohto projektu uznesením číslo 92 z 2018-teho, ktoré zároveň stanovuje spolufinancovanie 
z vlastných zdrojov vo výške 5 percent. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dovoľte mi 
s úctou požiadať vás o podporu tohto materiálu. V sále máme prítomného aj pána riaditeľa 
domova sociálnych služieb MEREMA, pána Jána Dubana. Pokiaľ máte otázky na neho, je 
pripravený odpovedať. Ďakujem pekne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Veľmi pekne vám ďakujem za úvodné slovo. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 
Nech sa páči, pán poslanec Marek Machata. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne, ja by som len chcel vlastne poukázať na fakt, že Slovensko je z rôznych strán, 
rôznych orgánov, či už našich alebo európskych, dlhodobo kritizované za takmer nefungujúci 
proces deinštitucionalizácie a meškajúce veci, nečerpanie finančných prostriedkov. Takže 
mám zato v tejto chvíli, že je veľmi dobré, ak toto schválime a budeme pravdepodobne jednými 
z mála, ktorým sa to podarí. Ďakujem pekne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ja ďakujem. Nasleduje pán poslanec Juraj Štekláč.  
 
Juraj Štekláč 
 
Ďakujem za slovo. Uvedená zmena, alebo teda uvedený Transformačný plán tak, ako bol 
predložený, znamená kvalitatívne vyššiu formu existencie pre klientov Domova sociálnych 



služieb a prerokovala ho komisia zdravotníctva a sociálnych vecí a plne sa s ním stotožnila, 
takže ja by som vás poprosil o podporu. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže nevidím nikoho prihláseného do diskusie, uzatváram diskusiu. 
Slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne, Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 
materiálu schvaľuje Transformačný plán Domova sociálnych služieb a zariadenia 
podporovaného bývania MEREMA. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Kolegyne a kolegovia, prezentujme sa a hlasujme teraz. 
 
Hlasovanie č. 7 
 
ZA bolo 36 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 
prijaté.  
 
Bod č. 4 
 
Pristúpime k bodu číslo 4. Je tým Návrh Dohody o spolupráci medzi Záhrebskou župou 
Chorvátska republika a Bratislavským samosprávnym krajom Slovenská republika. O úvod 
k predkladanému materiálu poprosím vedúcu oddelenia zahraničných vzťahov, protokolu 
a európskych záležitostí, pani Matildu Kropáčkovú. 
 
Matilda Kropáčková 
 
Vážená pani podpredsedníčka, vážené pani poslankyne, páni poslanci. Návrh na uzavretie 
tejto dohody odznel koncom vlaňajšieho roka pri návšteve v Záhrebe, našej delegácie BSK 
pod vedením pani vicežupanky Ožvaldovej. Záhrebská župa patrí medzi najstarších našich 
partnerov, v podstate od vzniku Bratislavského samosprávneho kraja. Spolupráca sa rozvíjala 
už od roku 2003, zatiaľ na neformálnej báze, v roku 2009 bol podpísaný protokol o spolupráci 
pánom bývalým županom Bajanom. Témy spoločného záujmu sú dosť široké, hlavne teda 
odborné školstvo, duálne vzdelávanie, výmena skúsenosti v oblasti integrovanej dopravy, plán 
udržateľnej mobility, spoločné projekty, nové programové obdobie. Takže bol tu vlastne návrh 
oboch predstaviteľov župy a dúfam, že dneska podporíte schválenie tejto dohody.  
 
Alžbeta Ožvaldová  
 
Ďakujem veľmi pekne. Tak musím potvrdiť slová pani Kropáčkovej. Na tej župe keď sme boli, 
tak sme mali také spoločné videnie aj budúceho obdobia. Pre nás je veľmi dôležité, aby sa 
posilnili postavenia metropolitných regiónov tak Bratislavskej župy, ako aj tejto Chorvátskej 
župy. Tak ďakujeme samozrejme ešte aj predošlému županovi, predpredošlému, pánovi 
Bajanovi, ktorý fakticky s nimi nadviazal tento kontakt a ja si myslím, že v tomto kontakte treba 
pokračovať. Príde programovacie obdobie 21-27, jeden druhého budeme potrebovať 
v rôznych oblastiach činnosti a čerpania eurofondov. Ďakujem. Nech sa páči nastupuje pán 
Vladimír Bajan. 
 
 
 



Vladimír Bajan 
 
Ďakujem pekne. Mne samozrejme prináleží len vítať túto dohodu. Aj veci, ktoré sme predtým 
robili, sme pomáhali Chorvátom v prístupových rokovaniach, resp. niektorých projektoch. To 
len svedčí o tom, že takéto dohody sú veľmi dôležité a možno pre budúcnosť by nemuselo 
trvať časový úsek medzi memorandom a podpísanou dohodou 14 rokov, no tak to možno pre 
budúcnosť. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže do diskusie sa už nikto nehlási, tak uzatváram túto diskusiu. 
Slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, kolegyne a kolegovia prezentujme sa a hlasujme teraz.  
 
Hlasovanie č. 8 
 
Ďakujem. ZA bolo 37 poslancov, nikto nebol PROTI, NIKTO sa nezdržal hlasovania. 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Bod č. 5 
 
Pristúpime k bodu číslo 5 a tým je Správa o plnení nájmu v zmysle platných uznesení 
o prenájme Nadácie Cvernovka. Tento materiál nám bližšie predstaví riaditeľka Odboru 
cestovného ruchu a kultúry pani Agáta Mikulová a k tomuto bodu bude aj prezentácia. 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím o kľud v sále. Ďakujem.  
 
Agáta Mikulová  
 
Dobrý deň, ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážené pani poslankyne, vážení pani poslanci, 
predkladáme materiál Správu o plnení podmienok Nadácie Cvernovka za prvý rok nájmu. 
Zastupiteľstvo schválilo nájom Nadácii Cvernovka uznesením číslo 51 v roku 2016 za účelom 
vytvorenia kreatívneho centra a zároveň uznesením číslo 65 z roku 2017 sa prenájom predĺžil 
na 25 rokov. Tento materiál hovorí o plnení podmienok tejto nájomnej zmluvy. Súčasťou 
materiálu je odborné vyjadrenie Ústavu stavebnej ekonomiky, ktorý deklaruje výšku nákladov 
preinvestovaných Nadáciou Cvernovka, kde je definované, že Nadácia Cvernovka svoj 
záväzok nielen splnila, ale aj navýšila a teda preinvestovala viac ako bolo stanovené 
v nájomnej zmluve. Súčasťou správy sú aj faktúry, ktoré vyčísľujú uhradenú výšku nájomného 
a dane z nehnuteľnosti Nadácie Cvernovka za rok 2016, 2017 a 2018. Záverom môžeme 
konštatovať, že Nadácia vybudovala a naďalej rozvíja kultúrno-kreatívne centrum, ktoré sa 
stalo dôležitým priestorom pre rozvoj a prezentáciu kultúrnych aktivít regiónu. Materiál prešiel 
komisiami bez pripomienok. A ešte na záver tak ako tu bolo už aj spomenuté, by som vás rada 
informovala, že na stoloch máte pripravenú aj výročnú správu nadácie so všetkými 
informáciami o aktivitách, hospodárení a činnosti Nadácie Cvernovka. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujeme veľmi pekne. 



Agáta Mikulová 
 
A teraz by som rada dala slovo zástupcom Nadácie Cvernovka, aby vám odprezentovali 
stručne najzaujímavejšie aktivity. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová  
 
Kolegyne, kolegovia, ja si myslím, že je všeobecná zhoda aby vystúpili páni, lebo šak slovo 
udeľujeme my, akože ja cez vás, takže nechceme z toho urobiť nejakú kovbojku, ale aby sme 
dodržali rokovací poriadok. Sme radi, že ste tu. Nech sa páči, máte slovo.  
 
Nadácia Cvernovka 
 
Dobrý deň, asi vás poprosíme, tam sa. Áno, ďakujeme. My vám v rýchlosti by sme chceli 
ukázať, čo sa vlastne za tie posledné tri roky na tej Račianskej 78 nám podarilo aj vďaka teda 
spolupráci s vami spraviť, s Bratislavským samosprávnym krajom. Tuto vidíte vlastne tú 
základnú situáciu, dve budovy a zelený areál okolo nich. Jedno je bývalá škola, chemicko-
priemyslová a druhé je prislúchajúci internát k nej. Škola je z 50-tych rokov, resp. štyridsiatych, 
päťdesiatych rokov minulého storočia. Takto vyzerali tie interiéry tej budovy, keď sme tam 
prišli, keďže bola využívaná naposledy asi päť rokov pred tým, ako keď sme my ju dostali do 
nájmu, takže bola to v podstate taká v dosť zdevastovanom stave budova, ktorú sme získali 
do prenájmu na 25 rokov a zaviazali sa preinvestovať v prvom roku 350 tisíc a celkovo 750. 
Dneska tá budova vyzerá, je vlastne rozdelená na dve časti, kreatívne centrum a kultúrne 
centrum, o tom si ešte povieme niečo ďalej. A toto sú tie priestory, ktoré v nej dneska môžete 
vidieť. Toto sú napríklad bývalé chemické laboratória, ktoré sú prepojené do jednej veľkej 
multifunkčnej sály, kde prebiehajú koncerty, vzdelávania, divadlá, diskusie a veľa iného 
verejného programu. Toto je napríklad fotografia z odovzdávania národnej ceny za dizajn 
v roku 2018. A potom okrem vlastne tej interiérovej sály k tomu prislúcha aj letná terasa, kde 
máme momentálne zriadené už aj nejaké pódium, tam prebieha zase v lete program aj 
exteriérový. Je tu nejaká zóna, kde, keď sme tam prišli, tak to bol nejaký taký úplne zarastený 
zbytok parku, tak to nazvem, kde bývali asi traja bezdomovci, ktorých sme teda v spolupráci 
s organizáciami ktoré sa o to starajú, nejak sa o nich postarali a celý ten park dnes vyzerá 
zhruba takto. Sú tam ešte ďalšie rozvojové plány, ale na to tu teraz nie je tak úplne priestor. 
Je tam také to dočasné detské malé ihrisko, ktoré využívajú jednak ľudia z budovy, keďže je 
tam zriadené malé detské centrum pre slobodné mamičky, ktoré vlastne chodia pracovať do 
coworkingu, zároveň ale tam chodia aj ľudia z okolia, z Nobelovej a z Bieleho kríža. Toto je na 
piatom poschodí taký malý komunitný priestor vlastne pre tých ľudí, ktorí tam majú také 
ateliéry, aby sa mohli niekde stretávať, okrem tej sály, alebo respektíve toho bistra, ktoré je 
dole. Toto je zriadená verejná knižnica, ktorú prevádzkujeme v spolupráci s Novým Mestom. 
V podstate není to len knižnicou, kde si chodíte čítať prezenčné knihy, ale je tam aj nejaký 
naviazaný na to nejaký kultúrny program. Toto je vlastne k tej sále prislúchajúca taká menšia 
sála, respektíve bistro-bar, kde sa dejú tie menšie akcie, respektíve či už cez deň, alebo popri 
tých akciách tam ľudia môžu pozhovieť. Toto je bývalá zborovňa, momentálne slúži ako buď 
taká pop up galéria, respektíve nejaká konferenčná, alebo inak multifunkčne využiteľná 
miestnosť, kde sa môžu diať tiež pri nejakých väčších akciách keď máme napríklad keď bol 
festival Sharpe, kedy bolo tých stageov v celom areáli sedem dohromady, tak toto bol jeden 
z tých stageov, ale využívame ju tak podľa tej aktuálnej potreby. A toto je tá časť, ktorá sa týka 
tých samotných rekonštrukcií, plus k tomu máte ešte všetkých tých zhruba momentálne už 
100  ateliérov, ktoré v budove pôsobia a tie si vlastne každé tie svoje priestory rekonštruovali 
sami. My sme vybudovali hlavne tú spoločnú infraštruktúru, aby sa mohli každý pripojiť na siete 
a tak ďalej. Okrem samotnej tej prerábky, čo teda je tá síce zábavnejšia časť, ale zároveň nie 
je tá najdôležitejšia, je tu kultúrny program, ktorý už od konca  roka 2017 v podstate na 
pravidelnej báze prevádzkujeme. Tie oblasti, ktorým sa tu venuje je od hudby, cez vizuálne 
umenie, témy ako ekológia, vzdelávanie v rôznych oblastiach, divadlo, tanec, občianska 
spoločnosť, ale aj susedské akcie alebo komunitné podujatia, sa tam dejú na vlastne dennej 



báze a aktuálny program si môžete vždycky pozrieť na www.novacvernovka.eu. Takisto na 
našej facebookovej stránke. To sú také základné štatistiky k tým podujatiam, ktoré tam boli, 
zatiaľ sme tak narátali do toho septembra, za dva roky, od toho septembra 2017, kedy sme 
program spustili vo veľmi takej provizórnej fáze a až doteraz do septembra 2019, čo sú asi dva 
roky a zhruba tých 430 podujatí. Odvtedy už prebehol ďalší mesiac, takže tam pribudlo ďalších 
minimálne 30. Toto je taká zhruba štatistika, ktorá vychádza jednak z nejakých našich 
sledovaní, ale aj z toho, keď vieme, že napríklad, na prvý máj otvorených ateliérov býva raz 
do roka a vtedy tam príde, podľa toho jak rozdávame pásky, zhruba asi 9000 ľudí. Takže to je 
taká štatistika za tie tri roky, že toto je návštevnosť celého toho kultúrneho programu. Okrem 
vlastne tej sály momentálne prebieha aj spolupráca s Bratislavským samosprávnym krajom, 
kde v bývalej telocvični, ktorá je prislúchajúca tomu internátu, prebieha taký program, ktorý by 
mal byť predvojom pre budúce centrum performatívnych umení. Ide o to, že nezávislé 
združenia súčasného tanca a experimentálnej činohry, ktoré nemajú kde naskúšavať svoje 
predstavenia, tak vlastne majú tu priestor, kde si tie predstavenia môžu pripravovať a potom 
ich vlastne premiérujú, alebo exportujú či už mimo Slovenska, alebo v rámci Slovenska na 
festivaloch, respektíve na iných miestach. Tu sú zase také nejaké základné štatistiky, asi 
12  zoskupení, momentálne tá štatistika hovorí, že bolo 12 naskúšaných predstavení, ktoré 
vyviezli do asi ôsmich krajín sveta a predstavili na vyše desiatich až festivaloch. K tomu sú 
potom ešte workshopy a tvorivé rezidencie, ktoré s tým všetkým súvisia. Okrem teda toho 
programu a tej rekonštrukcie samotnej sú tu ešte akoby to najväčšie gro, tej samotnej 
Cvernovky, ktorú až tak často nie je vidieť, najlepšie sa prísť pozrieť na toho 1.mája, na Deň 
otvorených ateliérov, kedy môžete naozaj nahliadnuť do všetkých ateliérov. Z našich štatistík, 
ktoré vychádzajú z meraní SIM kariet, vychádza, že na dennej báze sa v tom, ako keby v tom 
areáli, opakovane objavuje zhruba 400 až 450 ľudí. To znamená v tých ateliéroch, ale aj v tých, 
čo chodia akokeby na program a okrem toho vlastne ako keby vo veľkej miere pracujeme aj 
s tým susedstvom. To znamená, keď robíme nejaké rozvojové projekty, tak sa snažíme 
vždycky do toho vtiahnuť aj tých ľudí okolo a robíme nejaké susedské grilovačky, aby 
v podstate sme tam neboli takí ako. Je to nejaká industriálna zóna, kde predtým dlho sa nič 
nedialo a potrebujeme ako keby, sme tam na 25 rokov, takže chceme aby sme mali dobré 
vzťahy. Je tam zriadená momentálne komunitná záhrada, ktorú využívajú najmä ľudia 
z Cvernovky, ale do budúcna by sme ju radi sprístupnili možno aj ľuďom z okolia. Je tam 
kompost, ktorý vlastne spracováva všetky organické odpady z obidvoch tých budov. A okrem 
vlastne toho bežného programu sa snažíme, tiež vlastne v spolupráci so župou zapájať do 
programu aj stredné školy, keď robíme aj výstavy k jednotlivým výročiam rôznych udalostí 
a potom stredné školy k nám chodia na sprievodné programy, o tom ešte si v krátkosti 
povieme. V spolupráci s Vagusom sme v internáte vlastne spustili takú pilotnú prevádzku 
projektu Housing First v Bratislave. Housing First je taký koncept keď ľudia bez domova 
vlastne, to je teória, ktorá sa potvrdzuje aj v zahraničí, že prvú vec, ktorú im musíte dať, je 
aspoň nejaké také štandardné bývanie a za výhodnú cenu, ktoré oni si dokážu platiť a vtedy 
sa naozaj môžu stabilizovať tí ľudia a začať sa zapájať naspäť do spoločnosti. Takže sú tam 
nejaké tri takéto izby zriadené v spolupráci s Vagusom a IKEOU. Potom dôležitá téma sú pre 
nás téma ekológia a inovácie, to znamená celú tú budovu sa postupne snažíme z tých 50tych 
rokov dostať do 21.storočia a spraviť z nej naozaj budovu, ktorá bude fungovať ekologicky aj 
energeticky efektívne. Zatiaľ sme v stave, že sme radi, že tam už menej zateká ako predtým, 
ale postupne chceme, či už grantovými schémami alebo inými spôsobmi nazbierať také 
prostriedky, aby tá budova naozaj mohla prejsť zásadnou rekonštrukciou a obidve. Tu je taký 
ešte rýchly výčet, vlastne ten areál vidíte, tam sú také dve budovy, tých funkcií sa tam naozaj 
nabaľuje viacero. Je tam taký efekt snehovej gule, že keď už tam niečo vytvoríte, tak potom 
prichádzajú rôzni iní ľudia, že tam chcú spraviť toto aj toto, tak tu je napríklad taký, sú tam 
napríklad rezidenčné pobyty pre zahraničných umelcov. Saunu máme takú malú, aj keď teraz 
momentálne nie je v prevádzke, ale je ambícia je, aby bola verejná. Tu je také veľmi zhrnutie 
takých drobných úspechov. Dalo by sa povedať, že Nová Cvernovka je najväčšie kreatívne 
centrum na Slovensku. Práve teraz vyšla nejaká nová štatistika z Európskej komisie, že 
kreatívny priemysel v priemere v krajinách Európskej únie tvorí 4% HDP, čo je zhruba na 
úrovni ubytovania a stravovania z cestovného ruchu, alebo informačných technológií ako 

http://www.novacvernovka.eu/


ďalšej oblasti. Takže je to naozaj silná ekonomická sila, ktorú má zmysel podporovať, aby 
mohla rásť ďalej. V roku 2017 sme získali ocenenie Kultúrna udalosť roka, ktorú udelil Denník 
N. Vlastne, kde sa vyjadrujú rôzni odborníci z kultúry a zároveň sociálni inovátori rokujú vo 
Financial Times, čo vlastne také, vo Vyšehradskej štvorke, ktorú udeľuje vlastne Google 
v spolupráci spolu s Financial Times. Tu ešte veľmi v krátkosti. My máme s Bratislavským 
samosprávnym krajom primárne nájomný vzťah. To znamená máme prenajatú budovu na 
25  rokov, platíme tam nájom 120 tisíc ročne, respektíve 150 tisíc ročne aj s daňou 
z nehnuteľnosti, táto sa môže započítavať za investíciu, ktorú tam dávame do nejakej 
limitovanej výšky, ale snažíme sa aby sme s krajom čo najviac našli aj iné formy spolupráce, 
aby to nebola naozaj len nájomná zmluva. Jednou z tých oblastí, kde sa nám to celkom darí 
sú práve tie výstavy, ktoré sú naviazané na vzdelávacie programy pre stredné školy. Robili 
sme výstavu k okupácii šesťdesiateho ôsmeho minulý rok, tento rok sme robili výstavu Dyktát 
Bruselu, ktorý bol k výročiu vstupu do Európskej únie a snažil sa demystifikovať také tie 
základné hoaxy ohľadom Európskej únie. A teraz vlastne aktuálna výstava na ktorú vás 
srdečne pozývame, je Železo, zamat, nožnice a mapuje to, ako padali totality, respektíve ako 
tá železná opona vznikala a ako sa následne rozpadla. A vždycky vlastne k tým výstavám, 
ktoré sú vo foajé, to znamená môžete tam hocikto vojsť bez toho aby musel niekde do nejakej 
galérie chodiť, resp. všetci návštevníci tej Novej Cvernovky či už programu, alebo ateliéru tú 
výstavu vidia, tak potom sú tam vlastne v doobedných hodinách organizované takéto 
workshopy, ktoré si jednak pozrú tú výstavu, ale potom majú nejaké zážitkové vzdelávanie, 
ktoré im tú tému priblíži. Toto je zrovna spolupráca s Living memory, minulý rok k tomu 
šesťdesiatemu osmemu. Oni to mali trošku viac tou prednáškou, teraz to robíme s Edu 
Drámou a s Post Bellum, kde je to trochu užšie 20 až 30 žiakov a naozaj si prejdú takým 
dramatickým vzdelávaním, strávia tam celé dopoludnie a odchádzajú s úplne iným zážitkom 
a pochopením tej témy, ako keď si len pozrú tú výstavu. Už musíme končiť, toto sú vlastne  
fotografie z tej poslednej výstavy. K tej výročnej správe, ktorú máte každý na stole sme vám 
pridali aj také noviny, ktoré vlastne zhŕňajú čo je zhruba na tej výstave, ale určite si ju choďte 
pozrieť aj osobne. A posledná vec, čísla, ako som hovoril, je to rozdelené na kreatívne centrum 
a kultúrne centrum. Kreatívne centrum sú primárne ateliéry, dielne a služby všetky naviazané. 
To je niečo, čo má udržateľnú ekonomiku, že to čo to zarobí to sa minie na prevádzku tej 
budovy, splátku úveru a rekonštrukciu. A potom je tam kultúrne centrum, čo je verejný kultúrny 
program. To sú peniaze, ktoré sú mínusové, ktoré my musíme neustále zháňať, aby sme to 
kultúrne centrum mohli prevádzkovať. Zhruba ten ročný obrat toho kreatívneho centra je vyše 
pol milióna a potrebné financie na naozajstnú prevádzku toho verejného kultúrneho programu 
sú asi 250 tisíc. Momentálne sa nám darí zhruba tých 150 tisíc získať od partnerov a z rôznych 
grantových schém. Ale na to, aby to normálne vedelo udržateľne dlhodobo fungovať nám tam 
ešte ako keby chýba mentálne tých sto tisíc. Ďakujeme za pozornosť a radi sa s vami 
stretneme v Novej Cvernovke.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujeme vám veľmi pekne za túto výstižnú prezentáciu a prajeme vám veľmi veľa ďalších 
úspechov, držíme vám palce. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ďakujem, nech sa páči, pán 
Juraj Štekláč. Pán poslanec nech sa páči máš slovo.  
 
Juraj Štekláč 
 
Chcel by som sa poďakovať. Ďakujem pekne, super práca a veľmi milé. Vďaka  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, bolo to výstižné a hovoril k veci. Nasleduje pani poslankyňa Schwartzová. 
 
 
 



Zuzana Schwartzová 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Som absolventkou Strednej chemickej priemyselnej školy, 
ktorá sídlila vlastne v tejto budove, spolu s Betkou Ožvaldovou. Onoho času sme veľmi citlivo 
vnímali po odchode gymnázia Grosslingová, chátrajúcu budovu a určite sme veľmi radi, že sa 
dostalo vlastne zadosťučineniu tejto budove, lebo to je krásna budova a veľký areál, že ste 
práve vy umelci dostali do vienka túto možnosť a som veľmi rada, že vlastne táto myšlienka 
napreduje a sa vám darí. Ja by som mala možno krátku prosbu, alebo dopyt, či župné naše 
umelecké stredné školy nejakým spôsobom nemohli sa prezentovať u vás, lebo vy z tých 
priestorov spravili industriálnu budovu a veľmi dobre a vhodne by ste mohli využiť aj potenciál 
našich stredných umeleckých škôl, aby sa tam prezentovali, alebo robili absolventské koncerty 
alebo podujatia. Ja veľmi pekne ešte raz vám ďakujem za toto zveľadenie a fandím vám, 
priznám sa, že som bola milo prekvapená aj pri tom otvorení, som sa poprechádzala aj 
v bývalej zborovni aj v kútiku revolučných tradícii, určite Betka si na to veľmi dobre spomína. 
Takže ďakujeme veľmi pekne a dúfam, že tá spolupráca medzi našimi strednými školami 
a s vami sa otvára, alebo bude umožnená. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová  
 
Ďakujem veľmi pekne. Spomínam, ale o tom budeme rozprávať niekde pri káve. Nasleduje 
pani poslankyňa Pätoprstá.  
 
Elena Pätoprstá 
 
História nás učí, potrebujeme sa k nej vracať práve preto, že nám dáva nejakú spätnú väzbu. 
A ja si pamätám, keď sme na tomto zastupiteľstve taká malá skupina poslancov sa snažila 
presvedčiť, že tie štyri milióny, ktoré mali byť z predaja tejto budovy, obetujme, alebo proste 
dôverujme skupine ľudí, ktorí potrebovali nutne presunúť sa z pôvodnej Cvernovky do nových 
priestorov a presviedčali sme poslancov, že oni určite prinesú ten benefit a tú kultúru, zveľadia 
nám budovu, zhodnotia. Bolo to veľmi tesné, pretože to bol osobitý zreteľ, ale mali sme tam aj 
naozaj poslancov, ktorí nám verili a vám verili, ale so zaťatými zubami zahlasovali a dôverovali 
vám. Takže dneska tu možno nie sú, ale určite veľmi oceňujú to, že to vtedy urobili a ja sa 
chcem aj za nich, ktorí tu nie sú poďakovať, ktorí vtedy zahlasovali a dali vám tu dôveru. Ja 
osobne neuveriteľne oceňujem to, čo robíte s ľuďmi bez domova, to je teda fakt klobúk dolu. 
A je to vlastne veľký vzor pre mnohé iné inštitúcie, že takýmto spôsobom sa  vlastne vedia 
vytiahnuť ľudia, ktorí stratili domov do života. Ja som tiež pomáhala jednej dievčine bez 
domova, zhodou okolností bola ešte vtedy rómka, takže viem, aké je to komplikované, náročné 
a ťažké. A tretie moje poďakovanie za to, že my vás vlastne môžme používať ako veľmi 
dôležitý príklad, že sa niečo takéto dá spraviť, že táto spolupráca medzi samosprávou alebo 
štátom, kde tie predaje tých pozemkov naozaj nie sú vždycky efektívne, ale za toto vám chcem 
tiež poďakovať. Je to veľmi dôležité, aby sa táto spolupráca mohla prenášať aj inde. Není to 
vôbec jednoduché pre ostatné občianske združenia na území Slovenska zabojovať o to, čo sa 
vám podarilo. A to čo robíte je akože, to je svetová špička. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pani vicežupanke, nasleduje pán poslanec Marek Machata 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel len poďakovať pánom z Cvernovky. Myslím, že môžete 
byť na seba hrdí, pretože cítim to tak, že my na vás sme. Ďakujem pekne. 
 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pani poslankyňa Zuzanka Rattajová. 
 
Zuzana Rattajová 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja si myslím, že tu už bolo všetko povedané. Napriek tomu, ja 
vám chcem opäť poďakovať. Ja si myslím, že je to výnimočný projekt, ktorý si zaslúži aj tieto 
slová a ja som rada, že župa môže byť súčasťou takéhoto projektu a verím tomu, že tú 
spoluprácu budeme prehlbovať, že to bude nielen o nájomnom vzťahu, ale že nájdeme ako 
keby intenzívnejší presah na rôzne aktivity a možno práve aj na väčšiu podporu, ale aj akoby 
väčší impact župy do vašich projektov. Takže držím palce a som rada, že sa vám darí. 
Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže nemáme nikoho už prihláseného do diskusie, diskusiu 
uzatvárame. Ďakujeme veľmi pekne za prezentáciu. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 
Aplauz až po hlasovaní. Takže ďakujeme veľmi pekne, dovidenia. Hlasujme teraz. Prepáčte, 
návrhová komisia má ešte slovo. 
 
Marek Machata 
 
Áno, ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 
materiálu berie na vedomie Správu o plnení podmienok v zmysle platných uznesení 
o prenájme Nadácie Cvernovka. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Veľmi pekne ďakujem, takže hlasujeme teraz. Ďakujem. 
 
Hlasovanie č. 9 
 
ZA bolo 40 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 
prijaté.  
 
Bod č. 6 
 
Pristúpime k bodu číslo 6 a tým je Návrh na II. zmenu rozpočtu Bratislavského samosprávneho 
kraja v roku 2019. Predkladaný návrh mal priblížiť pán Marek Vlčej, ospravedlňujeme ho, je 
PN. Takže keďže to prešlo aj všetkými komisiami a neboli tam také zásadné pripomienky, 
poprosím pani riaditeľku aby sa ujala slova a priblížila tento materiál. Ďakujem. 
 
Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pani vicežupanka, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. 
Dostalo sa mi za to, že dnes teda zastupujem pána Vlčeja. Uviedla by som vás len veľmi krátko 
do tohto bodu. Ako uviedla pani vicežupanka, tento materiál, II. zmena, návrh II. zmeny 
rozpočtu bol prediskutovaný v komisiách bez pripomienok. Takže máme za to, že všetky 
náležitosti a všetky body boli splnené. Ja len ho krátko uvediem. Predložený návrh je 
vypracovaný na základe aktuálneho vývoja v oblasti daňových príjmov, vyčíslenie výsledku 
hospodárenie BSK za rok 2019 a tiež odhadom hospodárenia BSK do konca roka 2019. 
Reaguje na požiadavky jednotlivých odborov BSK, ktoré reflektujú aktuálnu situáciu v rámci 
jednotlivých kompetencií BSK. Na strane príjmov, daňové príjmy na základe aktualizovanej 
prognózy Ministerstva financií Slovenskej republiky z konca septembra 2019, je možné 



dodatočne zaradiť do rozpočtu BSK daňové príjmy vo výške 1 100 000 eur. Daňová prognóza 
reagovala na priaznivý vývoj v tejto oblasti v roku 2019, chvalabohu. Na strane výdavkov, na 
základe reálneho vývoja čerpania v jednotlivých programoch rozpočtu a takisto v rámci reálne 
očakávanej skutočnosti čerpania v týchto programoch, sme identifikovali oblasti, v ktorých 
nepríde k čerpaniu alokovaných finančných prostriedkov a je možné použiť tieto prostriedky 
na iné účely v rámci rozpočtu BSK. Ďakujem. Konkrétne ide o splátky úrokov v podprograme 
daňová rozpočtová politika, ktoré budú nižšie ako pôvodne plánované. Bude na úrade nižšie 
čerpanie v oblasti propagácie a cestovného ruchu. Celková výška týchto prostriedkov je 
v hodnote 410 000 eur. Spolu s navýšenými daňovými príjmami tak navrhujeme prerozdeliť 
tieto disponibilné zdroje v rámci rozpočtu BSK nasledovne. V rámci podprogramu 3.3 majetok, 
investícia a údržba je navrhnuté dofinancovanie v hodnote 130 000 eur  v rámci podprogramu 
11.4 Neverejní poskytovatelia sociálnych služieb navrhujeme na základe požiadavky Odboru 
sociálnych vecí, dofinancovanie týchto poskytovateľov vo výške 170 000 eur. Najväčšou 
položkou na dofinancovanie sú ostatné výdavky do školstva, konkrétne podprogram 
8.9  v celkovej výške 1,2 milióna eur. Ide predovšetkým o finančné prostriedky určené na nové 
výkony v obôasti originálnych kompetencií na základe vyššieho počtu žiakov v našich 
zariadeniach, konkrétne 400 000. Vianočné odmeny učiteľom, 400 000 v celkovej hodnote. 
Dofinancovanie mimoškolských aktivít, 285 000 eur. Pracovné a životné jubileá, 200 000 eur. 
Ide o opatrenia na podporu zvýšenie atraktivity našich škôl pre vyučujúcich aj žiakov, s ktorými 
BSK začal v roku 2017. Už len krátko k uzneseniu B. Ide o požiadavku Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky, na základe ktorej, ak chceme predložiť žiadosť 
o nenávratný finančný príspevok na zvýšovanie kvality vzdelávania, v oblasti odborného 
vzdelávania a prípravy, v prepojení na praktické vzdelávanie, musíme naše spolufinancovanie 
zadefinovať prostredníctvom uznesenie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. 
Ďakujem za pozornosť a v prípade otázok jednotlivých dotknutých presunov, sú tu riaditelia 
odborov a oddelení, ktorí vám zodpovedia konkrétne na čo idú sumy. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Veľmi pekne ďakujem pani riaditeľke za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech 
sa páči, pán vicežupan Krippel.   
 
Mikuláš Krippel 
 
Ďakujem za slovo. Ja len k tým sociálnym službám, tomu navýšeniu o tých 170 tisíc, tak to je 
vlastne tá avizovaná nová legislatíva, o ktorej sme sa rozprávali už aj myslím , že na 
posledných dvoch zastupiteľstvách. Národná rada schválila v podstate novelu Zákona 
o sociálnych službách v septembri, prezidentka ju koncom septembra podpísala a od 
1.októbra začala platiť. Pre nás to znamená za posledný kvartál 2019 v podstate navýšenie 
výdavkov pre neverejných poskytovateľov 600 000 a v budúcom roku 2020, už teda avizujem 
dopredu, tak bude to cca 2,5 milióna navýšenie rozpočtu pre neverejných poskytovateľov. Aj 
keď je to pre samosprávny kraj nemalý peniaz, ale sme v tejto zmene legislatívy ju vítame, 
lebo si myslíme, že to tak trošku naštartuje ten trh. Aj tým neverejným poskytovateľom sa bude 
ako keby trochu ľahšie dýchať.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže nemáme už nikoho do diskusie prihláseného, uzatváram 
diskusiu a slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Kolegyne a kolegovia, hlasujme teraz. 
 
Hlasovanie č. 10 
 
ZA bolo 35 poslancov, PROTI nebol nikto, NIKTO sa nezdržal hlasovania. Uznesenie bolo 
prijaté. NEHLASOVALI štyria.  
 
Bod č. 7 
 
Bod číslo 7 je Návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže na prebytočný majetok vo 
výlučnom vlastníctve BSK – rekreačná chata, stavba súpisné číslo 595 na pozemku parcely 
číslo 6966, zapísaná na LV číslo 5242 v katastrálnom území Pezinok. Nech sa páči, 
s úvodným slovom k predkladanému materiálu vystúpi vedúci právneho oddelenia pán Matúš 
Šaray.  
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Panie poslankyne, páni poslanci, ako už z názvu materiálu je zrejmé, ide 
o vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže v súlade so Zákonom o majetku samosprávnych 
krajov ako aj v súlade s našimi zásadami hospodárenia a nakladania s majetkom. Tento objekt 
je od roku 2010 zastupiteľstvom vyhlásený za prebytočný, nevyužíva sa, boli tam už aj 
v minulosti robené pokusy o predaj formou obchodnej verejnej súťaže, neboli úspešné. Po 
určitom čase sa úrad znova vrátili k nazvem to oprášeniu tých prebytočných majetkov s cieľom 
sa ich zbaviť, lebo sú to, platíme určitú daň z toho, sú tam určité náklady s tým. Na základe 
toho bol urobený aktuálny znalecký posudok, je navrhnutá forma obchodnej verejnej súťaže. 
Celý text OVS-ky máte v materiáli predložený. Materiál bol v príslušných komisiách, poprosím 
o jeho podporu. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže nemáme nikoho prihláseného 
uzatváram diskusiu, slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám 
bolo písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz.  
 
Hlasovanie č. 11 
 
ZA bolo 37 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, NEHLASOVALI 
šiesti. Poprosím tých, ktorí nehlasujú, vyjdú von po nejaké jedlo a tak ďalej, alebo 
občerstvenie, nech si vytiahnu kartičky. Čiže uznesenie bolo prijaté. 
 
Bod č. 8 
 
Bod číslo 8, Návrh na schválenie prevodu nehnuteľného majetku do vlastníctva BSK v katastri 
Vysoká pri Morave. Nech sa páči pán Šaray, máte slovo.  
 



Matúš Šaray 
 
Ďakujem, v tomto prípade ide o nadobudnutie majetku za účelom majetko-právneho 
vysporiadania pre potreby budovania cyklotrasy, respektíve cyklomostu z obce Vysoká pri 
Morave smerom do rakúskeho Marcheggu. Takže za účelom majetkoprávneho vysporiadania, 
poprosím o podporu materiálu. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči pán poslanec Dušan 
Dvoran, pán starosta.  
 
Dušan Dvoran 
 
Chcel by som povedať, že to je vlastne záver osemročnej cesty, kedy sa usilujeme spolu 
s Bratislavským samosprávnym krajom, ešte vtedy keď som zďaleka nebol poslancom o tento 
most a už sme schválili údržbu, už sme schválili všetky veci, už mi prišlo z rakúskej strany aj 
stavebné, zahájenie stavebného konania, tak pevne verím, že tú cestu s týmto zakúpením 
týchto pozemkov, kde bude vyúsťovať most na našej strane úspešne dotiahneme do konca.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže do diskusie už nemáme prihláseného nikoho, uzatváram 
diskusiu. Slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová diskusia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Nech sa páči, hlasujme teraz kolegyne a kolegovia.  
 
Hlasovanie č. 12 
 
ZA bolo 38 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 
prijaté.  
 
Bod č. 9 
 
Pristúpime k bodu číslo 9. Je to Návrh na schválenie nájmu časti pozemku parcely registra E 
č. 1583 v katastri Chorvátsky Grob, obec Chorvátsky Grob, okres Senec, obci Chorvátsky 
Grob, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči pán Šaray, máte slovo.  
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem, v tomto prípade ide o jeden z tých typických materiálov, kedy nás obec požiadala 
o uzatvorenie nájomného vzťahu, ako právneho titulu pre stavebné konanie. V tomto prípade 
je obec investorom a stavebníkom cyklotrasy. Ide o pozemok vo vlastníctve samosprávneho 
kraja, takže vlastne schvaľuje sa nájom ako právny titul pre vybudovanie tejto cyklotrasy. 
Materiál prešiel komisiami bez akýchkoľvek pripomienok, poprosím o jeho podporu. Tu len 
zdôrazňujem, že ide o osobitý zreteľ, takže potrebujeme tri pätiny, ďakujem. 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže nemáme nikoho 
prihláseného, uzatváram diskusiu. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme, trojpätinovú väčšinu treba, 
ďakujem. Pardon, návrhová komisia máte slovo, prepáčte.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne, v pohode. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako 
nám bolo písomne doručené spolu s materiálom, ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Čiže hlasujeme kolegyne a kolegovia. 
 
Hlasovanie č. 13 
 
ZA bolo 41 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, jeden NEHLASOVAL. 
Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem veľmi pekne.  
 
Bod č. 10 
 
Pristúpime k bodu číslo 10 a tým je Návrh na schválenie nájmu časti pozemkov parcely registra 
E, číslo 186/200, číslo 187 a číslo 295 v katastri Hrubá Borša, obec Hrubá Borša, okres Senec, 
obci Hrubá Borša, ako prípad hodný osobitného zreteľa, schválenie zriadenia vecného 
bremena na týchto pozemkoch. Nech sa páči, pán Šaray máte slovo.  
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Opäť jeden z tých materiálov, v tomto prípade obec Hrubá Borša nás požiadala 
o prenájom časti pozemku v našom vlastníctve, opäť ako právny titul pre potreby stavebného 
konania, aby mali právny vzťah k pozemku s tým, že v tomto prípade ide o budovanie 
kanalizácie. Následne je tu v tomto materiáli riešené aj zriadenie vecného bremena v prospech 
vlastníka tej stavby, keďže je predpoklad, že kanalizácia bude odovzdaná do vlastníctva 
BVS- ky, aby tam bol vytvorený právny vzťah uloženia tejto siete v rámci tohto pozemku. 
Materiál prešiel komisiami bez akýchkoľvek pripomienok, takže poprosím o jeho podporu a tiež 
ide o osobitný zreteľ. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže nevidím 
nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, hlasujeme teraz.  
 
 
 
 



Hlasovanie č. 14 
 
ZA bolo 41 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, jeden 
NEHLASOVAL. Uznesenie bolo prijaté. 
 
Bod č. 11 
 
Pristúpime k bodu číslo 11. Je to Návrh na schválenie. Poprosím o kľud, ďakujem veľmi pekne. 
Počkáme si. Ďakujem veľmi pekne. Bod číslo 11. Návrh na schválenie zmluvy o nájme so 
spoločnosťou S.E.I.N. sollertia s.r.o., predmetom ktorej je budova na ulici Znievská 2, 851 06 
Bratislava, súpisné číslo 3115, postavená na parcele číslo 1934, zapísané na LV č. 3302, 
katastrálne územie Petržalka, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Pán doktor Šaray, máte 
slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. V tomto prípade ide o uzatvorenie alebo predĺženie existujúceho nájomného 
vzťahu. Pred desiatimi rokmi samosprávny kraj prenajal tejto spoločnosti budovu na Znievskej 
2, ktorú sme získali v rámci delimitácie pri prechode kompetencií ako budovu strednej školy 
s tým, že bola voľná a vzhľadom na vtedy určité procesy zlučovania. Zriaďovateľ tejto 
základnej školy nás požiadal vtedy o prenájom, bolo mu vyhovené aj vzhľadom na to, že 
pracuje s nazvem to osobitným typom klientov, s tými žiakmi, pretože ide jednak o deti, ktoré 
majú charakter nadaných detí, intelektovo nadané, ale v kombinácii s určitými poruchami 
správania, respektíve majú špecifické potreby prístupu pri vzdelávaní. Tento nájomca 
v podstate desať rokov funguje v tejto škole. Vzhľadom na to, že ten nájom končí, boli sme 
požiadaní, prebehli viaceré rokovania s tým, že v návrhu tohto materiálu je opakované 
predĺženie tohto nájmu na dobu 10 rokov. Výška nájmu je vo výške 12 500 euro na rok, čo 
zodpovedá tomu doterajšiemu, plus nazvem to že po zaokrúhlení smerom nahor. Je tam 
zohľadnená súčasná daň z nehnuteľnosti s podmienkou, že ak by došlo k jej úprave smerom 
hore, tak samozrejme o túto sumu bude to nájomné doúčtované. A hlavne je tam aj povinnosť 
nájomcu popri platení nájomnom, vykonať aj investíciu do tohto predmetu nájmu s tým, že nie 
je to len investícia v podobe technického zhodnotenia predmetu nájmu, ale aj o udržiavacie 
práce, ktoré sú určené nad rámec bežnej drobnej opravy. V návrhu uznesenia je striktne 
stanovený harmonogram, dokedy a v akom časovom horizonte a aká suma má byť 
investovaná s tým, že sme si upravili aj tú sumu, ktorá sa považuje za bežnú opravu. To 
znamená je to individuálna oprava do 200 eur, kumulatívne v roku do 3 000 euro, ktoré sa 
samozrejme do tejto sumy nezapočítavajú. Materiál bol prerokovaný na viacerých komisiách, 
prebehla diskusia, viacerí z vás, ktorí ste, nazvem to aj z tej školskej brandže, ale ste tu aj 
zástupcovia Petržalky, vlastne bola tu podpora tohto materiálu. Vzhľadom na to, že naozaj táto 
škola v podstate stiahla na seba tie deti, ktoré majú problém byť vzdelávané v bežných školách 
a vlastne pomáhajú aj tým bežným školám, aby nemali problém s týmito deťmi. Aby sa im 
vedeli venovať ľudia, ktorí na to majú kvalifikáciu a prax. Takže na základe uvedeného 
poprosím o podporu a tiež zdôrazňujem, v tomto prípade ide stále o osobitný zreteľ. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže nevidím 
nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu a slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám 
bolo písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, kolegyne a kolegovia hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 15 
 
Ďakujem. ZA bolo 41 poslancov, proti nebol NIKTO, jeden sa ZDRŽAL a jeden NEHLASOVAL. 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Bod č. 12 
 
Pristúpime k bodu číslo 12 a tým je Návrh na menovanie Ing. Edity Kruzslíkovej do funkcie 
riaditeľky Domova sociálnych služieb Plavecké podhradie 19, 906 36 Plavecké podhradie. 
O úvodné slovo k predkladanému materiálu poprosím riaditeľku Odboru sociálnych vecí, pani 
Maricu Šikovú.  
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci. Máte pred sebou Návrh na 
menovanie  inžinierky Edity Kruzslíkovej do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb 
v Plaveckom podhradí. Menovanie inžinierky Edity Kruzslíkovej do funkcie riaditeľky Domova 
sociálnych služieb v Plaveckom podhradí, vychádza z potreby obsadenia postu riaditeľa tohto 
zariadenia po odchode predchádzajúceho riaditeľa inžiniera Jozefa Sádovského na výkon 
verejnej funkcie starostom dňom 31.12.2018. Predseda Bratislavského samosprávneho kraja 
vo februári 2019 vypísal výberové konanie na pracovnú pozíciu riaditeľa Domova sociálnych 
služieb v Plaveckom podhradí. Výberové konanie sa uskutočnilo v máji 2019. Výberová 
komisia po zhodnotení písomných materiálov a osobného vystúpenia troch zúčastnených 
uchádzačov skonštatovala, že najúspešnejšia podľa bodového hodnotenia bola inžinierka 
Edita Kruzslíková. Na základe uvedeného, komisia odporučila predsedovi Bratislavského 
samosprávneho kraja navrhnúť menovanú zastupiteľstvu na vymenovanie za riaditeľku 
Domova sociálnych služieb v Plaveckom podhradí. Inžinierka Edita Kruzslíková má dlhodobé 
skúsenosti s riadením zariadenia sociálnych služieb. Viac ako dvadsať rokov bola riaditeľkou 
Domova sociálnych služieb profesora Karola Matulaya pre deti a dospelých, kde si neustále 
zvyšovala svoju odbornosť vzdelávaním. Z dôvodu regenerácie fyzických a duševných síl 
a naplnenia pracovných cieľov, po viac ako dvadsaťročnom pôsobení vo funkcii riaditeľky 
požiadala o ukončenie pracovného pomeru. Po polročnej prestávke nastúpila do práce na 
Mestskom úrade Malacky ako vedúca oddelenia ekonomiky. Po podaní prihlášky 
a absolvovaní výberového konania na funkciu riaditeľa Domova sociálnych služieb 
v Plaveckom podhradí, prijala ponuku pracovať vo funkcii riaditeľky tohto zariadenia od 
1.  júla  2019 na základe dočasného poverenia. Dosiahnuté odborné vzdelanie, viac ako 
dvadsaťročná skúsenosť vo funkcii riaditeľky zariadenie sociálnych služieb a pozitívny rozbeh 
činnosti v Domove sociálnych služieb v Plaveckom podhradí po jej nástupe, poskytujú 
dostatočné predpoklady pre úspešné uplatnenie menovanej v pozícii riaditeľky tohto 
zariadenia. Navrhujeme, aby inžinierka Edita Kruzslíková, bola zastupiteľstvom Bratislavského 
samosprávneho kraja vymenovaná do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb 
v Plaveckom podhradí od 1. decembra 2019. Pani inžinierku Editku Kruzslíkovú máme aj 
v rokovacej sále. Pokiaľ máte na ňu otázky, tak je vám k dispozícii. Ďakujem veľmi pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči pán 
vicežupan Krippel.  
 
 
 



Mikuláš Krippel 
 
Ďakujem pekne za slovo. Pred rok a pol som z tohto miesta ďakoval pani Edite Kruzslíkovej 
za jej vynikajúcu dvadsaťročnú prácu v zariadení Karola Matulaya a teraz si myslím, že sa 
môžeme tešiť, že po teda rok a pol ročnej prestávke sa opäť vracia k Bratislavskému 
samosprávnemu kraju. Ale teraz na Záhorie. Tešíme sa, že to zariadenie v Plaveckom 
Podhradí môže dostať aj cez ňu nový impulz, čo dokazuje už teraz polročnou prácou tam 
s  dobrými výsledkami.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nasleduje pán primátor, pán poslanec Říha.  
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem vám pekne za slovo. Vy ste pani riaditeľka čítala životopis s tým, že ste uviedli, že 
po dvadsaťročnom pôsobení si pani inžinierka išla mentálne oddýchnuť od práce do Malaciek. 
Dúfam, že to nebude vysvetľované, že si ide mentálne oddýchnuť po polročnom pôsobení na 
Mestskom úrade v Malackách. Ja samozrejme som prijal s trpkou príchuťou, že teda sa 
rozhodla ísť plniť, ale nebránili sme jej, ak sa rozhodla, že jej predsa len práca v sociálnych 
službách a klienti chýbajú. Takže ja jej želám, aby sa jej darilo v ďalšom pôsobení a vám 
všetkým, myslím si, že je to zaručená voľba.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujeme veľmi pekne. Nasleduje pán poslanec, doktor Štekláč.  
 
Juraj Štekláč 
 
Ďakujem za slovo. Pani riaditeľka skutočne mala istý druh sabatikalu myslím v Malackách a že 
jej teda klienti chýbali a je to skutočne kompetentný odborník, o čom svedčí aj jej práca 
v Domove sociálnych služieb profesora Karola Matulaya. A teraz budú mať jej bývalí klienti od 
profesora Karola Matulaya fotografickú výstavu, takže ja by som vás ešte aj takto to premostil 
a pozval na ňu. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže nikto sa nehlási do diskusie, uzatváram diskusiu. Slovo má 
návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 
materiálu menuje podľa paragrafu 11, odsek dva, písmeno H Zákona o samosprávnych krajov 
v znení neskorších predpisov pani inžinierku Editu Kruzslíkovú do funkcie riaditeľky Domova 
sociálnych služieb Plavecké podhradie s účinnosťou od 1. decembra 2019. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, kolegyne a kolegovia, hlasujme teraz.  
 
Hlasovanie č. 16 
 
ZA bolo 43 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 
prijaté.  



Bod č. 13 
 
Pristúpime k bodu číslo 13 a tým je Informácia o implementácii Programu spolupráce 
INTERACT III 2014-2020. K tomuto materiálu sa vyjadrí riaditeľka Odboru Interactu, pani Petra 
Masácová. Máte slovo, nech sa páči. 
 
Petra Masácová 
 
Ďakujem pekne pani podpredsedníčka. Pani poslankyne, páni poslanci, predkladáme vám 
pravidelný materiál o implementácii nášho programu spolupráce. Všetky aktivity plníme podľa 
plánu, prijímatelia predkladajú žiadosti o platbu v zmysle zmlúv o poskytnutí finančného 
príspevku. K 31.10. bolo čerpanie na úrovni 37,86%, v roku 2019 na konci očakávame plnenia 
na úrovni 43%, čím plníme záväzok na rok 2019 a aj na rok 2020. Tentokrát je materiál 
obohatený o prosbu pre ctené poslankyne a poslancov, udeliť Bratislavskému 
samosprávnemu kraja mandát uchádzať sa o post riadiaceho orgánu aj na roky 2021-2027. 
My sme začali pripravovať program spolupráce už minulý rok v máji, keď vyšli návrhy 
nariadenia z Európskej komisie, kde bol zadefinovaný program spolupráce Interact ako jeden 
z programov, ktoré navrhuje aj komisia, aby fungovali aj naďalej. A taktiež ďalšie rokovania na 
úrovni členských štátov potvrdili, že náš program bude existovať ďalej v takom formáte ako 
doteraz. Takže by sme vás poprosili o podporu. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo a otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže sa nikto 
nehlási, slovo má návrhová komisia. Uzatváram diskusiu.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, kolegyne a kolegovia, hlasujme teraz. 
 
Hlasovanie č. 17 
 
ZA bolo 43 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté.  
 
Bod č. 14 
 
Pristúpime k bodu číslo 14, ktorým je Návrh o predloženie žiadosti o nenávratný finančný 
príspevok pre projekt Ecoregion SKHU, v rámci programu spolupráce Slovenská republika, 
Maďarsko, obdobie 2014-2020. Nech sa páči, úvodné slovo má pani riaditeľka Odboru 
stratégie územného rozvoja a riadenia projektov, pani Barbora Lukáčová.  
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. My pokračujeme v záväzku, ktorý nám vyplynul tak zo spoločného 
vládneho prehlásenia poslancov a župana, ako aj projektu, ktorý napĺňa stratégiu v oblasti 
ekovýchovy a ekoturizmu a je zadefinovaný v Akčnom pláne a týka sa v podstate 
pokračovania projektu, ktorý vám bol predstavený na septembrovom zastupiteľstve a dobrá 
správa znie, že bol schválený v rámci programu slovensko-rakúskej spolupráce, kde išlo 
o kompletnú rekonštrukciu kaštieľa v Čunove za účelom zriadenia ekocentra. Tým, že tie 
prostriedky naozaj neboli dostačujúce z rakúskeho programu, rozhodli sme sa predložiť a bol 



to aj náš záväzok, ktorý sme vám prezentovali v septembri, ďalší projekt na dokončenie areálu, 
to znamená kompletnej záhrady, ktorá bude slúžiť aj na oba tieto ciele a samozrejme aj na 
dovybavenie modernej expozície, ktorú máte aj v samotnom materiáli už spomínanú a máme 
na ňu aj spravenú štúdiu. Čiže predmetom spolupráce s maďarskými partnermi je vytvorenie 
a dobudovanie samotnej expozície, vytvorenie študijného a vzdelávacieho programu so 
školami. Vytvorenie spoločného už potom aj produktu cestovné ruchu, ktorý bude komplexný 
v rámci rakúskej a maďarskej spolupráce a za týmto účelom nevyhnutná infraštruktúra 
v podobe rekonštrukcie, revitalizácie verejného priestranstva, ktorý vznikne jedna špičková 
záhrada. Čo sa týka spolufinancovania, sme na úrovni päť percent, vo výške 57 500 a celková, 
celkový rozpočet partnerov je dva milióny. Rozpočet BSK, keďže má najväčšiu investíciu je 
1,1 milióna. Ďakujem veľmi pekne.   
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za uvedenie materiálu. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže 
nemáme nikoho prihláseného uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám 
bolo písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, kolegyne a kolegovia, hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 18 
 
ZA bolo 41 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Čiže uznesenie 
bolo prijaté.  
 
Bod č. 15 
 
Pristúpime k bodu číslo 15 a tým je Návrh na predloženie žiadosti a nenávratný finančný 
príspevok pre projekt Zelené opatrenia na budove Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 
v rámci Operačného programu Kvalita životného prostredia. Opäť má slovo pani Barbora 
Lukáčová. Pani riaditeľka máte slovo.  
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ak dovolíte pani predsedajúca, ja by som to úvodné slovo spojila aj 
ďalším bodom 16 pre krátkosť času, keďže ide o rovnaké úvodné slovo a o rovnaký cieľ. 
V  zásade sa dostávame konečne do praktického ukázania nášho katalógu adaptačných 
opatrení a našich záväzkov v rámci energetickej úspory a prihlasujeme sa do výzvy, ktorej 
správcom je Ministerstvo životného prostredia. Volá sa tento Operačný program Kvalita 
životného prostredia a radi by sme sa uchádzali o podporu vybudovania zelenej strechy. Ten 
prvý materiál hovorí o vybudovaní zelenej strechy práve tu nad rokovacou sálou a druhý 
materiál hovorí o zelenej streche na COVP na Ivanskej ceste. Tu berieme zároveň aj že by sa 
stala aj akýmsi učebným, učebnou pomôckou, keďže nám tam sídlia stavbári. Aby to bol už 
potom dokončený komplex celého COVP. Ďakujem veľmi pekne. Päťpercentné financovanie 
v oboch prípadoch.  
 
 
 
 



Alžbeta Ožvaldová  
 
Ďakujem veľmi pekne, otváram diskusiu k bodu číslo 15. Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, 
pán primátor Říha.  
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne za udelenie slova. Ja len som sa chcel vyjadriť už predošlom bode, ale to 
viete, keď mačká človek niečo iné, čiže som zmeškal, moje termálne tlačidlo. Pani riaditeľka 
dovoľte mi oceniť prácu, lebo tí ktorí robia so žiadosťami o NFP, musia potvrdiť, že fungovať 
v týchto šibeničných termínoch je skutočne obdivuhodné, ak toto zvládneme všetko 
zimplementovať a byť úspešní, čo je veľké ocenenie z mojej strany. A zároveň mi dovoľte, aby 
som využil tento priestor, už je to taký evergreen môj, vyjadrovať apel na sprostredkovateľský 
orgán SORO k implementácii aj projektov, ktorých žiadateľmi sme my obce a mestá z regiónu. 
Ja vnímam, že tých projektov bude veľa z hľadiska implementácie. Opätovne pani riaditeľka, 
musíme spoločnými silami to zvládnuť a musí nám záležať na tom, aby tie procesy bežali. Ja 
už som presvedčený o tom, že keď niekde v podateľni vidia Malacky, že už tu svieti na úrade 
kontrolka a že SORO pracuje, ale mám jednu poslednú skúsenosť, kde už sme vo fáze, že 
viaceré mestá, obce žiadame o spracovanie žiadosti o platby a platieb. A to je pre nás to 
kľúčové, pretože niektorí sme si nemuseli dať refundáciu, ale predfinancovanie. Vysvetlím pre 
tých, ktorí s tým nerobia. Ak ja dostanem faktúru od dodávateľa a mám spôsob 
predfinancovania, ja ju neuhrádzam, ja ju posielam sem a čakám na spracovanie platby Mne 
dojdú peniaze alebo mestu, obci a posiela ďalej dodávateľovi. Nám sa teraz stalo, nebudem 
ani skúmať dôvody, stalo sa nám, že sme sa dostali do omeškania s platbou vyše 200 tisíc 
eur. Čo je veľmi nepríjemné, aby voči nám zase niekto neuvádzal nebodaj úroky z omeškania. 
Ja veľmi ďakujem aj pánovi riaditeľovi Rajčákovi aj pani riaditeľke kancelárie Lysákovej, že 
urobili všetko pre to, aby sme tie lehoty skrátili, ale nemôžme. Toto musí byť automaticky 
prosím, procesne nastavené na SORO. Ak príde z miest a obcí žiadosť o platbu v rámci 
predfinancovania, nie refundovať, predfinancovať, to je tak ťažisková vec, že musí ísť okamžite 
ako prvá na tom stole. Bez ohľadu kto je žiadateľ, bez ohľadu o akú výšku ide, musí to ísť 
prvé, pretože tie lehoty sú neúprosné a splatnosti faktúr rovnako. Takže prosím, toto musí byť 
mimoriadna citlivosť, ale skutočne ešte raz ďakujem SORO za prácu, ktorú má, ale pani 
riaditeľka, musí byť toto v našom spoločnom záujme, aby sme nastavili procesy, nech to 
zvládneme toto programové obdobie dokončiť. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, nasleduje pani vicežupanka Elena Pätoprstá.  
 
Elena Pätoprstá 
 
Ja chcem poďakovať všetkým starostom a primátorom, ktorí začali robiť zelené strechy. 
Pochopili, že nejedná sa iba o módny hit, ale je to veľká pomoc, hlavne pri šetrení s energiami. 
A teda držím vám palce aj teda pri presadzovaní aj takých komplikovaných projektov a veľmi 
ma to mrzí, pretože je to veľmi dôležité. Vy ste šéfovia stavebných úradov a veľmi často na 
vás závisí, či sa práve tieto zelené opatrenia realizujú. Takže všetkým, ktorí to robíte veľmi 
ďakujem aj napriek týmto prekážkam, ktoré ste spomenuli.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja ešte dávam slovo pani riaditeľke úradu, pani Mešťan.  
 
 
 
 



Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pani vicežupanka. K vašej pripomienke, som veľmi rada, že to aj 
spomínate. Mojim príchodom, prvé opatrenie v prvom týždni bolo aj posilnenie tímu SORA. 
Videla som to ako veľmi veľký problém, musí to odsýpať, to je môj systém práce. Čiže 
absolútne chápem vás a len ste mi vložili do úst, čo bude priorita. Takže určite to dáme do 
poriadku. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže do diskusie sa nehlásil nikto, tak uzatváram diskusiu a slovo má 
návrhová komisia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, hlasujme teraz.  
 
Hlasovanie č. 19 
 
ZA bolo 40 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 
prijaté. 
 
Bod č. 16 
 
Pristúpime k bodu číslo 16 a tým je Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný 
príspevok pre projekt Zelené opatrenia na budove SOŠ Ivanská cesta 21, v rámci Operačného 
programu Kvalita životného prostredia. Keďže pani riaditeľka spojila predreč pri bode číslo 15, 
tak hneď otváram k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho prihláseného, diskusiu uzatváram. 
Slovo má návrhová komisia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, hlasujme teraz.  
 
Hlasovanie č. 20 
 
ZA bolo 40 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Čiže uznesenie 
bolo prijaté. 
 
Bod č. 17 
 
Pristúpime k bodu číslo 17 a tým sú interpelácie. Keďže nemáme nikoho prihláseného, tento 
bod programu uzatváram.  
 
 



Bod č. 18 
 
A pristúpime k bodu číslo 18 a tým je Informácia o výsledkoch kontroly hospodárenia 
s majetkom vloženým, zvereným BSK v akciovej spoločnosti RCB a kontroly vynakladania 
finančných prostriedkov BSK za poskytnuté služby za obdobie 2017 a 2018 na Úrade 
Bratislavského samosprávneho kraja. Poprosím predkladateľa materiálu, aby sa ujal slova. 
Nech sa páči pán inžinier Štefan Marušák, máte slovo. Prepáčte, neviem. 
 
Štefan Marušák 
 
Áno, ďakujem pekne za slovo. Vážená pani predsedajúca, vážené pani poslankyne, vážení 
pani poslanci. Vzhľadom na to, čo tu odznelo v úvode zastupiteľstva, by som chcel poprosiť 
o možnosť premietnuť stručnú prezentáciu v powerpointe. Takže vzhľadom na to, že ste sa 
rozhodli zvolať mimoriadne zastupiteľstvo na tú tému, tak by som nechcel veľmi dlho zdržiavať. 
Tak veľmi stručne len touto prezentáciou urobím doslova taký prelet nad tou kontrolou, ktorú 
sme vykonali. Sú tam len niektoré fakty zhrnuté. Na základe akého podkladu sme vykonali túto 
kontrolu. Po prvé, je to na základe podnetu z pléna poslancov a plánu kontrolnej činnosti, ktorú 
ste mi schválili vlani. Ďalej moji ľudia vykonali túto kontrolu na základe môjho poverenia 
z 20.  mája a potom samozrejme sme pri tejto kontrole využili aj skúsenosti z predchádzajúcej 
kontroly v RCB. Takto vyzerajú cesty, ich dĺžka v jednotlivých okresoch. Tento údaj pochádza 
z cestnej databanky. Takže my sme si pozreli bežné výdavky, náklady v dvoch rokoch, 
2017 a 2018. Zo všetkých tých úkonov nás zaujímali stredové deliace čiary a vodiace čiary. 
A v podstate sme zistili, že viaceré výkony toho rovnakého druhu v jednom roku na tých istých 
komunikáciách boli opakovane fakturované a aj preplatené. Podľa noriem výrobcov, 
v podstate sa tieto nátery môžu robiť na suchom povrchu a pri teplote nad 8 stupňov celzia. 
Trvácnosť je minimálne dvanásť mesiacov. K námietke číslo 1 od povinnej osoby, čiže  
z kontrolovaného subjektu. Kontrolovaný subjekt namieta, že sme nesprávne uviedli výkony 
vodorovného dopravného značenia v 17 a 18 a nezapočítali sme doň výkony, ktoré boli 
realizované na prelome rokov, podľa toho v ktorom roku boli realizované. Tvrdenie povinnej 
osoby je podľa nás rozporné, pretože my sme si zobrali faktúry z týchto dvoch rokov a tie jasne 
deklarujú, za aké obdobie boli vystavené. Tu uvádzam, že fakturujeme vám podľa súpisu 
vykonaných prác za obdobie február 2017 čiastku a tak ďalej. Čiže žiaden rok 2016 sa tam 
nespomína. Navyše by to bolo v rozpore so Zákonom o účtovníctve a aj so Zákonom o DPH. 
Naša kontrolná skupina hodnotila faktúry a hovoríme o origináloch faktúr v kontrolovanom 
období a my sme si ich pekne usporiadali do excelovských tabuliek a tie nám ukázali vlastne 
aký je ten skutkový stav. Takže pozreli sme si cesty druhej a tretej triedy, ktoré vykazovali 
značenie vodorovné, jednak stredových deliacich čiar a vodiacich čiar. Len pripomeniem, že 
vybrali sme si len toto vodorovné značenie, pretože kontrolovať dva roky dozadu napríklad 
kosenie, alebo zimnú údržbu, solenie, je prakticky ťažko realizovateľné. Cesty druhej triedy. 
My sme uznali fakturované a preplatené výkony za stredové čiary a vodiace čiary, tak ako 
v podstate je to uvedené v návrhu správy jedenkrát za rok. Vzhľadom na to, čo bolo povedané 
predtým, že tá najhoršia farba má záruku dvanásť mesiacov, uznali sme len jeden náter. Pri 
cestách tretej triedy sme uznali stredové čiary jedenkrát v roku a vodiace čiary sme neuznali 
vôbec. Totižto nenašli sme žiadne stopy po týchto náteroch. A je to správne, ani to norma 
nevyžaduje pokiaľ viem. Takže konštatujeme, že ak by boli realizované služby, tak ako boli 
fakturované, v žiadnom prípade by v podstate nemohla vzniknúť fotodokumentácia, ktorá je 
súčasťou ucelenej správy a časť ktorej ste dostali. Dodatočne sa ospravedlňujem všetkým 
tým, ktorí ju nedostali. Chcel som byť objektívny, mali sme tam 50 adries naozaj v tom mail 
liste, ale z nejakých príčin prešlo len 42 ako sme teraz zistili, hľadáme príčinu. Ale vrátim sa 
k tomu. Čiže ešte k námietke číslo 1. Ako príklad jeden za všetkých. Uvádzame cestu tretej 
triedy 1108, ktorá mala byť natieraná podľa povinnej osoby jedenkrát v roku 2016, dvakrát 
v roku 2017 a dvakrát v roku 2018. Ako príklad, ktorý vyvracia toto tvrdenie, táto cesta má 
12,4  kilometra, vystavená faktúra za marec 2017, natretie 8,6 kilometra, podľa povinnej osoby 
práce vykonané v novembri roku 2016 vraj boli. Faktúra za apríl 17, opätovné natretie celej 
dĺžky 12,46 kilometra. A faktúra za máj, čiže mesiac na to, neviem prečo mesiac na to, či je to 



tak exponovaná cesta, ale uvidíte sami, kedy mala byť opätovne natretá v celej svojej dĺžke 
12,46 kilometra. Na ceste dlhej 12,46 kilometra boli vlastne tri mesiace za sebou fakturované 
a povinnou osobou prevzaté a zaplatené faktúry. Čiže v podstate išlo o stredové čiary 
v celkovej fakturovanej dĺžke 33,5 kilometra. Takže ako som už povedal, boli prevzaté 
a zaplatené faktúry za tri nátery za rok na ceste tretej triedy. A takto vyzerá tá cesta. Je to 
cesta z Borinky na Košariská, ktorá mala byť natretá trikrát. Pripomína skôr tankodrom, ale 
myslím, že farbu to asi dlhší čas nevidelo. Ani si neviem predstaviť, ako by sa taká cesta 
natrela. To je tá istá cesta. Ešte raz, tá istá cesta v iných úsekoch, šak má 12 a pol kilometra 
skoro. Tá istá cesta. No a ešte ukážka z našich tabuliek. V ľavom stĺpci vidíte celková dĺžka 
ciest, tie v tej hornej časti, tie v tej hornej časti, tie trojmiestne čísla, to sú cesty druhej triedy. 
Ako vidíte tam sa niečo robilo, ale veľa toho nie je. To je rok 2017 aby som upresnil a mesiace 
február, marec, júl, august. Pod tým sú cesty ktoré majú štvormiestne číslo, to sú cesty tretej 
triedy. No a v pravom, v záhlaví pravého stĺpca je koeficient násobku voči celkovej dĺžke cesty. 
Tak taká naj by som povedal, nie je dobré žartovať asi v týchto prípadoch, ale hitparádu tu 
vedie cesta 1083, ktorá má koeficient 8,08. Jej dĺžka je 10,5 kilometra, no ale fakturovaných 
bolo 85 kilometrov. Tam sú samozrejme štvornásobné koeficienty. Koeficient 1 je v poriadku 
hej, aby som to upresnil. Dobre, takže potom v obsahu námietok od povinnej osoby 
kontrolovaného subjektu bola námietka číslo 2 tam išlo v podstate o prenajímanie majetku 
RCB. Povinná osoba tvrdí, že to bolo všetko v poriadku, v súlade so zákonom 446/2001 
a  v podstate nepostupovali v rozpore s nájomnou zmluvou. My tvrdíme, že postupovali, 
pretože jednak tá námietka nesúvisí nejako s kontrolovaným zistením, ktoré máme. Ale my 
hovoríme, že BSK nevykonávalo kontrolu zmluvných podmienok prenájmu a zanedbali svoju 
povinnosť vlastníka tým, že umožnil RCB používať predmet nájmu v rozpore s určeným 
účelom a nie na účely výkonu svojho predmetu svojej činnosti. Čiže boli tam napríklad 
autobusy cestovnej kancelárie čo teda nie je činnosť, ktorá by prislúchala našej obchodnej 
spoločnosti. Oprávnená osoba tvrdí, že keby sme teda toto uznali, keby nebol ten subjekt 
obmedzený účelom nájmu, tak by v podstate mohol prenajať všetko, bolo by to možno ziskové 
a na výkon činnosti by mu vlastne nezostal žiaden majetok. K zisteniu číslo 3, povinná osoba 
platila akciovej spoločnosti mesačne sumu 30 427 eur, ročná čiastka teda je asi 365 000 eur. 
Podľa zmluvy a tak ďalej. Ale povinná osoba nepredložila žiadnu kalkuláciu a v podstate 
v odpovedi listom oznámila, že odplata bola určená paušálne. Takže my nespochybňujeme 
obsah výkonov, ani teda zvolenej tej sadzby, ale tvrdíme, že stanovenie paušálnej čiastky za 
odplatu musí byť predložené jej zdôvodnením, zdôvodnením výšky toho paušálu a kalkuláciou, 
ako ku konkrétnej výške odplaty dospela. Ako vzniklo tých 365 tisíc? To nevieme ani sme sa 
nedozvedeli. K zisteniu číslo 4, finančné riadenie. Tak v podstate toto je záverečné zistenie, 
ktoré vlastne vysvetľuje prečo k tomu všetkému mohlo prísť. Prišlo k tomu preto, že v podstate 
základná finančná kontrola sa nevykonávala zodpovedne, riadne a účinne, rozhodne nie podľa 
zákona. Teda nebolo zabezpečené vôbec to riadne preberanie toho vecného plnenia 
súpisných výkonov a prác zhotoviteľom neobsahoval náležitosti podľa článku 4, odsek 
8,  zmluvy o výkone a základná kontrola k došlým faktúram za vecné plnenie bola vykonávaná 
iba jedným jediným zamestnancom, takže nebol dodržaný princíp štyroch očí. K tomu treba 
povedať, že štatutár mal určiť, ak to teda nemohol urobiť sám, jedného človeka, ktorý to 
kontroloval a ten mal určiť ešte ďalšieho odborníka na túto cestnú komunikáciu a tak ďalej. To 
sa nestalo. Všade vidíme len jeden jediný podpis. No a ako sa prejavil ten výkon kontroly na 
našich cestách. Toto je cesta Mária Adam Helena 261 tretej triedy smer píla, číslo 1088 na 
začiatku kontroly a dnes. Cesty sú pekne vymaľované, takže zdá sa, že kontrola aj splnila svoj 
účel, pretože maľovanie, my sme boli stále na cestách, sa začalo niekedy v lete, čiže po 
začiatku našej kontroly. Ďakujem za pozornosť.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Teraz nasleduje pani Patrícia Mešťan, pani riaditeľka úradu.  
 
 
 



Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pani vicežupanka, ďakujem veľmi pekne pán hlavný kontrolór. Ja by 
som sa rada vyjadrila k terajšej situácii a samozrejme aj k námietkam, ktoré úrad podal 
v stanovenej lehote tak, ako sme požiadali hlavného kontrolóra, tým, že sme predlžovali 
kontrolu myslím 14 dní navyše, čiže k tridsiatemu prvému ako validáciou mojou. Vysvetlím 
potom, prečo to hovorím. K 5.11. boli tieto námietky ešte podpísané. V mojom zastúpení 
námietky podpisoval zástupca úradu v zmysle organizačného poriadku. Po mojom príchode 
z vopred plánovanej, z vopred nastavenej v systéme, dovolenky, pripomienky boli podpísané 
a opätovne po mojom príchode podpísané aj mnou. Čo sa týka dnešnej, alebo situácia 
pohľadu úradu, chcela by som zdôrazniť, že prioritou Bratislavského samosprávneho kraja je 
transparentnosť a efektívne využívanie verejných zdrojov. Výnimkou nie je ani akciová 
spoločnosť Regionálne cesty Bratislavy, kde je župa je 68 percentným akcionárom. Za mojej 
prítomnosti od 2. augusta, všetci viete, že som od 2. augusta 2019 na pozícii, sme vykonali 
konkrétne akcie, konkrétne kroky, konkrétne rokovania, ktoré sa do troch mesiacov, čo 
pokladám za úspech, idú, pevne verím, pretaviť v realitu. Čiže čo sa týka krokov úradu z našej 
strany, za mňa môžem povedať, že plne s nasadením 200 percent pracujeme na zmenách 
a myslím, že spolupráca na oboch stranách je veľmi aktívna. My sme uvítali, že aj z druhej 
strany akcionára sú pozitívne reakcie, pretože bez dvoch neurobíte nič. Takže toto je 
momentálna situácia, samozrejme k tomu vedú aj kroky, ktoré s riaditeľom, predsedom 
dopravnej komisie, plánujeme na špeciálnu komisiu. Čo sa týka kontroly Útvaru hlavného 
kontrolóra, my samozrejme tak, ako bol podnet od poslancov túto akciu samozrejme vítame 
ako úrad, len jedinú vec, ktorú úrad žiada je komplexnosť, kompletnosť. To znamená dať aj 
šancu druhej strane, spraviť kontrolu v Regionálnych cestách Bratislavy, akciovej spoločnosti, 
tak nakoniec ako to uznesenie, ktoré ste schválili, hovorilo. To je jediná vec, ktorú úrad žiada, 
aby sa vyvrátilo alebo potvrdilo to, čo je v kontrolnej, v kontrolných poznámkach, alebo teda 
v  kontrolnej správe. Prepáčte pán kontrolór, nemám tento exaktný jazyk ja. To, čo vaša správa 
hovorí, naše námietky vychádzali z dokladov, ktoré my máme k dispozícii. Samozrejme plne 
súhlasíme, ak sa veci potvrdia. Poďme konať, ale požadujeme kontrolu na obidvoch stranách. 
Ďakujem veľmi pekne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľke. Predtým ako otvorím k tomuto bodu diskusiu, dúfam, že 
je tu všeobecná zhoda, aby pristúpil k mikrofónu aj generálny riaditeľ RCB-čky, ktorý je tu 
a požiadal o slovo. Nemusíme dať o tom hlasovať? Nech sa páči pán Valašík, máte slovo. 
 
Milan Valašík  
 
Dobrý deň, dovolil som si požiadať pani predsedajúcu vicežupanku o krátke slovo. Za 
RCB - čku môžem povedať, že ja zatiaľ tú správu nemám, my sme ju nedostali, bola 
kontrolovaná iba BSK. Rovnako nemám ani námietky, ktoré úrad podal, čiže vecne v tomto 
okamihu neviem zaujať stanovisko. Súhlasím s pani vedúcou úradu Mešťan, to čo som tu videl 
a počul, si myslím dokážeme vysvetliť. Nechcem povedať spochybniť správu, ale doslova 
vyvrátiť myslím si veľmi rýchlo a jednoducho, pretože tie tvrdenia od bodu 1 až po bod 4 sú 
v podstate by som povedal jednostranné. A chcem vás hlavne požiadať, aby sme mali priestor 
v podstate vôbec  na toto reagovať, pretože k nám prišla kontrola, otvorili sme kontrolu niekde 
pred tromi mesiacmi a viac sme ich nevideli. Takže nemali sme možnosť ani s kontrolórmi 
nejakým spôsobom komunikovať. Čiže ja opäť deklarujem, že my sme pripravení všetko 
vysvetliť do detailu a reagovať na toto čo tu odznelo, lebo to je naozaj za hranicou nejakej 
prijateľnosti a tie obvinenia, s nimi sa rozhodne nemôžem stotožniť. Vy, ktorí ste tu dlhšie viete, 
že ja som pomerne dlho na Regionálnych cestách a nikdy takéto problémy neboli, ani 
nenastali. Takže zodpovedne prehlasujem, že som pripravený spolupracovať. Ďakujem. 
  
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, takže nech sa páči. Pán hlavný kontrolór, nech sa páči.  
 
Štefan Marušák 
 
Ďakujem pekne za slovo, vážená pani predsedajúca. Potrebujem reagovať na slová pána 
riaditeľa RCB-čky. Samozrejme pán riaditeľ, správu ste nedostali, lebo táto správa bola 
z kontroly vykonanej na úplne inom subjekte a to je na úrade BSK. Čiže neviem prečo by ste 
ju mali dostať. Správne ste povedali, my sme začali aj kontrolu u vás, ale ten istý tím v podstate 
finišoval na tejto správe. Takže k vám prídeme v najbližších dňoch a pozrieme sa možno na 
celkom úplne iné veci a nemusíme kontrolovať tieto. My sme sa dostali k originálom faktúr na 
úrade ku všetkým, ku ktorým sme sa dostať potrebovali. No a u vás môžeme kontrolovať aj 
iné položky, lebo šak vy tej činnosti máte tam viac. Ale tak to je téma na druhú kontrolu. Toľko 
asi k tomu, ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nech sa páči, ešte chcete reagovať? Ďakujem veľmi pekne, čiže otváram 
k tomuto bodu diskusiu. Sú tu nejaké ako, áno? Tak nech sa páči, nasleduje pán primátor 
Říha. S faktickou. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne, milé kolegyne, milí kolegovia. Ja nekandidujem ani do parlamentu, ani za 
hlavného kontrolóra a nie som ani členom novovznikajúcej strany, takže nebudem sa 
vyjadrovať k reálnej diskusii, stačí mi faktická. Tým, že som nebol v skupine vyvolených 
poslancov, ktorí dostali správu, nemôžem sa vyjadrovať o obsahu, ale považujem pred voľbou 
hlavného kontrolóra, ktorá nás čaká, toto celé za nedôstojné. U nás v Malackách za celých 
päť rokov čo som primátorom, sa nikdy nestalo, že hlavný kontrolór mesta, alebo hlavná 
kontrolórka mesta, v pléne zastupiteľstva hovorila o námietkach, ktoré dáva povinný subjekt. 
Podľa zákona o finančnej kontrole je jasný procesný postup, kto je povinný, kto je oprávnený. 
Toto malo byť pán hlavný kontrolór medzi vami a úradom, nie medzi nami a vami a úradom. 
My dostávame podľa zákona výstup a ten je buď správou, alebo ďalšími vecami. Preto ak vy 
nám tu idete prezentovať námietky a aké boli vyjadrenia, to tu absolútne nemá čo robiť, milé 
kolegyne, milí kolegovia. Tak buď si ten zákon budeme ctiť, alebo si ho ctiť nebudeme. Ja to 
celé toto považujem za jedno nedôstojné divadlo, čo tu teraz nastalo s tými fotkami, ktoré ani 
nie sú z ciest, ktoré, ako poznám komunikáciu, ktorú ste uvádzali, ani v správe BSK. Viac sa 
mi nežiada, nekandidujem nikde ešte raz, aby som sa tu predvádzal v ďalších diskusných 
príspevkoch.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, s faktickou nasleduje pán poslanec Martin Vlačiky.  
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem za slovo. Ja chcem povedať, že to, čo ste sa teraz pýtali pán primátor, tak to bolo 
žiadané členmi rady župy v stredu, aby bolo doložené a preto to pán hlavný kontrolór doložil. 
To bola požiadavka, ktorá vyšla zo stretnutia predsedov poslaneckých klubov a predsedov 
komisií s vedením župy, preto tam tieto veci boli doložené. A čo chcem ešte zareagovať 
možno, aj na pána Valášika aj na pána hlavného kontrolóra, pretože pán hlavný kontrolór 
spomenul, že ešte v stredu na tej rade, že tá kontrola, ktorá začala prebiehať vo firme RCB 
bola vzápätí nejakým spôsobom znemožnená, zablokovaná. Boli tam nejaké proste, neboli 
úplne ústretoví voči tej kontrole, tak potom sa pokračovalo. Aspoň ja som to tak pochopil. Ak 



to bolo inak, tak beriem späť, ale v stredu to vyznelo troška ináč. A tiež sa chcem vyjadriť k tej 
ceste, ktorá tu bola na fotkách Borinka – Košariská. Na tej ceste som bol cca pred mesiacom 
a vyzerá úplne rovnako ako je na tých fotkách. Žiadne čiary som na nej nevidel, takže je to 
totálny tankodrom, tie čiary tam podľa mňa nikdy neboli. Takže považujem to celé za kolosálny 
podvod. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, takže nasleduje s faktickou pán. A pardon, pani vicežupanka Elena Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Ja som mala faktickú na pána riaditeľa, keďže ste odišli, tak vás chcem poprosiť o účasť na 
mimoriadnom zastupiteľstve, ktoré tu bude k tomuto bodu. A ja určite na vás budem mať jednu 
otázku, môžete sa na to pripraviť a to je konflikt záujmov členov predstavenstva. Ja som, mne 
to trvalo asi päť minút, kým som si vygooglila jedného z vás, pána Munku a zistila som, že má 
teda viaceré firmy, ktoré majú podobnú, podobný výkon ako máte vy v RCB-čke, čo považujem 
za konflikt záujmov a naozaj, ja žiadam vysvetlenie, pretože toto predstavenstvo má nejaké, 
z obchodného zákona nejaké povinnosti a nejaké zákonné obmedzenia, čo sa týka konfliktu 
záujmov a mám pocit, že neboli dodržané, čiže k tomuto si pripravte teda nejaké odpovede 
a určite sa tomuto budeme venovať. Ja som mala aj iné otázky, ale nemá to význam, keď tu 
nie ste.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. S faktickou nasleduje pán poslanec, pán starosta Michal Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem pekne. Takisto ako pani vicežupanka, myslel som, že budem reagovať ja teda na 
rečníka, pána riaditeľa. Chcel by som sa opýtať, v rámci tejto správy je uvedené, že RCB 
prenajíma svoje priestory nejakým spoločnostiam. Jedna z tých spoločností je aj spoločnosť 
BKP, čo je skratka, bývalý názov bol Basketbalový klub Pezinok, kde je konateľ pán Valášik, 
to znamená, sám sebe si prenajíma. Chcel som sa opýtať, keď tu teda, ja budem rád keď na 
mimoriadnom odpovie, okej a môže aj písomne, že koho teda zastupuje v RCBčke. Či teda 
seba, či teda BKP, či teda pána Maznáka, pardon, pána Glváča, ktorý v podstate je bývalý 
riaditeľ BSK, ktorý vlastne vytvoril RCB-čku. To znamená, koho zastupuje pán Valášik a ja by 
som bol veľmi rád, pretože župa tam má väčšinu, to znamená pán Valášik koho zastupuje, či 
seba, BKP, RCB, pána Glváča, pána Flašíka, koho teda zastupuje, to by som bol veľmi rád 
vedel. Pretože viete, že táto firma je ľahko dohľadateľná a takisto aj BKP je ľahko 
dohľadateľné. A to znamená na základe čoho sám sebe pán riaditeľ prenajal sám sebe 
spoločnosti BKP, ako čítam nebytový priestor a časť pozemku na administratívne účely 
a parkovacie miesta pre podnájomníka. Čo sa týka tejto správy, je úplne bezpredmetné riešiť 
nejaké čiary, treba riešiť RCB ako celok a od vzniku až po zánik, verím čoskoro a takisto treba 
riešiť aj toho, kto zastupuje RCB a kto ho rieši a kto teda je konečný užívateľ výhod, keďže 
vlastne spoluvlastník RCB-čky je pán Rattaj, ktorý je tam daný ako jediný. To znamená, ja by 
som bol veľmi rád, keby sa tieto veci rozplietli, pán Glváč ako krajský predseda Smeru 
a nebudem hovoriť čo všetko. Samozrejme pán Haščák v Gorile povedal, že, citujem sa jedná 
o jediného inteligentného predstaviteľa Smeru. A ešte raz citácia, Haščák hovorí, že jediný 
inteligentným predstaviteľom Smeru je Martin Glváč. Tak ja budem naozaj veľmi rád, keď sa 
vysvetlí, na čo vznikla RCB-čka, na čo nám je tá RCB-čka, ako funguje od vzniku až verím do 
čoskoro zániku. Takže budem rád keď pán Valášik nám odpovie, že koho zastupuje a čo sa 
týka BKP, z akého dôvodu uzavrel zmluvu sám so sebou. Ďakujem pekne.  
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nech sa páči pán Valašík, môžete hneď aj odpovedať. 
 
Milan Valašík 
 
Ak môžem reagovať, tá vaša otázka bola dlhá, ja by som nerád tu nejakým spôsobom, alebo 
by som rád odmietol možno nejaké politizovanie. RCB-čka je cestárska, inštalatérska 
organizácia, obrazne poviem, ktorá nemá s politikou akože vôbec nič spoločné. Ja som 
v podstate zamestnanec, som nominant minoritného akcionára, pričom teda troch ďalších 
nominantov má BSK, čím zároveň odpovedám aj pani vicežupanke. Vec nominácie do 
predstavenstva, do dozornej rady, je vecou akcionárov, čiže na toto ja nemám v podstate 
žiadny vplyv, takisto som bol len nominovaný. Čo sa týka vašej otázky na BKP, BKP je moja 
firma súkromná. Asi pred desiatimi rokmi som požiadal tu na župe o možnosť prenajať si jednu 
kanceláriu a jedno parkovacie miesto za riadne nájomné. Čiže to nie je žiadny ani bočný biznis 
ani nič, normálne sa tam platí nájomné a jedná sa o jednu kanceláriu. Neviem ešte, ďalšie 
otázky keď boli.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje s faktickou pán poslanec Vladimír Bajan. 
 
Vladimír Bajan 
 
Ďakujem pekne. Aj na základe toho ostatného povedaného, začínam rozumieť tejto kontrole, 
respektíve interpretácii tejto kontroly. Napriek tomu mi nedá nepovedať, že vítam to, čo 
povedal Juro Říha, pretože ja som v materiáloch po rozhovoroch so starostami, čo som stihol 
za tie dva dni verifikovať sú niektoré cesty. No minimálne ten Suchohrad je podľa mňa záhadou 
jak sa objavil na fotke, táto účelová cesta a takisto v Plaveckom Štvrtku po sebe dve fotky, nie 
sú súčasťou ciest RCB-čky. Čiže vítam ten čas, ktorý máme do toho zastupiteľstva, aby sme 
si tieto veci vedeli verifikovať, čo tam všetko nájdeme a len som, neviem či som dobre 
zareagoval, alebo si to zle vysvetľujem. Pán kontrolór povedal, že nie je dôvod dať materiály 
RCB-čke, pretože kontrolovaný neni subjekt. No ja sa dívam do uznesenia, ale tam nič také 
nie je, že by sme mali kontrolovať iný subjekt. Tam je jasne povedané niečo o RCB-čke. Takže 
aj toto je dôvod, ten týždeň či dva, neviem kedy bude tá schôdza, aby sme si toto vedeli 
vydiskutovať s kontrolórom, respektíve s tými ľuďmi čo sa toho týka. Takže vecne naozaj, 
vzhľadom pre krátkosť času sa budem vyjadrovať až potom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, s faktickou pani poslankyňa Mária Hudáková. Nech sa páči, máte slovo.  
 
Mária Hudáková 
 
Mám teda poznámku pre pána predsedu predstavenstva. Ja som už pred rokom žiadala pána 
podpredsedu predstavenstva, pána Viskupiča a pred niekoľkými mesiacmi aj pani 
predsedkyňu dozornej rady o sprístupnenie informácie ohľadom nákupu projektovej 
dokumentácie od Starland Holding. Je to faktúra zverejnená na vašej stránke, je z roku 2015 
a zverejnená v roku 2016. Ďalej ohľadom prenájmu pozemkov sú tam faktúry z roku 2018, 
takisto spoločnosti Starland. Ďalej som sa opytovala, či je vydané stavebné povolenie na cestu 
Javorová alej v prospech teda Regionálnych ciest Bratislava. Ďalej žiadala som informácie 
o tom, či toto stavebné povolenie už teda vypršalo, alebo stále platí. Nedostala som žiadne 
informácie, dokonca požiadala som tieto veci aj interpeláciou. V interpelácii môžem citovať je 
jasne, že BSK zmluvou o poskytnutí práv a povinnosti na základe ktorej došlo k prevodu práv 
a povinností na Regionálne cesty Bratislava nedisponuje a odkázali ma, že teda mám si to 



vypýtať na obecnom úrade Chorvátsky Grob a Bernolákovo. Chcem sa vás opýtať pán Valášik, 
túto moju požiadavku vám predostreli títo dvaja ľudia, ktorí sa teda s vami stretávajú, pán 
podpredseda a pani predsedníčka?  
 
Milan Valašík 
 
Áno, aj tento materiál komplet pripravujeme na dozornú radu. Samozrejme je to taká téma na 
dlhšie, môžeme ju kľudne otvoriť aj v rámci tej, toho mimoriadneho zastupiteľstva, môžem celé 
to dovysvetľovať. Nevidím tam žiadny problém. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Akonáhle sme dostali ten podnet od teba pani poslankyňa, asi členovia dozornej rady, postúpili 
sme to, bolo to teraz v septembri, koncom septembra, neviem presne že kedy, presne sme to 
posunuli na riaditeľa Regionálnych ciest, zatiaľ sme odpoveď nedostali. A znova som sa 
pýtala, tak ako povedal, ideme to riešiť na dozornej rade, lebo sme zatiaľ odpoveď nedostali 
žiadnu písomnú. Ako by sme dostali, vieš, že ti to ihneď poskytneme. S faktickou ešte raz pán 
poslanec. Nie? Ďakujem veľmi pekne. Čiže nech sa páči, nasleduje pán poslanec Karman.  
 
Ján Karman 
 
Ja sa pokúsim byť krátky, za mnou je ešte veľa rečníkov, ale obávam sa, že keď každý príde 
s nejakou inou témou, tak stratím niť hneď ako som stratil niť po týchto faktických príspevkoch, 
pretože každý sa týkal niečoho iného a zrejme sa k tej podstate dnes ani nedostaneme 
a naozaj je na to potrebné mimoriadne zastupiteľstvo. Veľmi mi chýba v tomto určitá 
konkrétnosť. Tak mali sme tu nejaké štyri námietky, respektíve štyri výhrady a teraz sa tu 
budeme baviť o tom, že odtiaľ nám ešte neprišla odpoveď a to ešte všetko je iba rozpracované, 
neuzavreté a vlastne sa tá kontrola ani nemala týkať úradu, ale RCB-čky. Naozaj by som nerád 
zachádzal do takýchto formulácii. Skúsme byť viacej konkrétny aj napriek tomu, že nás to 
mimoriadne zastupiteľstvo čaká. Zrejme táto situácia nebude mať víťaza. Tu si musíme priznať 
chyby všetky strany, pretože očividne na každej strane boli urobené. Takisto ja priznávam tiež 
svoju chybu, som členom dozornej rady a dostalo sa to až do takéhoto štádia a cítim takisto 
spoluzodpovednosť, že som nekonal rýchlejšie a som nekonal dôslednejšie. Pán kontrolór, 
vyzývam vás aj tu na tomto mieste, keď ste už načal tie štyri body, skúsme si aspoň jeden 
z nich prebrať a takisto by som očakával odpoveď úradu. Keď tu padali obvinenia je to v správe 
RCB-čky. Naozaj poďme si aspoň jeden príklad prejsť, o čom tu hovoríme, kde je pravda 
a potom sa budeme podrobne venovať aj ďalším bodom. Tak či tak, na konci dňa, keď už si 
to celé prejdeme, ja očakávam, že zo strany úradu príde jasný plán ako budeme pokračovať 
ku koncu zmluvného obdobia a ten plán bude predostrený poslancom. To, čo tomu bude 
predchádzať, to sú parciálne kroky, o ktoré samozrejme tiež mám záujem a je dôležité ich 
zatiaľ spraviť. Ale k tomuto sa potrebujeme dopracovať a to nerieši ani toto navrhované 
uznesenie. Toľko v krátkosti, ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nasleduje pani vicežupanka Elena Pätoprstá. Nech sa páči, máte slovo.   
 
Elena Pätoprstá 
 
Ja mám viacero otázok na pána hlavného kontrolóra, jednu aj na pána riaditeľa a to je, či 
naozaj boli všetky požiadavky kontroly, ktorá mala byť urobená v RCB-čke podľa nášho 
uznesenia z 11-teho 2018, kde sa jasne píše, že má byť kontrola urobená u vás, čiže, či bol 
kladený nejaký odpor, alebo či ste naozaj predložili všetko. Lebo vás tu máme obidvoch, takže 
vás môžeme konfrontovať. To je prvá otázka na vás. Na pána kontrolóra otázka, týka sa trošku 
histórie, pretože ja som tu sedela v minulom volebnom období, aj keď v menšinovej skupine. 



V roku 2014, určite ste čítali stanovisko NKÚ, ktoré nám odporučilo kontrolu v RCB-čke a moja 
otázka na vás je, že prečo ste si to vlastne už v roku 2014 nedali do svojho plánu. Máte 
možnosť verejne vysvetliť, tuto pred všetkými, že aké boli dôvody, prečo sa vlastne kontrola 
po dvanástich, alebo teda od roku 2012 kedy ste vkontrolór, v RCB-čke nerealizovala. Takže 
budem veľmi rada, keď na túto otázku odpoviete. A zároveň chcem aj pozmeniť uznesenie, 
ktoré ste nám navrhli. V tej časti C je to len maličká zmena, ale veľmi dôležitá. Už pár 
poslancov upozornilo na to, že viaceré veci sa týkali aj skoršieho obdobia ako roku 2017, 2016. 
Ja by som bola veľmi rada, keby sa vlastne tá kontrola urobila až od roku 2012. To znamená 
od celého vášho volebného obdobia hlavného kontrolóra. Aby sa aj tie faktúry vedeli porovnať, 
ako sa menila tá štruktúra aj zodpovedných osôb. Ale pre mňa je úplne kľúčové, aby sme si 
porovnali fakturáciu z týchto období, pretože ja som párkrát už upozorňovala na to, že počet 
ciest, ktoré spravujeme za túto sumu a keď som si porovnala ostatné samosprávy, 
samosprávne kraje, mne stále vychádzalo, že za tie sumy, ktoré sme tam dávali, už sme mohli 
tieto cesty dávno opraviť. Čiže je to môj laický odhad, samozrejme nie som ekonóm, ale na 
túto otázku by som teda chcela odpovedať. A chcem vás všetkých poprosiť o podporu zmeny 
uznesenie v časti C, ktorú máte pred sebou. Mení sa iba posledná, posledné slová z C-čka, 
čiže miesto za posledných rokov sa zmení na do roku 2012. Čiže plán kontroly činnosti na prvý 
polrok 2020, zaradiť komplexnú kontrolu hospodárenia s majetkom a finančnými prostriedkami 
Bratislavského samosprávneho kraja v akciovej spoločnosti Regionálne cesty a všetkých touto 
spoločnosťou dodaných služieb do roku 2012. Veľmi vás chcem poprosiť o túto podporu. Do 
roku 2012. Do roku, čiže od súčasnosti do roku 2012. Spätne. Spätne, samozrejme, že spätne. 
Samozrejme spätne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Poprosím o kľud v sále.  
 
Elena Pätoprstá 
 
Čiže spätne do roku 2012, dobre? Aby boli všetci pokojní. Spätne do roku 2012. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Všetko pani vicežupanka? 
 
Elena Pätoprstá 
 
Áno.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickou nech sa páči, pán poslanec Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem, ja sa chcem len spýtať pána hlavného kontrolóra, že či to je vlastne fyzicky možné 
skontrolovať tie práce. Akože ja by som bol rád, keby sa skontrolovalo úplne úplne všetko čo 
sa len dá skontrolovať, že či podľa jeho názoru je to vôbec možné skontrolovať v tak vzdialenej 
minulosti. Ale ako vravím, ak sa to dá, tak poďme do toho, ale ak nie, tak je to zbytočné dávať 
tak ďaleko dozadu. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Aby sme zachovali nejakú štátnu kultúru, ja vás chcem poprosiť, ak budete 
mať nejaké otázky, ak máte, budeme hneď odpovedať na to? Vyzvaný nech odpovedá na to? 



Alebo zhrnie to ku koncu? Hneď. Nech sa páči, pán hlavný kontrolór. Odpoveď na pána 
Vlačikyho.  
 
Štefan Marušák 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo, vážená pani predsedajúca. Tých otázok tu mám ale viac. Tak 
teraz neviem, či mám začať od konca, alebo od začiatku. Lebo ja som predpokladal, že to 
zhrnieme, takže. Tak dobre, takže od konca. Samozrejme, že je možné vykonať túto kontrolu, 
ale by bola časovo veľmi náročná. Podľa mňa by to trvalo naozaj viac ako tie štyri mesiace, 
ktoré sme robili tie dva roky. A to by sme si teda pozreli aj iné oblasti, nie len vodorovné 
značenie. Ale ak uznáte z vhodné, je to ťažké a neviem, že či to je podstatné. My zvykneme 
kontrolovať dva roky, ako som už povedal aj na stretnutí šéfov komisií a poslaneckých klubov, 
kvôli tomu, aby sme videli nejaký trend. Aspoň či sa to hýbe dobrým smerom, alebo nie. Iné 
kraje kontrolujú jeden rok. Ale môžeme sa pozrieť, ak to schválite a ak si myslíte, že to má 
zmysel. Ale potom by som rád reagoval aj na množstvo ďalších otázok. Bola tu otázka na 
kontrolu v minulosti. Vykonali sme tam kontrolu v minulosti priamo na RCB, skontrolovali sme 
tam jeden rok a druhý rok nám riaditeľ tejto akciovej spoločnosti už nedovolil prístup 
k dokumentom, tak sme prešli na Úrad BSK a tam sme si originály faktúr, ktorými sa tieto 
výkony z Úradu BSK preplácali, vyžiadali a tak sme skončili kontrolu. Pri tejto kontrole už súc 
skúsení sme začali z opačného konca, začali sme kontrolu na úrade BSK. Všetky faktúry ako 
som už povedal, sme našli, ktoré sme potrebovali a ich originály sme videli. A sú súčasťou 
prílohy tej vlastne podstatnej základnej správy. Pán starosta Říha sa pýtal, alebo hovoril, alebo 
spochybňoval tú cestu. Pardon primátor, nechcem urážať. My sme vychádzali, tie čísla sú 
z faktúr, ktoré sme videli. My sme si tú cestu nevymysleli a navyše je ešte aj v databáze 
cestnej. Takže v podstate my sme išli podľa tých faktúr a naozaj moji ľudia prešli všetkých tých 
508 kilometrov so zapnutou kamerou a fotoaparátom. Takže tá dokumentácia je tak rozsiahla, 
že sa nezmestí asi ani na jedno CD, ani DVD. Takže takéto záhady, ako tu odznelo, že sú to 
nejaké iné cesty, nie sú to, sú to čísla ciest, ktoré sú vo faktúrach. My sme si tie cesty fakt 
nevymysleli a porovnávali sme ich s databázou ciest. Takže existujú. Sú zastrčené, to je 
pravda. Sú niektoré veľmi zvláštne, napríklad cesta z Dolán do Sološnice. Škoda, že tu nie je 
pán primátor Říha. To je v podstate z veľkej časti aj cyklistická cesta a veľmi úzka, takže tam 
namaľovať stredovú čiaru by bolo možnože aj komické. Potom k otázke či kontrolovať úrad 
alebo RCB. No tak ako som vysvetlil, začali sme tentoraz z úradu a otvorili sme už aj kontrolu 
na RCB. Takže tam budeme teraz pokračovať. Rozpracovaná, či to je rozpracovaná kontrola. 
Táto kontrola, ktorú sme začali na subjekte Úrad BSK je de iure skončená. My sme dostali 
všetky dokumenty, ktoré sme si vyžiadali, ktoré sme nedostali, taktiež sme skomentovali. De 
iure sme ju skončili, čo to pre nás znamená? V prvom štádiu sme oboznámili subjekt. Subjekt 
dostal desať dní na vyjadrenie prípadných pripomienok, subjekt požiadal o predĺženie tohto 
termínu, ja som s tým termínom súhlasil, to bol 31. október. No a my sme tieto námietky 
spracovali, vyvrátili a zapracovali do definitívnej podoby správy. Doručili sme správu v tejto 
novej podobe na podateľnu Úradu BSK, čím je vlastne kontrola de iure skončená. Čiže táto 
kontrola nie je rozpracovaná. Rozpracovaná je kontrola na RCB, ktorú sme začali a tam ideme 
teraz.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne s faktickou, ešte? Pardon, prepáčte. 
 
Štefan Marušák 
 
Pardon, bola tu požiadavka prebrať aspoň jeden bod. V podstate ten hlavný bod, kde vznikla 
škoda 2,5 milióna eur, sú vodorovné značenia. To sú čiary, ktoré sú deliace, tie prerušované 
a vodiace, tie okrajové čiary. Tie majú svoje parametre, svoje cenníky, my sme len tieto dva 
druhy čiar kontrolovali. Žiadne popisy, žiadne prechody pre chodcov, žiadne nápisy bus 
a podobne, to nás nezaujímalo. To sú iné ceny, iné čísla. Len dve čísla nás zaujímali. Stredové 



a vodiace čiary. A tam vznikla táto škoda. Pani Pätoprstá. Pani vicežupanka Pätoprstá sa 
pýtala, že či tam bol odpor. Ako som spomenul, my sme narazili naň pred tými rokmi, že jeden 
rok sme nedostali materiály, tak sme si ich vyžiadali z úradu, čiže vtedy sme tam naňho 
narazili. Tento rok nie, aj keď mojich ľudí pán riaditeľ privítal s tým, že on je presvedčený, že 
tieto prostriedky už nie sú verejnými, ktorými on disponuje. A musím povedať, že má pravdu 
z právneho hľadiska. Pokiaľ ide o históriu 2014, nedostávam, je to smutné, ale nedostávam 
znenie správ z NKÚ. My sme tiež kontrolovaný subjekt, keď príde NKÚ k nám, tak kontroluje 
aj mňa, kontroluje aj naše správy, či dodržiavame zákon, ale nemám finálnu správu z NKÚ ani 
z roku 2014. Jediný podnet, ktorý prišiel za to obdobie zo zastupiteľstva bol vlani, ale ten bol 
vypočutý. Táto kontrola bola zaradená do plánu kontrolnej činnosti. Myslím, že som nezabudol 
na nič, ak áno, tak sa ospravedlňujem a prosím o pripomenutie. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, s faktickou nasleduje pán poslanec Greksa.  
 
Marián Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Vážení kolegovia opravte ma ak sa mýlim, dohodli sme sa, že budeme mať 
k tejto téme mimoriadne zastupiteľstvo? Áno? A prečo o tom teraz diskutujeme v tom prípade? 
Ja viem, že je to tak vážna téma, že naozaj na to potrebujeme veľa času. Nemyslím si, že je 
to vhodné diskutovať ako osemnásty bod, keď už sme sa dohodli, že sa budeme o tom baviť 
samostatne. A mne to začína pripadať jak z mestského zastupiteľstva 14-18. Prečo sa tu 
rozprávame o tom istom, o čom sa budeme rozprávať o nejaké dva týždne alebo neviem kedy. 
A zároveň niektorí z nás, ktorí ten materiál naozaj nedostali včas, sa ani nevedia poriadne 
k tomu vyjadriť. Pretože je naozaj veľmi vážna téma, ja by som vás poprosil, keby ste všetci 
stlačili tie gombíky, zrušili sa a nechali si všetky vaše pripomienky na mimoriadne 
zastupiteľstvo predsa. Prečo to máme dvakrát, lebo toto isté budete rozprávať o dva týždne 
predsa. Ja niežeby som teraz chcel ísť domov, ale tak v tom prípade okej, tak viem že budeme, 
tak potom si neprosím mimoriadne zastupiteľstvo. Tak sa potom budeme o tom baviť tu, teraz 
ešte päť, šesť hodín a hotovo. Čo to má, aký to má zmysel? Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, nasleduje s faktickou pán poslanec Karman. 
 
Ján Karman 
 
V zmysle tej mojej prosby reagujem na pána kontrolóra, ktorý si stále tvrdí svoje, čiže cesta sa 
nachádza v databanke, cesta bola fakturovaná, to znamená, že znenie a názov tej cesty bolo 
uvedené na faktúre. Tak skúsme si minimálne toto upresniť, či teda naozaj je táto cesta 
v správe RCB-čky a či tie výkony boli vykonané, či tam existuje nejaký preberací protokol. 
Naozaj, aspoň jednu parciálnu vec skúsme sa baviť konkrétne. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, nasleduje s faktickou znova pani vicežupanka Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Ja som chcela reagovať na svoje pripomienky, teda na vaše pripomienky, aj pána kontrolóra. 
Ja som teda  nedostala odpoveď na otázku, že prečo sa od roku 2000, alebo keď ste vstúpili, 
myslím teda, že je to 12 rokov, nerealizovala do dnešných čias, alebo do súčasnosti kontrola 
na RCB-čke. Pre mňa tá vaša odpoveď, že nemáte dosah na kontrolu organizácie, v ktorej 
máme väčšinový podiel. Ja si myslím, že tu máme nejaké zákony o možnosti kontroly 



organizácii zriadených samosprávami, kde je povinnosť nie len zverejňovať, ale aj kontrolovať 
a taká odpoveď, že spätne už nemáte právo kontrolovať ako sa nakladá s verejnými zdrojmi 
od hlavného kontrolóra, ja celkom nerozumiem na základe akého zákona toto tvrdíte, alebo 
kto vám toto tvrdil, ale vy ako kontrolór by ste mali vedieť, že máme na to právo, pretože sú to 
zriadené inštitúcie samosprávou. Máme tam väčšinový podiel a máme plné právo kontrolovať 
verejné zdroje, alebo nakladanie s verejnými zdrojmi. Zároveň som chcela iba poprosiť pani 
vicežupanku Ožvaldovú, či by si teda autoremedúrou nezobrala, keďže sa tu niektorí poslanci 
ponáhľajú a nemusíme o tom hlasovať, tu moju zmenu uznesenia, aby sa to predĺžilo 
a neakceptujem to, že je to zdĺhavé. Je to zdĺhavé, ale môže sa to rozdeliť na viacero rokov 
a postupne sa tie doklady môžu zverejňovať. Ja si nemyslím, že je to nejaký dôvod na to, aby 
sme tu kontrolu nerobili, pretože je podľa mňa kľúčová.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Hlási sa pán kontrolór, nech sa páči, máte slovo. 
 
Štefan Marušák 
 
Ďakujem pekne za slovo, tak len jednou vetou. My vykonávame kontrolu len spätne. To je 
vlastne kvázi následná finančná kontrola. Ostatné kontroly, ktoré sa robia v reálnom čase, 
nevykonávame. Takže to som nemal povedať, aj toto bola kontrola za rok 2017 a 2018. A som 
ochotný, ak o tom rozhodnete, kontrolovať vás ďalšie roky, ak uznáte za vhodné. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, tu žiada o slovo doktor Šaray, takže mu udelím, ak dovolíte. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem, mňa len trošku ako dlhoročného zamestnanca, priznám sa, zarazila trošku 
poznámka pána kontrolóra v tom, že nedostal správu, veď je účastníkom všetkých porád 
vedenia, respektíve aj riaditeľa úradu, kde všetky správy kedykoľvek tu bola kontrola z vonku, 
ľudovo povedané celý úrad bol na nohách, pretože to malo vždy prioritu. Či to bolo NKÚ, alebo 
to bolo ÚVO, alebo to bola akákoľvek vonkajšia kontrola, vždy celý úrad tomu bol podriadený, 
musela tam byť maximálna súčinnosť a priebežne bola každá jedna správa na všetkých 
poradách. Takže toto sa aj mne trošku osobne ako kolegiálne zdá, že to je trošku nefér. 
Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nasleduje s faktickou pán poslanec Vlačiky.  
 
Martin Vlačiky 
 
Ja sa ospravedlňujem iba jednu vetu, ja by som chcel povedať, že ja dúfam, že o dva týždne 
už budeme niekde ďalej práve aj na základe toho, čo tu dneska odznie. Tak to je odpoveď 
pánovi Greksovi, že prečo sa o tom dnes bavíme. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne a to, že či niekto dodrží rokovací poriadok, je to na vašom svedomí, ale ja som 
bola tá, ktorá som chcela zaradiť tento bod programu. Ja oslovujem každého, ktorý nasleduje. 
Takže dovoľte, aby som to takto robila. Viem, že možnože aj ja porušujem, ale tak to 
porušujeme všetci. S faktickou ide pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová. Pani starostka máte 
slovo.  



Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem, ja by som rada povedala z tejto pozície, pretože som išla do politiky ako aktivista, 
ktorý napadol konanie úradu, že dnešné vystúpenie pána kontrolóra bolo trochu, mi 
pripomínalo viacej aktivistu ako kontrolóra, ktorý je viazaný zákonom a je presne povedané, 
ako má postupovať. To, že zistil zistenia, ktoré sú veľmi závažné a naozaj ich treba prešetriť 
a zodpovedne sa k nim postaviť. Ale nie spôsobom, že tu odprezentuje prezentáciu, ktorú mi 
vôbec netušíme. Máme dneska o niečom rozhodovať a teraz poviem niečo, čo je podľa mňa 
najpodstatnejšie. Pán kontrolór bol niekedy na začiatku roka 2019 u mňa na žiadosť na úrade, 
kde prosil, že nie je všetko v poriadku, ale nevedel pomenovať čo. Keby bol možno vtedy na 
jar bol pomenoval tieto problémy, tak niektoré faktúry vôbec nemusia byť vyplatené a to, že sú 
tu riadne zverejňované faktúry a on teraz akože objaví, že sa dáva májová, júnová za sebou, 
tak asi aj práca kontrolóra by v tomto mala byť, alebo práca úradu, nech sa teraz zistí kde to 
je. Môžeme tu teraz diskutovať tri, štyri hodiny. Myslím si, že proces nebol dodržaný ani v tom, 
ako keď je rokovací poriadok prijatý, tak to nie je o vôli, že chceme sa počúvať. Každý je 
otvorený komunikácii, ale tá komunikácia keď je riadená, tak dospeje k nejakému záveru a keď 
je neriadená, tak je proste bezbrehá a končí sa niekde v nespokojnosti všetkých.  
 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ide s faktickou pani Lucia Vidanová, ale ukazuje tam pán poslanec 
Bajan, že nevie sa dostať k tej faktickej, takže potom nasleduje pán Bajan. Pozrite sa mu, 
prosím vás pekne na zariadenia. Ďakujem pekne. Nech sa páči.  
 
Lucia Vidanová 
 
Ďakujem vám veľmi pekne za slovo a ďakujem za túto skúsenosť z vyššej politiky a tiež za 
dovolím si povedať mediálnu hru, ktorá sa tu rozohrala. Pretože dávam do pozornosti, že 
aktuality.sk už 11:10 vydali, vydali teda príspevok pána investigatívneho novinára, alebo 
novinára pána Mira Grmana, ktorý teda informuje už o tejto situácii, ktorá tu vznikla. A už teda 
to stihli zdieľať aj niektorí naši kolegovia s tým, že zverejnili to, že napríklad Vidanová sa 
zdržala hlasovania za zaradenie bodu. Hoci teda a pripomínam to ešte raz, ja som ten materiál 
nedostala. Ja som ho dostala včera 23:57, kedy som už spala a ráno som chystala deti do 
školy a išla som na zastupiteľstvo. Prepáčte, 50-stranový materiál ja nemôžem si počas cesty 
do Bratislavy prečítať. A priznám sa, že som využila naozaj čas počas teda rokovania iných 
bodov, ospravedlňujem sa, že som teda plne nevnímala tie iné body, pretože som považovala 
za dôležité zoznámiť sa s tým dokumentom, predtým než tu budeme v bode číslo 18 o tomto 
diskutovať. A naozaj, kľúčových je možno prvých 14 strán. Ale zhodli sme sa na tom, že 
budeme mimoriadne o tom rokovať. Takže takisto by som poprosila kolegov, aby zvážili to, či 
chcú o tom teda hĺbkovo diskutovať. Ja tam vnímam už iné súvislosti a aj ako bývala 
novinárka, nedá mi to, pri niektorých prepojeniach mi svieti kontrolka a svieti mi kontrolka aj 
pri mene Marián Glváč. Ale je tu firma, ktorá teda mne brnkla hneď v materiáli do očí a to je 
Sarut s.r.o. z Považskej Bystrice, ktorá veľmi ryžuje na cestách, o čom písal aj denník Trend 
22. februára 2018 a práve táto firma sa špecializuje na vodorovné značenia. Takže ja, nech 
sa tomu novinári prípadne ďalej venujú a nech skúmajú aj tieto prepojenia. A tiež budem veľmi 
sledovať, nie len ako poslankyňa, ale aj teda z pohľadu možno aktivistky, bývalej novinárky, 
alebo dovolím si tvrdiť stále novinárky, lebo raz už keď to robíte, tak to neprestanete do konca 
života vnímať tými očami. Jednoducho táto firma mala v roku 2015 až 18 priemerné tržby na 
úrovni 14 miliónov eur. A tam sú veľmi zaujímavé prepojenia, takže kolegovia pozrite si to. Ale 
tu už odbáčam a chcem naozaj veľmi pekne poprosiť aj kolegov ostatných, ktorých si veľmi 
vážim, či je to Majka Hudáková, alebo Martin Vlačiky. Považujem to za neseriózne. Považujem 
za neseriózne, že sa toto rozohralo aj na úkor nás, ktorí naozaj sme v tom nevinne, že vôbec 
sme nemali tie informácie, o ktorých sa tu teraz rozpráva a narýchlo sme si ich doštudovali. 
Takže venujme sa tomu vtedy, keď Juraj Droba, predseda zvolá mimoriadne zastupiteľstvo. 



Žiadajme, jednoducho nie je to namieste, aby sa tu takto nakladalo s prostriedkami, aby sa 
možno fiktívne fakturovali úkony, ktoré urobené neboli, ale bohužiaľ dnes to asi nebudeme 
vedieť nejako uzavrieť. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, predtým ako dám slovo pánovi poslancovi Bajanovi. V stredu to 
rokovanie, keď sme mali to grémium, ja som požiadala, poprosila som vás, že rokujme o tom 
za prítomnosti pána župana. To som si nevymyslela ja, to žiadal župan Droba. Ale keďže tlaky 
boli také, že už informačná správa sa uverejnila aj v SMEčku a tak ďalej. Ja si myslím, my 
s tým nemáme problém rokovať o tomto materiáli, ale áno, je to pravda, niektorí po prvé 
nedostali tieto informácie, po druhé chceme mať komplexnú správu, hovoríme, že je tu jedna 
správa, ktorej úrad keď sa vyjadril, tak sa neprihliadlo na ich námietky. Čiže je to zvláštne, je 
to zaujímavé, ale ja som si povedala v každom prípade rokujme o tom. Preto lebo ani župan 
Droba nechce zamiesť pod koberec žiadny problém, ale je to fakt choré a scestné, aby sme 
sa tu bavili o niečom inom a nie o tomto materiáli. Veľmi pekne ďakujem, ale každý môže za 
seba hovoriť, čiže s faktickou nasleduje pán poslanec Bajan.  
 
Vladimír Bajan  
 
Ja sa ospravedlňujem, naozaj sľubujem, že to bude posledná. Len veľmi ťažko sa diskutuje 
v tomto pingpongu, keď jeden vystúpi, na to reaguje pán kontrolór, potom neviem na koho 
reagovať. Len naozaj mi nedá k tomu čo povedala pani Pätoprstá. Hovorila o kontrole z roku 
2014 NKÚ, kde bolo jasne povedané, nebudem to citovať, myslím, že to čítala, to je jedno. Ale 
potom tu zaznela správa, že nedostal pán kontrolór túto správu. No veľmi ťažko sa mi na to 
reaguje, lebo viem, že bol materiál o výsledku kontroly hospodárenia za tento, kontrola bola 
v zastupiteľstve 25. 9. 2015, kde sa to prerokovalo, aj za účasti pána kontrolóra. Čiže skúsme 
si dať len takú masu informácii, ktorú naozaj vieme, že môžeme obhájiť a všetko ostatné je na 
mimoriadnu schôdzu. Len sa skúsme zbytočne nezavádzať, to je všetko.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, s faktickou ide pán poslanec, pán starosta Dušan Dvoran.  
 
Dušan Dvoran 
 
Neviem, či sa jedná teraz vlastne o RCB-čku, alebo je tu predvolebný míting už kandidátov, 
ktorí sú na kandidačných listinách a Progresívne Slovensko, zas Za ľudí, potrebuje 
namasírovať SAS-ku, ktorá je vo vedení úradu. A bojím sa, že v tejto chvíli už samotná 
RCB - čka je ako nezaujímavá vec v politickom boji. Celá táto debata už bude prebiehať len 
na tejto úrovni a pokiaľ nepríde k zastupiteľstvu, kde budeme jasne hovoriť o tej podstate 
a konečne sa nebudeme vybíjať tým, že potrebujeme župana, ktorý tu nie je premasírovať. 
Požiadal nás, aby sa toto prerokovalo vtedy, keď je. Neviem prečo by sme mu to nemali splniť. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne, nasleduje pán poslanec Buocik.  
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pani predsedajúca, dámy a páni. Dovoľte mi vystúpiť. Ja som predseda 
dopravnej komisie, preto možno budem aj trošku dlhší. My sa tu dnes rozprávame 
o výsledkoch kontroly. Ale výsledky kontroly sú len jedna časť toho problému. Ja to keď sme 
sem vstupovali, alebo sme sa stávali poslanci, poslancami, ja som poslanec od roku 
2017 a každý, kto sa pohybuje v bratislavskej komunálnej politike vedel, že Regionálne cesty 



Bratislava, okolo toho vždy bolo kopec šuškánd. Vždy to tak bolo a všetci to vieme. 
Samozrejme všetci sme mali za to, že tie zmluvy sú proste z roku 2009, sú staré, sú 
nevypovedateľné, sú zlé, sú zle nastavené stanovy. Všetci sme to vedeli. Minimálne ja som si 
to prečítal. Ja som pri každom schvaľovaní rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja, 
doteraz boli dva, som upozorňoval na to, aby úrad zlepšil svoju kontrolu v dvoch zásadných 
veciach, ktoré sa týkali komisie dopravy. Jedna bola Slovak Lines a druhá bola RCB. A to 
preto, lebo sú to nominálne najvyššie sumy, ktoré vypláca tento úrad do externého prostredia. 
V septembri, myslím že 3. septembra 2019, sme na komisii dopravy zistili, že nám bola 
predložená zmluva o predĺžení nájmu pre spoločnosť RCB, aby spoločnosť RCB mohla vôbec 
v areáloch vykonávať tú službu, ktorú robí. A vtedy sme došli na to, že tá zmluva zanikla 
31.12.2018. A bola predĺžená o rok, len na základe Občianskeho zákonníka, čo je v rozpore 
s akýmikoľvek zásadami nakladania s majetkom Bratislavského samosprávneho kraja. A bol 
nám predložený návrh, aby sme túto zmluvu predĺžili do roku 2022. Vtedy sa ten materiál 
stiahol z rokovania zastupiteľstva a ja musím povedať, že vtedy sme prijali aj sedel tam pán 
vedúci odboru dopravy, sme prijali stanovisko, že zoberte ten kontrakt s RCB do ruky a snažte 
sa vyrokovať čo najlepšiu pozíciu, pretože dnes im zanikla zmluva o nájme. Bohužiaľ musím 
povedať, že ani do ďalšej komisie sa nič nedialo a do toho na finančnej komisii tuším pred 
dvoma týždňami som sa ja teda dozvedel, že už prebieha nejaká kontrola kontrolóra, kde sú 
teda nejaké podozrenia, ktoré vtedy ešte nikým neboli špecifikované, ale že nejaké podozrenia 
existujú. A toto je strašne dôležité a preto som ja vám všetkým včera poslal návrh na zvolanie 
mimoriadneho zastupiteľstva, ktorý je už podaný v podateľni a to je spoločný záujem ako 
úradu, tak aj môj, aby sme sa o tom naozaj bavili na samostatnom rokovaní zastupiteľstva 
a to, ak dovolíte, z troch dôvodov. Prvý je výsledky tejto kontroly. Ja dnes neviem povedať, či 
je nájdených dva a pol milióna eur o ktorých píše pán kontrolór, či to je úplne pravda, je to 
pravda na 50 percent, na 10 percent, ja neviem koľko. Ja len konštatujem úplne vecne, RCB 
je firma do ktorej odišlo za posledných 10 rokov 135 miliónov euro. A ak sú akékoľvek 
podozrenia z toho, že sa nenakladalo s tými prostriedkami efektívne a transparentne, tak to 
treba prešetriť. To, čo zistil dnes pán kontrolór, ja mám ako poslanec jediný nástroj v rukách 
ako kontrolovať nakladanie s verejnými prostriedkami a to je prostredníctvom kontrolóra. Ja 
neviem inak zistiť či to tak je, alebo to tak nie je. To je prvý okruh. Druhý okruh sú stanovy tej 
spoločnosti. Prečítajte si stanovy spoločnosti RCB. Sme tam 68 percentný spoluvlastník 
a poviem to trošku nadnesene, bez súhlasu minoritného akcionára v tej spoločnosti neurobíme 
ani mäkké f. Ja neverím tomu, že pánovi poslancovi Dvoranovi toto vyhovuje. Ja tomu 
nemôžem uveriť. Lebo toto nie je o žiadnom predvolebnom boji. To je proste o tom, že dozrel 
čas na to, aby sme to, čo tu je nesprávne a zlé, proste zlepšili, lebo všetkým nám ide o to, aby 
cesty v Bratislavskom kraji vyzerali lepšie ako vyzerajú dnes. A tretím okruhom sú zmluvy. Ja 
v tomto musím povedať, že naozaj pani Mešťan tu je od augusta, ale pani Mešťan mi v stredu, 
v stredu som bol u nej na rokovaní, kde mi predostrela návrhy zmien jednak stanov a jednak 
zmlúv, ktoré sú uzatvorené medzi RCB a Bratislavským samosprávnym krajom. Ja vám 
prečítam len pár absurdít, ktoré tam sú uvedené v tých zmluvách. Od tých zmlúv nie je možné 
odstúpiť do roku 2022. Od tej jednej teda. O tej servisnej, na základe ktorej tam posielame 
13  a pol milióna euro. A v prípade, v prípade tie zmluvy sú plné zmluvných pokút a v prípade, 
ak by sme odstúpili, tak musíme do štrnástich dní zaplatiť RCB 1 a pol milióna eur za každý 
rok do skončenia tej zmluvy do roku 2022. To znamená, ak zajtra odstúpime, tak vrátane roku 
19, 20, 21 a 22, tak si môže župa pripraviť 6 miliónov euro. To pripadá niekomu normálne? 
A o tomto sa my bavme a preto je zvolané to mimoriadne zastupiteľstvo, pretože ten vzťah je 
nevyvážený a nie je v prospech samosprávneho kraja. Ja musím povedať na jednej strane, že 
mňa zaráža to, že akým spôsobom toto komunikoval odbor dopravy. Z môjho pohľadu 
nedostatočne, zle a to že my sme 3. septembra sa na tej komisii bavili o tom, že poďte to 
zlepšiť a robte na tom, dnes mohla byť polovica tohto problému vyriešená. Bohužiaľ nie je. Na 
druhej strane musím naozaj pochváliť vedenie úradu, že už s tými návrhmi prišlo a ide to riešiť. 
A o tom je to mimoriadne zastupiteľstvo. A ešte sa krátko vyjadrím k tomu, že čo v tom návrhu 
na zvolanie mimoriadneho zastupiteľstva je, lebo ja neviem, vy, tí ktorí ste to nestihli podpísať, 
tak vám to prečítam. Je tam správa hlavného kontrolóra, tu sme dnes preštudovali, pretože ja 
som to včera posielal, tu sme dnes prerokovali, pretože ja som to včera posielal v čase, keď 



som nevedel či tento bod bude zaradený, alebo nebude zaradený. Opäť vnímam pozitívne, že 
sám úrad navrhol tento bod prerokovať na dnešnom zastupiteľstve. Potom je tam návrh na 
schválenie zmien stanov RCB s ohľadom na posilnenie práv akcionára Bratislavského 
samosprávneho kraja a posilnenie kompetencií dozornej rady RCB a. s.. Návrh predloží úrad. 
Ja tam všade píšem návrh predloží úrad preto, lebo ten úrad má jediný nástroj, ako o tom 
rokovať. Jedine akcionár župan Droba sa vie stretnúť s druhým akcionárom o tom, ako sa 
zmenia tie stanovy, aby ten stav bol proste férový a správny, tak aby to bolo v zmysle 
Obchodného zákonníka. Ďalší bod je návrh na schválenie dodatku v zmluve o výkone správy 
o majetku a údržbe a rekonštrukcii ciest druhej a tretej triedy. To je tá servisná zmluva, kde sú 
napríklad také absurdity, ako som vám prečítal o tých zmluvných pokutách. Ja neverím tomu, 
že jeden jediný poslanec tu sedí taký, ktorému tento stav môže vyhovovať. Ja tomu nemôžem 
uveriť. A opäť je to teda v tej polohe, že s ohľadom na posilnenie práv BSK ako zmluvnej strany 
a informácia o úprave zmluvných vzťahov medzi BSK a RCB. Opäť návrh predloží úrad, na to 
tu ten úrad je. Návrh na schválenie dodatku číslo 3 k nájomnej zmluve. To sa týka tej nájomnej 
zmluvy, o ktorej som hovoril na začiatku. To je nájomná zmluva, ktorá je ukončená 
k 31.12.2018, prolongovaná do konca tohto roka.  Všetci chápeme, že nevieme 
k 1. 1. 2020  zastaviť poskytovanie služieb, ktoré dnes robí RCB. Jasne, že všetci chceme, 
aby robili zimnú údržbu. K nejakej prolongácii tej zmluvy musí dôjsť. Nie som si istý, či do roku 
2022, ale k nejakej prolongácii tej zmluvy musí dôjsť, pretože tá firma musí tú svoju povinnosť 
si plniť. Ja neviem ako vyhodnotí úrad celú túto situáciu, ale dal som sem ten bod. Návrh na 
schválenie personálnych zmien v predstavenstve a dozornej rade RCB. Návrh predloží 
predseda BSK. Je to jeho kompetencia, tak očakávam, ak zistí nejaké skutočnosti, ktoré sú 
problematické a budú tam osoby, ktoré sú za to zodpovedné, no tak snáď nikto nechce 
tolerovať to, aby tam tie osoby ďalej sedeli. Ďalší bod. Odvolanie a vymenovanie riaditeľa RCB 
a. s.. Návrh predloží predseda BSK. Tento návrh je predložený preto, lebo je to jediná 
kompetencia zo zákona, ktorá nám patrí ako poslancom. Na rozdiel, väčšina z vás ste tu 
mestskí, miestni poslanci, starostovia a veľmi dobre viete, že Zákon o obecnom zriadení aj 
Zákon o Bratislave hovorí o tom, že štatutárne orgány sú menované na základe rozhodnutia 
zastupiteľstiev. V prípade samosprávnych krajov to tak nie je a táto kompetencia sa týka len 
riaditeľov. Preto tu ten návrh je, ak sa vyhodnotí, že došlo k pochybeniu, tak sa tomu venujme. 
Ešte raz, návrh predloží predseda BSK. Je to niekde aj v tom uznesení, ktorý predložil pán 
poslanec Vlačiky. Ďalší bod, Informácia o nápravných opatreniach úradu BSK vo vzťahu ku 
kontrole výkonov RCB a. s. Návrh predloží úrad BSK. Ja som sedel tri a pol hodiny na tom 
rokovaní, o ktorom hovorila aj pani vicežupanka, aj pani Mešťan. To bolo rokovanie predsedov 
poslaneckých klubov v stredu, kde, opäť ja neviem čo a v akom rozsahu je z toho, čo zistil 
kontrolór realita alebo nie. Zatiaľ nemám dôvod to spochybňovať. Ale jedna vec ma naozaj 
zarazila. Že v podstate sme nedostali od odboru dopravy, ktorý je oprávnený podpisovať tie 
faktúry a verifikovať či to je v poriadku, odpoveď na to, že ako vie preukázať, že faktúry platil 
za uskutočnené služby. Fotky, video dokumentácia, ako to vie preukázať. Lebo kontrolór tvrdí, 
že k faktúram to nenašiel. Tak som očakával, že odbor dopravy povie, že nie, tu je takto táto 
čiara namaľovaná toľko, táto čiara namaľovaná toľko. Toto sme sa tam nedozvedeli, preto 
naozaj očakávam a znova je to kompetencia úradu a župana, návrh predloží Úrad BSK. 
A posledným bodom a to je to, čo nás asi do budúcna asi zaujíma, aby sa takáto situácia 
neopakovala, je bod návrh na vypracovanie analýzy možnosti zabezpečovania činnosti RCB 
akciová spoločnosť priamo Bratislavským samosprávnym krajom prostredníctvom rozpočtovej 
alebo príspevkovej organizácie BSK, alebo obchodnej spoločnosti so 100 percentným 
podielom BSK na majetku obchodnej spoločnosti. Návrh predloží Úrad BSK. Celé toto smeruje 
k tomu, aby sme sa o tej veci pobavili naozaj komplexne so záujmom ten problém vyriešiť tak, 
aby tie peniaze, ktoré do RCB idú boli len na prospech Bratislavského samosprávneho kraja 
a jeho občanov. O nič iné tu nejde. A tiež si možno trošku myslím, aj som sa včera s niektorými 
poslancami telefonicky rozprával, že ja hoci oceňujem to, že pán kontrolór tu kontrolu predložil, 
preložil ju v záujme, aby sme sa o tom rozprávali na zastupiteľstve, ale objektívny fakt je, že 
tá kontrola má x strán. Treba si to prejsť úplne vecne a jasne a na to ďalšie zastupiteľstvo 
naozaj prísť kompletne pripravení a ja najmä očakávam, pretože tak isto ako je to nové pre 
nás, ak si dobre pamätám, tá kontrola bola predložená úradu piateho? Piateho. Hoci úrad tú 



informáciu pred tým už mal, on ju už mal, ale vecne, formálne tá kontrola bola predložená 
úradu 5.11., preto som vypočul aj tie apely, ktoré boli na tom rokovaní predsedov poslaneckých 
klubov uvedené. Preto som ten návrh na mimoriadne zastupiteľstvo predložil aby sme mali 
všetci dosť času sa tomu povenovať. Tá situácia je vážna, ja by som ju vôbec nezľahčoval tu 
vyjadreniami o tom, kto kde kandiduje a kto kde nekandiduje. To je nehodné ľudí, ktorých tu 
zastupujete kolegovia. Lebo je tu podozrenie z toho, vyslovené kontrolórom, nie vašim 
politickým oponentom, ale kontrolórom, že tu došlo k nejakému nehospodárnemu nakladaniu 
s prostriedkami Bratislavského samosprávneho kraja. A pod čiarou dávam, ja neviem či to tak 
je, alebo to tak nie je. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujeme veľmi pekne za príspevok. To, že všetci to chceme aby to bolo v poriadku, svedčí 
aj o tom, že sme ťa počúvali. A nie tri minúty, ale štrnásť minút si hovoril, ale hovoril si k veci. 
Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Kovarik. Kovařík, pardon.  
 
Andrej Kovarik 
 
Ďakujem za slovo. Práve k vecnosti som chcel reagovať na úvodné slová pána hlavného 
kontrolóra, kde spomenul pre mňa trošku takú zarážajúcu vec, že je ťažké skontrolovať 
napríklad položky ako kosenie a solenie, ktoré považujem za rozpočtovo veľmi významné 
položky v celom balíku. A keďže teda naozaj takými sú, tak by som očakával na tom ďalšom 
mimoriadnom zastupiteľstve, že by sme podiskutovali, možno teda ak s tým je nejaký problém, 
o spôsoboch akým sa to dá vykonať, pretože v tomto smere sú naozaj jasne stanovené 
záchytné body, ktoré sú exaktne verifikovateľné do minulosti. Takže považoval by som za 
veľmi nesprávne, ak by sme, keď už sa začína takáto hĺbková kontrola, verím tomu, že bude 
hĺbková, aby neboli tieto dve významné položky nejakým spôsobom verifikované. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán poslanec, pán starosta Michal Drotován.  
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem pekne. Keďže niektorí to uvádzajú, tak to uvediem aj ja. Nekandidujem nikde, nie 
som člen strany, ani nikde nevstupujem a parlamentné voľby žiaľbohu nestíham ani sledovať. 
Chcel by som poprosiť, dva týždne alebo tri týždne do mimoriadneho zastupiteľstva je relatívne 
dlhá doba, keďže vlastne aj podľa mediálnych správ od prvého novembra začala zimná služby 
regionálnych ciest, čo je relatívne skoro aj v rámci tohto počasia, ale asi predpokladám, že je 
to tam zazmluvnené ako fixný termín. Že je potrebné naozaj vykonať tú kontrolu priebežnú, to 
znamená prezistiť počet, objem soli, ktorá je na sklade, počet zamestnancov a kontrolovať 
výjazdy. Výjazdy sa nedajú samozrejme v takýchto objemoch kontrolovať úplne presne, lebo 
to je nemožné. To je práve vec, ktorá je na tej kontrole, určiť si nejaké konkrétne komunikácie, 
ktoré budete kontrolovať a tým pádom, ktoré samozrejme tá druhá strana nevie ktoré sú a tým 
pádom môžete to zhodnotiť ako celok. Pretože keď niekto má urobiť 100 kilometrov a urobí 
iba 90, tak neurobil zákazku. To znamená toto treba prekontrolovať, my sme to isté riešili 
v minulosti so spoločnosťou Vepos Bratislava v Starom meste, v Karlovej vsi ESP plus s. r. o. 
To boli firmy obidve, ktoré mali podobné typy zmlúv, podobné rozsahy, takisto firma Sates, 
dopravné značenia a ďalšie firmy, ktoré sa veľmi jednoducho dajú kontrolovať. Ja som to 
hovoril aj pánovi Bošňákovi, stačí kontrolovať ich činnosť. Oni veľmi rýchlo sami začnú 
odskakovať, keď teda tú činnosť nevykonávajú. Sú tri veci, ktoré väčšina týchto firiem získava 
peniaze. Jednak je to objemové maľovanie čiar na metre štvorcové, ktoré prakticky neviete 
odkontrolovať, jedine námatkovo, neviete odkontrolovať, že naozaj to sedí. To by ste museli 
fyzicky merať všetky cesty a tak ďalej. Takže to je jedna vec. Druhá vec je soľ a zimná služba, 
zimná pohotovosť. Takisto neviete odkontrolovať, keď kupujete priamo vy tú soľ, koľko ste dali, 



koľko sa vysypalo, to sa fyzicky nedá urobiť. Preto je dôležité robiť tú námatkovú kontrolu na 
konkrétnych komunikáciách. A tretia vec je samotné, samotné kombinovanie prác, ktoré tieto 
firmy často majú ľudí v pohotovosti na zimnú službu a paralelne títo istí ľudia robia kosenie 
a nejaké ďalšie služby keď nie je sneh a fakturuje sa to dvakrát. To znamená fakturuje sa to 
ako pohotovosť zimná, zamestnanci a plus ešte ako zamestnanci čo kosia a tak ďalej. Takže 
tým pádom v podstate dvakrát je platený ten jeden zamestnanec. Toto sú veci, čo sa dajú 
odkontrolovať a je dôležité, aby do mimoriadneho zastupiteľstva, ktoré bude o dva týždne, 
alebo o tri týždne neviem, bola už táto priebežná kontrola. Pretože všetky firmy, moja 
skúsenosť osobná so všetkými firmami čo sme takto riešili, VPS, Vepos Bratislava mala 
rovnakú zmluvu, nevypovedateľnú, fixná suma dva milióny eur, dala sa zoškrtať na 1,2 milióna 
jednoducho tak, že začali sme prísne kontrolovať preberanie prác a prestali sme platiť faktúry, 
ktoré neboli vykonané, pretože tá firma môže mať zazmluvnený objem prác, ale keď ich 
nevykoná, tak nemá na tie peniaze právo. Takže poprosil by som, aby sa do najbližšieho 
zastupiteľstva začalo naozaj kontrolovať. Je to naozaj vec, ktorú môže kontrolovať aj niekoľko 
ľudí, keď si námatkovo vyberú body, stačí keď tie body sú obídené a zistí sa, že áno bola tam 
soľ, bolo tam odhrabané, nebolo tam. Vieme, že mosty najčastejšie primŕzajú, preto sa začína 
zimná služba často už pri piatich stupňoch. Postačuje kontrola napríklad mosty a nejaké ďalšie 
komunikácie. Takže v tomto ja nevidím problém. A ešte by som poslednú vec. Naozaj toto 
neberiem ako nejakú politickú vec, my sme politici, všetci sme tu politici, päťdesiati politici, 
neviem či môžeme sa tváriť, že nie, takže čokoľvek tu hovoríme je politické stanovisko, pretože 
my sme politici a je dôležité, aby sa neriešili tu osoby kontrolóra, alebo kohokoľvek iného, ale 
aby sa riešila vecná stránka. To znamená, poprosím túto kontrolu. Pán Bošňák sa snažil to 
viem, komunikoval som s ním, verím tomu, že bude pokračovať a naozaj ide o to ako to vyriešiť 
a nastaviť lepšie. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Dušan Pekár. Nech sa páči, máte slovo.  
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem za slovo pani predsedajúca. Naozaj naviažem na môjho predrečníka. Je doslova 
choré a potom celé Slovensko tak vyzerá, keď život ľudí sa odvíja od volebných období. 
Nespájajme aj túto správu s voľbami. To je naozaj choré. Veľa už bolo povedané, ja som, by 
som chcel poďakovať aj pani riaditeľke úradu, ktorá je tu teda od roku 2019, od leta 2019, kedy 
povedala, že aj na základe tejto kontroly, alebo teda možno, že už aj pred kontrolou sa zmenil 
spôsob práce, lebo ak sa dočítate, alebo pozrite si správu kontrolóra, kde v roku 2017 na 
fakturované služby RCB-čky vôbec neboli vystavované objednávky. V roku 2018 boli len tri 
objednávky. A potom padli tu už niektoré názvy firiem, alebo jednej firmy. Ja často chodím 
okolo RCB-čky a tiež mi padol do oka vozový park, alebo parkovanie autobusov RoyalBus 
v  reáli RCB-čky. Ak je toto niekde zazmluvnené, tak ja si myslím, že tá kontrolná správa má 
pravdu, alebo kontrolór má pravdu v tom, že myslím, že dopravná služba nespadá pod 
pôsobnosť Regionálnych ciest Bratislava, ktoré by sa malo prioritne starať o správu ciest. 
Takže ďakujem veľmi pekne, že sme mohli prerokovať, alebo prerokovávame túto správu 
kontrolóra. Sú tam zverejnené mnohé pochybenia, verím, že nie všetky sú zámerne. Verím, 
že tak ako povedala riaditeľka, úrad sa z toho poučí a vyvodí dôsledky a kontrola preberajúcich 
činnosti alebo prebratej práce bude poctivá a zaznamenaná tak, aby mohla byť v budúcnosti 
aj vydokladovaná pri ďalšej kontrole. A vyslovím trochu pochybnosť, či vôbec do dvoch alebo 
troch týždňov, kedy ste tu spomínali dátum mimoriadneho zastupiteľstva, úrad bude schopný 
pripraviť všetky materiály tak, ako pán poslanec Buocik. A teda prikláňam sa k tomu, aby tieto 
materiály boli predložené na zastupiteľstvo, aby sme mohli schvaľovať všetky zmluvy týkajúce 
sa zmluvných vzťahov medzi Bratislavským samosprávnym krajom a Regionálnymi cestami 
Bratislava. Ale či sa to bude dať stihnúť do dvoch, troch týždňov, tak to nechcem byť pesimista, 
ale silne pochybujem, ale ďakujem, lebo tá správa vyvolala veľkú diskusiu. Verím, že aj keď 
sme mali rôzne názory, že nie sme nepriateľmi a verím, že táto kontrolná správa začne, alebo 



naštartuje činnosť BSK tak, aby sme vylepšili zmluvy a vzťah medzi BSK a RCB. Ďakujem 
veľmi pekne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem vám veľmi pekne. Nasleduje pani poslankyňa Mária Hudáková. Pán Halabica sa 
hlási, ale ja si myslím, že nech prejdeme poslancov a potom sa vyjadríme, poprosíme aj tak 
o vyjadrenie. Ďakujem, nech sa páči pani poslankyňa Hudáková.  
 
Mária Hudáková 
   
Za mňa asi toľko, tiež chcem podotknúť, že nekandidujem za žiadnu stranu a nikdy som nebola 
členom žiadnej strany, takže toto beriem ako svoju prácu poslanca a ochrany verejných 
záujmov a ochrany verejných zdrojov, že sme vyvolali aj túto kontrolu prostredníctvom nášho 
klubu. Mňa trošku v tej reakcii Bratislavského samosprávneho kraja, alebo v tej odpovedi na 
kontrolu dosť zaráža, ako naozaj veľmi precízne spochybňujú a zamietajú každé nejaké 
nájdenie kontrolóra. Takže ja si dovolím vás požiadať o rôzne materiály, ktoré by som rada 
mala predtým, aby som sa mohla pripraviť na to mimoriadne zastupiteľstvo a ak ostatní 
súhlasia, to čo požiadam, aby ste poslali aj všetkým ostatným, aby proste sme mali nejakú 
rovnakú informačnú platformu, aby boli všetci dostatočne informovaní, pretože už na tom 
mimoriadnom zastupiteľstve budeme zachádzať do detailov, rozoberieme to na skrutky a tak 
ako prečítal pán Buocik, dúfam, že sa dostaneme k týmto uzneseniam. K uzneseniu dávam 
procedurálny návrh. Návrh uznesenia za náš klub bol podaný ako prvý. V podstate vo všetkom 
sa zhoduje s tým uznesením, ktoré ste podali vy, iba teda v jednej veci nie a to bod B, kde 
žiadate doplniť správu o kontrole priamo v spoločnosti Regionálne cesty Bratislava. Toto nie 
je možné uskutočniť, pretože správa, alebo teda kontrola je riadne začatá a riadne ukončená. 
Toto bude, alebo môže byť predmetom ďalšej osobitnej kontroly a ja verím, že sa dohodneme 
na ďalších kontrolách, či už na strane BSK, alebo na strane RCB, ktoré konkrétne akože 
definujeme. Takže, ak napríklad ten náš prvý návrh, ktorý sa teda vo všetkom okrem tohto 
bodu s vašim zhoduje neprejde, ja by som navrhovala hlasovať o tomto béčku, doplniť správu 
o kontrole priamo v spoločnosti Regionálne cesty a. s. osobitne, pretože naozaj kontrola, ktorá 
už je ukončená, sa nedá doplňovať o ďalšie veci. Budeme robiť ďalšiu kontrolu, asi tak.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Všetko? Ďakujem veľmi pekne, ideme ďalej. Ide pán poslanec Vlačiky, nech sa páči máte 
slovo. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem pekne, ja by som to chcel počuť od pána hlavného kontrolóra, že čo si teda myslí 
o tom bode B návrhu uznesenia, ktorý predložil úrad BSK, pretože podľa nášho názoru, keď 
už niečo, nejaká kontrola bola uzatvorená, nie je možné ju nejakým spôsobom dopĺňať, je 
potrebné začať ďalšiu kontrolu, ktorú teda v našom návrhu uznesenia aj navrhujeme, zaradiť 
do plánu kontrolnej činnosti na prvá polrok budúceho roka. Takže to by bola jedna vec, že 
chcel by som od neho priamo vyjadrenie, že čo si myslí, aký má názor na ten bod B návrhu 
uznesenia, ktorý predložil Úrad BSK. A teda tiež rovnako žiadam o to, aby sa najprv hlasovalo 
o našom návrhu, ktorý sme včas predložili na rokovanie zastupiteľstva, ktorý teda obsahuje 
len tri body A, B a C. V prípade, že tento neprejde, tak žiadame potom hlasovať o bode 
B  z toho návrhu uznesenia, ktoré predložil úrad zvlášť. A ešte teda naspäť k tomu meritu veci. 
Ja tiež chcem povedať, teda že som prekvapený, že teda kam tá diskusia odišla, do akých 
predvolebných kampaní. Ja rovnako nikde nekandidujem, nie som členom žiadnej politickej 
strany, som nezávislý kandidát a budem nezávislý kandidát. Tu ide o to, že župa si objednala 
bicykel, bicykel nám nebol dodaný, nemáme ho fyzicky a na ceste ho nevidíme a pritom nám 
je zaujímavé, že teda papiere, faktúry ako na BSK, tak na RCB všetko sedí. Je to zarážajúce, 



toto je merito veci a druhé merito veci je, že aké nápravné opatrenia sa prijali od odovzdania 
správy. Už teda župa o tom vie dlhšie, aké sú výsledky tejto kontroly. Mala čas prijať nejaké 
opatrenia. Oficiálne teda správa bola odovzdaná v utorok tento týždeň, dnes už máme piatok, 
to už sú nejaké dni tej predpísanej lehoty na prijatie týchto nápravných opatrení desať dní. 
Takže by ma zaujímalo , že aké nápravné opatrenia boli prijaté, alebo aké sa plánujú do tých 
desiatich dní prijať. Zároveň ma zaujíma, že či bolo aspoň pozastavené nejakým spôsobom 
preplácanie faktúr do preskúmania veci, aby nedošlo k ďalším finančným stratám na strane 
BSK. A to je za mňa asi všetko. Poprosím pána kontrolóra, aby sa vyjadril k tomuto bodu 
uznesenia. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nasleduje pán Pomichal. Nech sa páči pán poslanec, pán starosta, máte 
slovo.  
 
Istvan Pomichal 
 
Pani predsedajúca, vážení kolegovia. Ako predseda finančnej komisie budem teraz hovoriť. 
Hlásil som sa ako prvý, nejakým spôsobom nedostal k slovu a chcel by som naviazať na to 
moje vyjadrenie, ktoré bolo v stredu, ohľadom predkladania materiálu o výslednej kontroly 
hlavného kontrolóra. Všetci teraz ste sa vyrozprávali, ale odvolávali sa na zákony a zákony 
nedodržiavame. Správa, predkladanie správy hlavného kontrolóra ide špeciálnym režimom. 
Upravuje to zákon 302 z roku 2001, paragraf 19e. Môžete si to vyhľadať. A my sme ako 
finančná komisia dávali podnet, aby bola táto kontrola začatá. Išlo to do riadneho plánu 
hlavného kontrolóra. Finančná komisia má jedna z tých komisií tú výsosť, že je priebežne 
o možných veciach informovaná o priebežných kontrolách na každom jeho zasadnutí a pán 
hlavný kontrolór navštevuje. Takže spolupráca finančnej komisie a hlavného kontrolóra beží 
z rokovania na rokovaní a skutočne my sme chceli, aby prebehla kompletná kontrola, lebo 
zdalo sa nám, že 13 a pol milióna, čo platíme pre RCB-čku, to je 26 tisíc na kilometer cesty 
a podarilo sa nám už pred rokom tieto položky rozčleniť na kapitálové výdavky, presne 
definovať investičný zámer, máme ho aj v pláne a ja som očakával kontrolu, ktorá prebehne 
tak, ako sme to predstavovali, že kontrolujú sa celé tie peniažky, urobí sa z toho záver 
a konkrétne tie výstupy budú väčšie. Ale teraz čo chcem povedať. Ja som vás žiadal, že 15  dní 
musí visieť správa o výsledku kontroly. Môže to požiadať, ak by to bolo ináč, mimo polročných 
správach zastupiteľstvo, alebo predseda. To znamená, že táto správa mala visieť už 15 dní, 
aby mohla byť zastupiteľstvom prerokovaná, to je paragraf d a zastupiteľstvo, keď boli tí 
poslanci a v kluboch sme sa rokovali, mali sme požiadať zaradiť do programu, dostali by sme 
materiál pätnásť dní a všetko by fungovalo v zmysle zákonných možností. Teraz vlastne sme 
vyhoveli žiadosti, alebo chceme tento problém riešiť, ale ten materiál nenaštudovali štyria 
ľudia. Ja predpokladám, že celý tento materiál dôjde k nejakým záverom a to potrvá určitý čas. 
Každý, ktorý máme robiť svoju robotu, hlavný kontrolór, jeho kontrolóri, riaditeľka nová, ktorá 
je na úrade, vicežupani, všetci, ktorí to majú na starosti a samozrejme aj riaditeľ odboru 
a riaditeľ RCB-čky ako partner a tie kontroly budú pokračovať ďalšími kontrolami. Tu odznelo 
presne správne, že táto kontrola je ukončená, tá sa už meniť nebude, musí byť zverejnená 
15  dní pred zasadnutím a musí to prejsť finančnou komisiou a prípadne ďalšími komisiami, 
keď to chceme prerokovať. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Nech sa páči s faktickou pán poslanec Dušan Pekár. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem za slovo pani predsedajúca. Aby som dal na správnu mieru tých 15 dní, tak v tom 
odseku B paragrafu 19e sa hovorí o 15 dňovej lehote, ale na predkladanie plánu kontroly 



činnosti hlavné kontrolóra. Nespochybňujme prácu hlavného kontrolóra, už myslím, že je dosť 
dlhá diskusia na to, aby sme prijali navrhnuté uznesenie, posunuli sa ďalej a pripravili potom 
aj podklady aby sme riešili, tak ako som povedal právny vzťah medzi Bratislavským 
samosprávnym krajom a Regionálnymi cestami Bratislava, akciovou spoločnosťou. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Ešte s faktickou na seba pán Pomichal, nech sa páči pán starosta, pán 
poslanec. 
 
Istvan Pomichal 
 
Ja som poukázal pán Pekár na paragraf d, kde je stanovené, že hlavný kontrolór robí svoju 
prácu, polročné preto dal výsledky a na požiadanie zastupiteľstva, alebo predsedu, predkladá 
svoj vzor kontroly zastupiteľstvu na jeho najbližšom zasadnutí. To znamená, že nemôže v ten 
isté zastupiteľstvo tú správu rozoberať bez toho, že poslanci to nemali k dispozícii a to 
poriadne prerokovať. Tá 15 dňová lehota určite platí.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Čiže, keď sa do diskusie nikto nehlási, ja tu diskusiu ukončujem. 
Poprosím vás, dovolíte aby som dokončila vetu? Veľmi pekne ďakujem. Boli tu otázky, ktoré 
zazneli, tak poprosím poporiadku, riaditeľ odboru dopravy, aké nápravné opatrenia, poprosím 
potom doktora Šaraya, aby sa tiež vyjadril a samozrejme dostane aj pán hlavný kontrolór 
slovo. Ďakujem pekne a potom pristúpime k hlasovaniu, ak dovolíte. Ďakujem vám veľmi 
pekne. Nech sa páči, odbor dopravy. 
 
Michal Halabica 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážené dámy, vážení páni, dovoľte aby som vám priblížil akým 
spôsobom funguje kontrola dokladov a výkonov spoločnosti RCB Úradom Bratislavského 
samosprávneho kraja od roku 2018. Približne v lete 2018 sme pri vecnej kontrole, nazvem to 
tak našli nejaké nezrovnalosti, vtedy prišlo k prvému zastaveniu fakturácie smerom na 
Regionálne cesty Bratislava, kde po nejakých vytýkacích konaniach sa uvedené doklady dali 
na správnu mieru. V tomto sa pokračovalo, to bolo kontrola kapitálových výdavkov, to 
znamená investičných výdavkov, ktoré schvaľuje zastupiteľstvo v investičnom pláne pri tvorbe 
rozpočtu. Kapitálové výdavky sme postupne dávali do poriadku. V novembri decembri sme 
začali upratovať bežné výdavky, to znamená zimnú a bežnú údržbu. Od 1. januára 2019 sa 
pristúpilo, ku každej faktúre existuje, RCB-čka nám predkladá denné záznamy o vykonaní 
vecného plnenia, to znamená, že všetky kópie staziek, kde ktorý stroj bol vonku, čo robil, koľko 
metrov štvorcových, respektíve aká merná jednotka, ktorí zamestnanci to vykonávali. Čiže ten 
súpis prác aj s tými jednotlivými záležitosťami má zhruba takúto vrstvu hej, všetko je na odbore 
dopravy uskladnené. Máme tony fotografického materiálu z našich ciest, tie tiež tvoria prílohu, 
fakturácie, takže každá jedna položka po jednotlivých dňoch je aj fotografický materiál. Sú aj 
stazky priamo z RCB roku 2019. Takže ďalej, od 1. novembra máme nového človeka na 
kontrole na úrade a to, čo som aj spomínal od 19. augusta, keď nastúpila do úradu pani 
Mešťan, sme začali aj revíziu všetkých zmlúv, stanov a tak, kde sme vlastne teraz, že budeme 
môcť v pondelok na mimoriadnej komisii dopravy predložiť návrhy týchto zmien. Tak to je 
počnúc rokom 18 súbor opatrení, ktoré sme postupne prijímali. Takže naozaj ja by som bol 
rád, keby sme aj ocenili túto prácu úradu, že naozaj sa snažíme aj na vaše apely, samozrejme 
aj na naše zistenia. Prijímame opatrenia neustále, kontinuálne a my pevne veríme, že keď sa 
ukončí aj kontrola v RCB-čke samotnej, celé nám to dá nejaký ucelený obraz a budeme vedieť 
tie dodatky k zmluvám a zmeny urobiť čo najefektívnejšie. Ďakujem. 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nech sa páči pán hlavný kontrolór, máte slovo.    
 
Štefan Marušák 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo, vážená pani predsedajúca. Ja by som sa vrátil ešte k niektorým 
otázkam, odznelo ich tu more, ale aspoň k tým, aspoň k tým najzávažnejším. Otázka, že či 
sme mali konať na úrade BSK, alebo na RCB. Myslím, že to som už vysvetlil, ale stále mám 
pocit, že to vôbec nie sú otázky smerujúce k meritu veci. Pani starostka Aufrichtová 
informovala, že som jej hovoril, že všetko je v poriadku. Pokiaľ viem tak o tejto kontrole sme 
nehovorili, ani sme nemohli hovoriť, ani sme nesmeli hovoriť prv, kým nebude de iure 
skončená. Ja nesmiem informovať skôr. Takže toľko k tomu. Tam ide o to aby sa kontrola 
nezmarila, takže my nezverejňujeme žiadne výsledky prv než bude kontrola de iure skončená. 
Výnimkou je oboznámenie štatutára kontrolovaného subjektu a to bol v tomto prípade úrad, 
pani riaditeľka v zastúpení župana. Potom tu bolo, ja myslím, že sa budem sa vracať iba 
k reálnym veciam. Pán poslanec Kovarík hovoril o kontrole kosenia. Ako som spomínal naše 
kontroly bývajú ex post, následné. Neviem si predstaviť ako by sme skontrolovali kosenie 
v roku 2017. Si myslím, že by, všetko je možné hej, ale na to by sme potrebovali expertízy 
a tak ďalej. Lebo to kosenie nemá úrad zdokumentované, nemáme fotodokumentáciu, ktorá 
by mala byť pred kosením, po kosení a toto, toto asi by bolo veľmi ťažko, ale verím, že úrad 
v rámci tých opatrení, ktoré prijme, dodá dokumentáciu aspoň od roku 2019. Pani poslankyňa 
Hudáková hovorila o doplnení správy. Áno je to presne tak, nie je možné dopĺňať správu, ktorá 
je de iure skončená. Bola urobená na jednom subjekte, na jednom subjekte bola skončená. 
Pán poslanec Vlačiky, áno bod B podľa môjho názoru nie je možné ani vykonať, takže tam 
v podstate nie je možné doplniť tú kontrolu, ktorá už je de iure skončená, treba otvoriť novú. 
Pokiaľ ide o opatrenia, áno my sme úrad BSK zaviazali, aby nám predložil do 10 dní od 
doručenia originálu de iure skončenej správy zoznam prijatých opatrení a do 30 dní aby nám 
predložil zoznam splnených opatrení. Takže na to má ešte úrad čas, je to všetko v limite, takže 
na tom ďalšom zastupiteľstve bude k dispozícii aj tento údaj. Áno, pán poslanec Pomichal 
hovorí pravdu, jedine finančná komisia má to výsostné postavenie, lebo si to v minulosti dali 
schváliť, že im predkladáme priebežné informácie o výkone kontrol, čiže je na tam na každom 
sedení komisie dostanú zoznam kontrol, ktoré sa skončili, ktoré sa vykonávajú. 15 dní, to už 
bolo asi odpovedané. Myslím si, že toto malo mať charakter informácie a nie nejakého takého  
materiálu. Pardon, ešte, ešte snáď či bolo vyčíslené, to vyčíslenie sme v hlavnej správe zhrnuli. 
Je to asi 2 a pol milióna eur. Myslím si, že o tom, že či to bolo vyčíslené správne, alebo 
nesprávne, o tom už v podstate rozhodnú orgány činné v trestnom konaní. K jednej z mojich 
povinností patrí aj to, aby som podal trestné oznámenie. Toto trestné oznámenie je už podané. 
Takže my už len čakáme na opatrenia z úradu. Ďakujem pekne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja poprosím pána poslanca Vlačikyho aby rešpektoval ukončenie 
diskusie. Ďakujem veľmi pekne. Lebo toto sú už len odpovede. Toto sú už len odpovede, čo 
ste zadali tie otázky, tak na to odpovede boli. Veľmi pekne ďakujem. A ešte poprosím pani 
riaditeľku úradu aby sa vyjadrila a ešte pán doktor Šaray.  
 
Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pani vicežupanka, ďakujem veľmi pekne pán hlavný kontrolór. Ja len 
chcem jednu takú pripomienku k tomu, pretože hovoríte, že znenie uznesenia, ktoré schválili 
títo poslanci nie je dôležité. To ste povedali. Ja sa pýtam, načo sa potom schvaľujú uznesenia 
v konkrétnom znení, či to je, alebo nie je dôležité. Pretože znenie uznesenia bolo na kontrolu 
RCB. My vôbec nejdeme rozporovať, že to nemá súvis, samozrejme bude a je potrebné 
kontrolovať komplexne celú túto tému, ale stále úrad si stojí za tým, že tým pádom sú to dve 



kontroly. Kontrola, teraz sa vykonala, nie je v súlade s uznesením, ktoré schválili títo poslanci. 
Čiže naša jediná požiadavka je, aby sa vykonala kompletná kontrola. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová  
 
Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán hlavný kontrolór, máte slovo. 
 
Štefan Marušák  
 
Ďakujem, ďakujem pekne. K tomuto sa naozaj musím vyjadriť. Posúďte sami, ako by ste to 
zadanie pochopili vy. Uznesením číslo 93 z roku 2018 zastupiteľstvo schvaľuje. Prepáčte, už 
mám sucho v ústach, okrem iných jednu kontrolu hospodárenia s majetkom a finančnými 
prostriedkami Bratislavského samosprávneho kraja v akciovej spoločnosti Regionálne cesty 
Bratislava. S finančnými prostriedkami Bratislavského samosprávneho kraja. Ak dovolíte, toto 
naozaj nie je otázka k meritu veci, ale dobre. Začali sme aj v Regionálnych cestách. Čiže my 
si tú kontrolu urobíme aj z druhej strany. A my sme ju aj začali. Takže teraz neviem, že kam 
to smeruje, ale. Toto je z mojej strany všetko.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Nikam, toto je vaše vyjadrenie, ja vás poprosím nebudeme sa k tomu vyjadrovať, máme 
správu, máme informačnú správu na stole a o tomto dnes rokujeme. Ďakujem veľmi pekne. 
A ešte poprosím pána doktora Šaraya. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Ja som si tu priebežne robil zopár poznámok, ak som všetko nezachytil, tak 
tí, ktorí ste dávali niektoré otázky, ktoré sú na mňa, poprosím doplniť. Ale začnem odzadu. 
Pán poslanec Pomichal, tam bola tá diskusia o tých 15 dní, čiastočne to už vysvetlil aj pán 
poslanec Pekár. Naozaj tých 15 dní v zákone je striktne pri pláne kontrolnej činnosti, následne 
potom musí sa povedať, že tu bolo roky zaužívané, že hlavný kontrolór predkladal správu 
o svojej činnosti, buď za predchádzajúci rok, alebo za predchádzajúci polrok. Ak si 
spomeniete, vy schvaľujete plán činnosti vždy na prvý polrok, na druhý polrok, to znamená to 
sú dve uznesenia a následne pán hlavný kontrolór po dohode so županom predkladá správu, 
čo zodpovedá paragrafovému zneniu, že hlavný kontrolór predkladá zastupiteľstvu najmenej 
raz ročne správu o kontrolnej činnosti a to do 60 dní po uplynutí kalendárneho roku. To 
znamená že buď raz za celý rok do 60 dní do skončenia, ak je dohoda a je toho viacej, je to 
na mieste, tak sa to urobí aj dvakrát do roka. Fakt je, že nepamätám si osobne za tých 
15  rokov čo som tu, že či sa tak, či sa takto individuálne nejaká konkrétne správa predkladala 
a tak ďalej. Ale v podstate je to možné na základe vášho uznesenia, ktoré sa aj dnes prijalo. 
To je jedna vec. Druhá vec bola diskusia ohľadom toho, že či správu je alebo nie je možné 
dopĺňať alebo meniť po jej právnom ukončení. Áno, tam sa zhodneme, že nie. Aj keď v praxi, 
videl som to už pri iných kontrolných subjektoch, zase, rozsah kontroly, ktorý požadujete a to 
je vaše právo ako zastupiteľstva v zmysle zákona, lebo vy tým uznesením ukladáte 
kontrolórovi kam má ísť. Buď poviete presne konkrétne, alebo poviete oblasť. To uznesenie 
93 z roku 2018 malo vo všeobecnosti ja neviem päť škôl a bolo na kontrolórovi, aby si vybral. 
Alebo by ste mohli povedať dajme štyri všeobecné, ale jednu konkrétnu lebo máme nejaké 
dôvody. RCB-čka tu bola explicitne vymenovaná, takže naozaj tam vznikol veľký otáznik 
z  toho, či poverenie, ktoré vybral pán kontrolór, ako hovorila pani riaditeľka, bolo na správny 
subjekt. Ak teraz je ďalšia kontrola, no tak potom naozaj v zmysle vášho uznesenia jedna 
alebo druhá kontrola nemá právny podklad. To je fakt. A čo sa týka toho, vy ste ten orgán, 
ktorému hlavný kontrolór predkladá svoju správu o tom, čo skontroloval. Ak sa vám ten 
výsledok nepozdáva, lebo na základe vášho pokynu to pán hlavný kontrolór robil, si myslím, 
že máte plné právo sa pýtať a žiadať, kvázi v úvodzovkách doplnenie tej správy. Technicky sa 
to dá urobiť formou dodatku k tomu existujúcemu. To znamená nemusím meniť konkrétne 



články. To súhlasím s pánom kontrolórom, že to čo je napísané, to čo bolo prerokované, je 
právne uzatvorené. Ale keďže sú pripomienky, alebo požiadavky vás ako zastupiteľstva, ktoré 
ukladá kontrolórovi čo chce aby bolo skontrolované. Na základe toho si myslím, že máte plné 
legálne právo formou uznesenia požiadať o akékoľvek doplnenie. Už je to dodatok doplnenia 
bez zasahovania do toho pôvodného textu. A teraz ešte jedna vec k tým procedurálnym 
veciam. Ak si pamätáte, keď sme schvaľovali tento bod programu, bolo povedané, že 
v podstate ste dostali materiál od pána hlavného kontrolóra. Ten obsahoval len jednoduché 
uznesenie, že berie sa správa na vedomie. Zároveň pani predsedajúca vám oznámila, že ste 
dostali medzitým do mailu aj návrh uznesenia myslím, že od pána poslanca Vlačikyho, ktorý 
už obsahoval tri body a priamo do lavíc bol doplnený tento návrh uznesenia o formulácii 
k uznesenie, ktorú sme si mysleli, že by bola najvhodnejšia vzhľadom na rozsah týchto vecí. 
Teraz len pre úplnosť, aj pre dohodu s návrhovou komisiou. Vzhľadom na to, že aj pani 
poslankyňa Hudáková aj pán poslanec Vlačiky trvali na tom, aby sa išlo postupne tak, ako to 
bolo predložené, tak podľa rokovacieho poriadku potom by sme išli o tom, že sa najskôr 
hlasuje o pozmeňovacích návrhoch, ktoré v podstate boli dané. To znamená je tu pôvodný 
návrh uznesenia, ktorý predložil hlavný kontrolór a je tam de facto pozmeňovací návrh pána 
poslanca Vlačikyho, pozmeňovací návrh pani poslankyne, teda pani vicežupanky ako 
poslankyne a procedurálne alebo pozmeňovací návrh aj pani vicežupanky Pätoprstej. To 
znamená v takomto prípade ak všetci trvajú na tom, aby sme hlasovali tak, ako to bolo 
predložené, poprosím potom aj pani predsedajúcu aby dala hlasovať postupne o jednotlivých 
pozmeňovacích návrhoch materiálu, ktorý ste dostali a pôvodný materiál ešte raz obsahoval 
len uznesenie, že správa sa berie na vedomie. To znamená, prvý pozmeňovací návrh o ktorom 
by sa malo dať hlasovať, by mal byť návrh, ktorý ste dostali od pána poslanca Vlačikyho, ktorý 
obsahuje tri časti uznesenia. Prvá je, že berie na vedomie, potom to pokračuje, že v súvislosti 
s výsledkom kontroly zároveň po B schvaľuje do plánu kontrolnej činnosti na prvý polrok, to je 
ďalšia časť. A céčko ukladacia časť pre pani riaditeľku úradu. To je prvý pozmeňovací návrh. 
Ak to môžeme len, aby sme sa rozumeli viete, lebo vy ak schválite jeden, tak podľa 
rokovacieho poriadku, ak ten vylučuje tie ďalšie, o ďalšie sa nie, len niektoré z tých návrhov 
sú ako keby vylepšujú, to znamená ak aj tento schválite, ešte môžeme dať o niektorých 
veciach hlasovať následne, ktoré to dopĺňajú. Takže poprosím dajme hlasovať o tomto návrhu.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Takže slovo má návrhová komisia. Poprosím slovo má návrhová 
komisia. Nech sa páči. 
 
Marek Machata 
 
Dobre, ja sa chcem len uistiť, že ideme teda hlasovať najprv o pozmeňovacom návrhu pána 
poslanca Vlačikyho, áno? Dobre. Keďže tá rozprava bola pomerne dlhá, ja ho skúsim prečítať, 
aby bolo jasné. Takže Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 
materiálu po A berie na vedomie informáciu o výsledku kontroly hospodárenia s majetkom 
vloženým a zvereným BSK v akciovej spoločnosti Regionálne cesty Bratislava a. s. a kontroly 
vynakladania finančných prostriedkov BSK za poskytnuté služby za obdobie 2017 a 2018 na 
Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. V súvislosti s výsledkami kontroly zároveň po 
B  schvaľuje do plánu kontrolnej činnosti na prvý polrok 2020 zaradiť komplexnú kontrolu 
hospodárenia s majetkom a finančnými prostriedkami Bratislavského samosprávneho kraja 
v akciovej spoločnosti Regionálne cesty Bratislava a všetkých touto spoločnosťou dodaných 
služieb za posledných päť rokov a po C ukladá riaditeľke Úradu Bratislavského 
samosprávneho kraja o dôsledné prešetrenie všetkých skutočností uvedených v informácii 
o výsledku kontroly. V prípade dokázania viny vyvodenie zodpovednosti voči pracovníkom, 
ktorí boli zodpovední za kontrolu plnenia dodávateľských prác a o urýchlené prijatie opatrení 
na nápravu zistených nedostatkov a na odstránenie príčin ich vzniku, o ktoré žiada útvar 
hlavného kontrolóra. Ďakujem. 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Nech sa páči. Takže hlasujeme teraz, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 21 
 
ZA bolo 31 poslancov, PROTI bol jeden poslanec, ZDRŽALO sa päť poslancov, 
NEHLASOVALI traja. Uznesenie bolo prijaté. Nech sa páči, pán doktor Šaray. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Teraz poprosím naozaj vás, aby sme sa spoločne zhodli, aby sme nešli do nazvem 
to zmeny toho, čo sme už schválili. Druhý návrh bol ten, ktorý predložila pani vicežupanka, 
ako predsedajúca. To znamená tento text uznesenia, aby bol doplnený zvlášť o bod B, lebo to 
sa týka vecne, to znamená je to iná vec, kde mala byť doplnená správa o správu z RCB-čky, 
na ktorú ste hlavného kontrolóra zaviazali svojim uznesením. To znamená, ten pozmeňovací 
návrh by spočíval v tom, že áčko berie na vedomie by zostalo, béčko by sa doplnilo tento 
návrh, zároveň by bolo, že sa schvaľuje plán kontrolnej činnosti, to znamená to súčasné béčko 
by ako céčko zostalo v texte a ukladacia časť takisto by zostala. To znamená, ten 
pozmeňovací návrh je vlastne o doplnení bodu B, že sa žiada zastupiteľstvom doplniť 
existujúcu správu o správu z RCB-čky. Rozumieme sa v tomto? Myslím, že som to jasne 
povedal. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Čiže poprosím návrhovú komisiu. Pardon, ešte raz. Posúvajú, povedal 
tam. Práve preto má slovo návrhová komisia, prepáčte. Vysvetlenie bolo od pána doktora 
Šaraya a poprosím návrhovú komisiu, aby sa ujala slova a prečítala návrh uznesenia.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Prečítame návrh uznesenia tak, ako bol doručený. Ja sa len potrebujem 
opýtať pani vicežupanky Ožvaldovej, či si osvojuje ten procedurálny návrh pani vicežupanky 
Pätoprstej, že by sa to v bode C zmenilo, tá posledná veta zo  za posledných päť rokov od 
roku 2012 do súčasnosti. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Osvojujem si to, autoremedúrou. Čiže nie za posledných päť rokov, čo tam máte napísané, 
ale od roku 2012 do súčasnosti. Návrhová komisia má slovo (rozruch v rokovacej sále). 
Poprosím pána doktora Šaraya.  
 
Matúš Šaray 
 
Pani poslankyne, páni poslanci, ak môžem poprosiť naozaj, zmysel príslušných ustanovení aj 
zákona aj nášho rokovacieho poriadku o tom, že o ďalších návrhoch sa nehlasuje, je v prípade 
ak sa navzájom vylučujú. Preto som sa to snažil dosť podrobne robiť. Tieto návrhy, ako keby 
dopĺňajú, alebo snažia sa vyšperkovať ten pôvodný návrh. To nejde do rozporu s pôvodným 
textom. Ešte raz (rozruch v rokovacej sále) Nespochybňuje. Je tu návrh. Veď ja som to 
vysvetlil, ešte raz, procesne som povedal súhlasím s pánom kontrolórom, že správa, ktorá 
bola, je ukončená. Ak vy ako poslanci poviete, že chcete do nej ešte niečo navyše doplniť, tak 
áno, buď samostatnou novou správou, alebo sa to v praxi robí aj formou dodatku k existujúcej 
správe, ktorú pán kontrolór keď dorobí, tak znova vás ňou upovedomí. To znamená, ale vy si 
dávate požiadavky, čo chcete v tej správe mať. Lebo pre vás tú kontrolu hlavný kontrolór robí.  
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Poprosím pána hlavného kontrolóra aby sa vyjadril k tomu, lebo ja teraz neviem, aký problém 
máme. Šak fakticky, jedna správa ukončená, ktorú berieme na vedomie a chceme, aby spravil 
ďalšiu správu, ktorú. Alebo nechcete? Dobre, pán hlavný kontrolór, poprosím vás, aby ste sa 
vyjadrili k tomu.  
 
Štefan Marušák 
 
Ďakujem pekne, ja môžem len zopakovať toľko, že táto kontrola bola skončená de iure. Ďalšiu 
sme začali, boli tu hlasy aby som, alebo že, tá kontrola nie je robená na právnom podklade. 
Čiže ak rozhodnete, že ju nemám vykonať, tak ju nevykonám. Ak chcete aby som robil ďalšiu 
kontrolu, prosím dajte mi ju do plánu. Ja sa budem snažiť poslúchnuť, ak ešte mi zostane na 
to nejaký čas, splniť toto vaše želanie.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Nech sa páči, pán doktor Šaray. Aby sme neurobili nejakú chybu. Ja neviem aký problém 
máme. Nič iné nechceme, aby sme...(rozruch v rokovacej sále) 
 
Matúš Šaray 
 
Veď ideme to... 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Šak žiadame, aby sa kontrola robila v RCB-čke. (rozruch v rokovacej sále) Áno. 
 
Matúš Šaray 
 
Ak môžem. Môžem pani predsedajúca? 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Poprosím pána doktora Šaraya.  
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Tým pôvodným hlasovaním ste zobrali existujúcu správu na vedomie, to znamená, 
berieme ju ako právne ukončenú. Schválili ste do plánu kontrolnej činnosti tú ďalšiu aby sa 
urobila na päť rokov, k tomu bola pripomienka pani Pätoprstej, že to chcela rozšíriť, to 
znamená nebavme sa o tom, že to je v rozpore. Toto je len na rozšírenie že to chce za dlhšie 
obdobie, takže tam naozaj nie je o čom a je tam uložená povinnosť pani riaditeľke úradu. A to, 
čo bolo predložené pani vicežupankou bolo B časť uznesenia, aby sa táto existujúca správa 
formou dodatku, dala ako výsledok tej kontroly, ktorú sme teraz urobili. Lebo znova hovorím, 
jedna alebo druhá kontrola nemá právny základ. Týmto uznesením, tým béčkom čo ste 
schválili, sme ten právny základ dali a hovoríme, aby sme sa vrátili k tomu pri tom, keď to 
budeme spätne vyhodnocovať. To znamená v tomto pohľade nevidím žiadny dôvod, ani to nie 
je v rozpore s tým, čo sme si schválili, len to upravujeme a šperkujeme, aby to bolo v duchu 
toho, čo všetci tu chceme, aby sa tá kontrola vykonala komplexne. A aj na úrade, aj na 
RCB- čke a sumárne sa to potom vedelo vyhodnotiť. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Nech sa páči, návrhová komisia. 



Marek Machata 
 
Dobre, takže ja si dovolím prečítať ten návrh uznesenia, ktorý poslala pani vicežupanka, teda 
respektíve, ktorý nám bol rozdaný od pani vicežupanky Ožvaldovej, doplnený tou 
autoremedúrou tej pripomienky pani vicežupanky Pätoprstej. Takže, Zastupiteľstvo 
Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu po A berie na vedomie 
informáciu o výsledku kontroly hospodárenie s majetkom zvereným BSK akciovej spoločnosti 
Regionálne cesty Bratislava a kontrolou vynakladania finančných prostriedkov BSK za 
poskytnuté služby za obdobie 2017 a 18 na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. Po 
B  žiada doplniť správu o kontrole priamo v spoločnosti Regionálne cesty Bratislava a. s.. 
V súvislosti s výsledkami kontroly zároveň po C schvaľuje do plánu kontrolnej činnosti na prvý 
polrok 2020 zaradiť komplexnú kontrolu hospodárenia s majetkom a finančnými prostriedkami 
BSK v akciovej spoločnosti Regionálne cesty Bratislava a všetkých touto spoločnosťou 
dodaných služieb od roku 2012 do súčasnosti. A po D, ukladá riaditeľke Úradu Bratislavského 
samosprávneho kraja dôsledné prešetrenie všetkých skutočností uvedených v informácii 
o výsledku kontroly. V prípade dokázania viny vyvodenie zodpovednosti voči pracovníkom, 
ktorí boli zodpovední za kontrolu plnenia dodávateľských prác a urýchlené prijatie opatrení na 
nápravu zistených nedostatkov a na odstránení príčin ich vzniku, ktoré žiada Útvar hlavného 
kontrolóra. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz.  
 
Hlasovanie č. 22 
 
ZA bolo 23 poslancov, PROTI nebol nikto, ZDRRŽALO sa 6 poslancov, NEHLASOVALI dvaja. 
Uznesenie bolo prijaté.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ešte máme nejaký návrh? Vážené dámy, vážení páni, pristúpime k bodu Rôzne. Otváram 
diskusiu, nech sa páči. Nech sa páči, pani vicežupanka Pätoprstá, potom nasleduje pán Ján 
Karman.  
 
Elena Pätoprstá 
 
Vážení kolegovia, chcela by som nadviazať na interpeláciu pána Buocika, neviem či tu je. Áno, 
ďakujem. Ktorý teda, samozrejme , že sa všetci asi k tomu prikláňame, že chceme zrušiť 
reklamný smog. Napriek tomu chcem urobiť istú úpravu vzhľadom na školy, ktoré touto 
úpravou, alebo ktoré zrušením nájomných zmlúv v podstate prídu o nejaké finančné 
prostriedky. Vám sa tých 19-tisíc možno zdá málo, ale pre školu je každý peniaz veľmi dôležitý 
a chcela by som vás poprosiť o podporu uznesenia. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Poprosím o kľud v sále, ešte rokujeme. Ďakujem vám veľmi pekne. Nech sa páči. 
 
Elena Pätoprstá 
 
O podporu uznesenia, Zastupiteľstvo BSK schvaľuje sumu 19 tisíc eur z rozpočtu BSK do 
rozpočtu školám, ktoré prišli o príjem zo zrušených nájmov reklamných zariadení. Ja vás 
chcem veľmi pekne poprosiť, asi nikto nepochybuje o tom, že reklamný smog je aj mojou 
veľkou prioritou. Ja som dokonca na hlavnom meste dala uznesenie, ktoré bolo prijaté v roku 
2016, ktorým zaväzujeme primátora hlavného mesta aby urobil zmeny a doplnky, ktorým by 



sa riešil reklamný smog, čo je veľmi dôležitý a silný nástroj aj pre samosprávy a starostov, aby 
tento reklamný smog mohli regulovať aj v stavebnom procese. Ale naozaj, ak budeme 
odstraňovať tieto reklamné zariadenia, tak to má dva negatívne dopady pre školy. Jeden je 
ten, že sa im do rozpočtu tieto financie nedostanú a druhá vec, niektoré tie reklamné 
zariadenia sú ako keby hlukovou bariérou proti ceste, kde školy majú veľmi blízko, pri rušných 
cestách. Čiže určite by sme mali tieto dve, ako keby negatíva školám vynahradiť.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Kolegyne, kolegovia poprosím vás, už jeden voči druhému s úctou. Dokončime to 
zastupiteľstvo s úctou.  
 
Elena Pätoprstá 
 
Čiže samozrejme veľmi budem rada, keď sa tie reklamné zariadenia odstránia. Na druhej 
strane tam, kde tvoria protihlukovú bariéru by sme to mali ako župa nahradiť. A prosím vás 
teda o podporu toho, že ak mali školy príjem z tohto rozpočtu, teda z tohto nájmu tých 
reklamných zariadení, aby sme im to nahradili cez náš rozpočet. Nie je to celkom šťastné 
riešenie, pretože tie príjmy boli ročné, ale nejakým spôsobom by sme to mali v tom rozpočte 
realizovať. Čiže ak im ideme urobiť nejakú náhradu, malo by sa to v tom rozpočte objaviť.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickou pán poslanec Buocik.  
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pani predsedajúca, dámy a páni. Ja teda, konkrétne pani vicežupanka 
Pätoprstá, v zásade ja s tým návrhom súhlasím, dokonca poviem, že ja už si pripravujem 
takýto návrh do rozpočtu na rok 2020. Pani poslankyňa, teda pani vicežupanka Pätoprstá, že 
dovolím si vás osloviť, lebo reagujem na vás. Ja už si pripravujem tento návrh do rozpočtu na 
rok 2020, len tam je dôležitá jedna vec. Tie zmluvy, niektoré tie reklamné zariadenia sú podané 
výpovede, niekde nie sú ani podané výpovede. To znamená, že tie príjmy tam ešte budú sa 
plniť, ale samozrejme ako keby ten princíp platí a súčasne ale musím povedať, že vy určite 
ako architekt neschvaľujete to, aby hlukovú bariéru robili billboardy. To v žiadnom prípade. To 
sa dá riešiť x inými spôsobmi. Mňa napadá zeleň a to je určite niečo, na čo sa tiež budem 
snažiť získať prostriedky z rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem, s faktickou pán poslanec Karman. 
 
Ján Karman 
 
Pani vicežupanka, pokiaľ viem, no tak ty si bola tiež aj minulé volebné obdobie poslankyňou. 
Ja teda neviem, že či toľko rokov žijem v omyle, ale pokiaľ viem tak na župe v bode Rôzne 
nepríjmame uznesenia. V bode Rôzne nepríjmame uznesenia. Žijem v tom správne? Pretože 
asi sa potom miešaš nejak s mestom a mestským časťami, ale tuna to možné nie je. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Musím to potvrdiť, je to tak. S faktickou pán, ďakujem veľmi pekne, že sťahuješ, aj sa odhlás 
prosím ťa pekne. S faktickou pán poslanec Jánošík.  
 
 



Juraj Jánošík 
 
Pozdravujem vás. Ja by som teda tiež, aj keď to pani poslankyňa a vicežupanka stiahla, 
súhlasil s jej názorom, že školy majú z toho príjem, nie je to biznis, ale každá koruna je pre 
školy dobrá, takže ja by som súhlasil s ňou a ďakujem jej za tento názor. A po dnešnom veľmi 
ťažkom zastupiteľstve sa hraje o piatej kvalifikačný zápas žien v Senci, Slovensko – 
Maďarsko. Kto by mal záujem, budem pred vchodom a každého srdečne pozývam, má grátis 
odo mňa lístok aj s klobásou a pivom. Ďakujem.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujeme veľmi pekne. S faktickou pán primátor Říha.  
 
Juraj Říha 
 
Jurko, opatrne s tými klobáskami, lebo už to bude na Facebooku, som sa dozvedel, že už lieta 
po facebookoch všeličo. A pani vicežupanka, samozrejme ja podporujem akúkoľvek snahu, ja 
som ten, ktorý je uvádzaný v zápisniciach, opakovane v asociáciách vonkajšej reklamy. Takže 
si pozrite ako sa bojuje proti billboardom. Kolegyne, kolegovia, ja musím povedať, že ja som 
tu hodinu nebol počas RCB, tak som sa chcel spýtať ako vlastne, čo s tou RCB budeme robiť. 
Ale žasnem nad tým čo sa tu dnes odohralo. A je mi len jedno ľúto, že tie voľby sú tak ďaleko, 
lebo ešte tam máme zastupiteľstvo a neviete ani o akú fantastickú roštenku prichádzate, ktorá 
je pripravená. Prosím majme pokojné hlavy.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nasleduje pán poslanec Karman.  
 
Ján Karman 
 
Ja sa veľmi ospravedlňujem, ale tiež sa jednou dvomi vetami musím vrátiť k pôvodnej téme. 
Ale skôr k tej forme, ktorá tuna bola. Za celý ten čas nebolo odpovedaných na niekoľko 
konkrétnych otázok a na záver, keď mali vyjadrenia predstavitelia či už dopravného oddelenia, 
alebo celkovo za úrad, no tak už samozrejme diskusia bola ukončená. Ja dúfam, že na 
nadchádzajúcom mimoriadnom zastupiteľstve to nebude takýto formát. Ale nech môžeme 
reagovať všetci poslanci práve na tieto vyjadrenia, pretože tam nastáva tá konfrontácia, o ktorú 
zrejme stojíme, respektíve o vysvetlenie vecí, o ktoré máme záujem. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, ja som sa vás opýtala, bol tu všeobecný súhlas s tým, že ukončili sme 
diskusiu. Už sa len reagovalo, ale máš pravdu na to bude to mimoriadne zastupiteľstvo, alebo 
môžeme to nazvať zastupiteľstvo zvolané pánom županom. Chcel tu byť pri tom. Ale ešte raz 
zopakujem, táto téma nech nie je braná tak, že bola teraz nejako pod koberec zametená. Tak 
preto sme rokovali o tom, lebo je v záujme nás všetkých, aj pána župana, aby sa to riešilo. 
Nech sa páči, ide pán poslanec Smeja.  
 
Martin Smeja 
 
Ďakujem za slovo. Ja by som rád poďakoval, za už v podstate finišujúcu rekonštrukciu mosta, 
ktorý sa robí pred kaštieľom v Stupave. Trvalo to celkom dlho a tešíme sa, že už je to vo finále. 
Je to naozaj veľmi pekne urobené. Chodieval som celkom pravidelne okolo, robotníci pracovali 
jak včeličky a veľmi pekne. Za to by som chcel teda poďakovať a možno ešte sa tak aj spýtať, 
alebo veriť, že do konca volebného obdobia stihneme ešte aj revitalizáciu toho parku, ktorý 



k tomu prislúcha. Len v zmysle teda toho, že pán župan to mal aj v tom, ako to teraz nazvať, 
v tom vyhlásení na začiatku volebného obdobia, že to teda bude robiť.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
V programovom vyhlásení. 
 
Martin Smeja 
 
Áno, ďakujem, ďakujem. To je prvá vec a druhá, že dopravná komisia na svojom poslednom 
zasadnutí sa tak nejak uzniesla teda, že rekonštrukcie ciest bude teda nejakým spôsobom 
plánovať ona, alebo teda poslanci do toho budú zasahovať a nejakým spôsobom to vlastne 
bolo doteraz, že to rozhodovala čisto RCB. V tomto zmysle teda boli aj stanovené nejaké cesty 
z poslaneckým návrhov. Snáď by bolo vhodné, možno do najbližšieho rozpočtu už pripraviť aj 
nejaké kalkulácie toho, že či nám to teda v tom rozpočte vyjde, ktoré cesty v tom vyjdú, aby 
sme mali nejaké finančné vyjadrenie k tomu, či nám to do toho rozpočtu zapadá. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne, nasleduje pán poslanec, pán starosta Dušan Dvoran.  
 
Dušan Dvoran 
 
Ja by som chcel na záver pripomenúť, že bola spustená cesta Rohožník - Malacky. Prešiel 
som po nej, je veľmi pekná. Dúfam, že Juraj vybaví aby sa napojila ešte na diaľnicu, aby sa 
nemuselo chodiť k nemocnici. A taktiež poďakovanie obyvateľov Jakubova. Včera som bol aj 
so starostom Jakubova, za 20 dní ten tankodrom, najhoršia cesta na Záhorí, je dnes nádherná, 
vyasfaltovaná, stredová čiara, vodiace čiary. Išiel som to aj v noci, všetka česť, takto by mali 
vyzerať cesty u nás.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Zaujímavé, že nás zostalo tu strašne málo. Nasleduje pán poslanec Tydlitát.  
 
Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pani vicežupanka. Chcem nadviazať na to, čo tu dnes odznelo. 
Som sklamaný z niektorých častí tohto zastupiteľstva. Ja som sa vždy tešil na tie zastupiteľstva 
sem, lebo som vždy videl, že sú konštruktívne. Som smutný z jednej veci a z jedného 
konštatovania, ktoré už uviedla moja kolegyňa Lucka Vidanová, že veci vo vzťahu k tým 
problémom, ktoré sa mali otvoriť na tom takzvanom mimoriadnom a ďalšom zastupiteľstve sú 
vonku, sú medializované a mrzí ma jedna vec, že bol tunelovaný ten článok má názov, že 
firma blízka Glváčovi tunelovala Drobov úrad. Tomuto som chcel predísť v stredu, keď som 
navrhoval neriešme to dnes, preto som hlasoval proti a hlasoval som proti ešte z jedného 
dôvodu, že neboli rovnako informovaní všetci moji kolegovia. Toto je veľmi smutné a tiež som 
navrhoval presne to, čo odznelo z úst aj dnešnej našej kolegyne predsedajúcej pani 
vicežupanky Ožvaldovej, že nemali by sme tieto veci riešiť bez župana. Je to nekorektné, je to 
povedal by som neprofesionálne a je to smutné, že časť našich kolegov sa uchýlila k takýmto 
veciam. Dúfam, že karma raz každého postihne a že tie, nie Janko, my si s Jankom veľmi 
dobre vychádzame, ale že karma každého postihne vtedy, keď sa nebude môcť brániť a to bol 
môj cieľ za posledné dva a pol dňa, že pokým tu nie je župan neriešme to. Som za, aby a som 
stále presvedčený, že padni komu padni musí byť a som za aby sa to celé dalo do poriadku, 
prešetrilo a dotiahlo do konca s tým, aby naši voliči mali naozaj pocit, že hájime ich záujmy 
a záujmy celého nášho regiónu. Ďakujem.  
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ja si myslím, že každý si urobí z toho úsudok, preto lebo áno, povedali sme, že s pánom 
županom toto chceme riešiť. Poniektorí ľudia, neviem kto, informáciu, túto informačnú správu 
posielali do médií. Poslanci to nedostali, dostali to médiá. Ak by sme nerokovali o tom, ja som 
na túto tému hovorila s pánom županom aj na diaľku, tak by to vyzeralo, že to chce zmiesť pod 
koberec. On nič nechce zmiesť pod koberec. Spamätajme sa. Kontroloval sa rok 2017, rok 
2018, aký bude výsledok, to sa ešte uvidí. V roku 2017 Droba nebol ešte županom 
Bratislavského samosprávneho kraja. Stal sa v decembri 2017. Začal úradovať začiatkom roka 
2018 a hneď aj s opatreniami. Takže toto som potrebovala vám povedať a veľmi pekne vám 
ďakujem tým, ktorí ste ozaj konštruktívne pristupovali k všetkým materiálom. Ďakujem veľmi 
pekne. Ešte faktická, pán primátor Říha.  
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem Betka, že si to povedala, pretože ja som to chcel práve reagovať, že aby sme si 
pozreli tie roky. Ale to vám mám taký, viete aj praktický dôsledok, že ja niekoľko mesiacov 
čakám na vyznačenie čiar v Malackách. Ja mám teraz obavu, že RCB už mi neurobí nič. Čiže 
ja neviem ako mám postupovať ako primátor. Ale to už len na dôsledok. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Takže ukončujem bod Rôzne. Vážené pani poslankyne, vážení pani 
poslanci, je tu záver programu dnešného rokovania BSK. Nasledujúce rokovanie 
zastupiteľstva zvolá pán župan tak, ako sme si povedali pri schvaľovaní dnešného programu. 
Pozvánka na obed, tekvicová polievka, obrátený hovädzí rezeň, mrkvovo zemiakové pyré, 
zapekané palacinky so syrom plnené zeleninou. Dobrú chuť vám prajem. Príjemný víkend.  
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